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اربابانِ ارباب رجوع

امروزه سازمان های دولتی و خصوصی شدیداً در زندگی 
ما نفوذ کرده اند و ما مردم ذیل گروه های مختلف جامعه 
روزانه با آنها در تماس هســتیم. اغلب ما مردم قســمت 
اعظــم زندگیمان را در ســازمان ها بگذرانیــم. طبیعی 
اســت که همگی شــهر نشــین نباشــیم و گاه مجبور 
 باشــیم برای پاره ای از کارها به شــهر و مراکز استان ها 

مراجعه کنیم. 
گرچه مردم شــهر نشــینان نیز اغلب در ادارات و برخی 
ســازمان ها دولتــی و غیردولتی برای ارتبــاط گرفتن و 
طرح علت رجوع خود گاه با مشــکل مواجه می شــوند 
اما وقتی این موضوع درباره مردمی که از دیگر شــهرها 
 و نقاط کشــور و اســتان مطــرح می شــود، دوچندان

 مهم می شود.  
در مقاله ای نوشته شده بود:»به اعتقاد اندیشمندان علوم 
اجتماعی، اگر دولت ها و حکومت ها نتوانند خواســته ها و 
نیازهای مادی و معنوی و رضایت شــهروندان را برآورده 
ســازند، بحران های مختلفــی ازقبیل: بحــران اعتماد 
عمومی، بحران مشروعیت نظام بحران مشارکت عمومی 
و بحران همگرایی در جامعه ایجاد می شود و این بحران ها 
ضمن تقلیل کارآیی و اثربخشــی نظام سیاسی و اداری، 
موجب بروز بحران و گسســت در فرآیند توسعه خواهد 
شــد«. در حالی که به ندرت شاهد خروج رضایت مندانه 
ارباب رجوع از ادارات و سازمان های دولتی و غیر دولتی 
هستیم و بارها شاهد جر و بحث و گاه کلماتی ناشایست 
در محیط عمومی هســتیم، این جملات اندیشــمندان 
اجتماعی را چگونه می توان برای مدیران ارشــد شــرح 
 و توصیــف کرد. براســتی امروز کســی واقــف به این 

موضوع است؟ 
به هــر روی جلب رضایت و تکریــم ارباب رجوع، بحث 
جدیدی  نیســت، مقوله ای اســت که ریشــه در تاریخ 
زندگی بشــر، در تجارت و بازاریابــی دارد. گرچه امروز 
برخی شرکت ها و مؤسسه های خصوصی برای عرصه کالا 
و خدمات خــود کیفیت ارتباط با اربــاب رجوع را ارتقا 
بخشــیدند اما این بحث در بخش دولتی همچنان بسیار 
چشمگیر و قابل تأمل است، کافیست فقط یک بار کارتان 

به ادارات باز افتاده باشد.
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گشایش های جدید ارزی در راه است

صداوسیما- محســن کریمی، معــاون بین الملل بانک 
مرکزی، گفت: خوشــبختانه اتفاقات خوبی در خصوص 
گشایش هایی برای آزادســازی منابع مسدود شده ما در 
برخی کشــور ها که ســال ها بود به کار گرفته نشده بود 
صورت پذیرفت که در آینده خبررســانی می شــود. وی 
گفت: رئیس کل بانک مرکزی برای شرکت در پنجاهمین 
سالگرد تأسیس بانک توسعه اسلامی به دعوت رئیس این 
بانک به ریاض ســفر کرد. بانک های مرکزی کشــور های 
عضو و مقامات بین المللی در این سفر حضور داشتند، که 
خوشبختانه در حاشیه اجلاس مذاکرات خوبی با مقامات 
ســازمان های بین المللی و بانک های مرکزی کشور هایی 

که طرف کاری ما هستند صورت پذیرفت.
وی همچنین گفت: بانک مرکزی در طی ماه های گذشته 
۴۴۵ میلیون یورو از بدهی های ســال گذشــته ایران به 
بانک توسعه اسلامی را از محل منابع مسدود شده تأمین 
کرد که این باعث شــد فرصت های جدیدی برای تامین 
مالی های جدید این بانــک صورت پذیرد. چون تا زمانی 
که ایران بدهی داشــت عملا تأمین مالی جدیدی صورت 

نمیگرفت.
کریمی خاطر نشــان کرد: ما در ظرف چند روز گذشته 
توانســتیم پرداخت حج عمره امســال را از محل منابع 
مســدودی خودمان به بانک های عربستانی منتقل کنیم 
و از این جهت یک نگرانی که وجود داشــت برطرف شد. 
اما هدف اصلی در این ســفر این بود که این پرداخت ها 
را تبدیــل به یک رابطه پولی و بانکی با بانک های ذیربط 
در عربســتان بکنیم که این بتواند بــرای پرداخت های 

عربستان به صورت پایدار در بیاید.

استفاده از خاک جزیره هرمز برای 
ساخت نهضت ملی مسکن

تسنیم- در حالی با احتساب پروژه های مشارکتی حدود 
۴۰ هزار واحد نهضت ملی مســکن پرند در حال ساخت 
اســت که در اجرای برخی پروژه ها از خاک جزیره هرمز 
و بوموســی اســتفاده می شود. شــرکت عمران پرند تور 
رســانه ای برای بازدید از پروژه های نهضت ملی مسکن و 

پروژه های مشارکتی این شهر برگزار کرد.
به گفته مدیرعامل شــرکت عمــران پرند در حال حاضر 
33 هــزار و 3۰۰ واحــد نهضت ملی مســکن در حال 
ساخت اســت و اولین ســری واحدها در صورت تامین 
زیرســاخت های آب، برق و فاضلاب تابســتان امسال به 
متقاضیان واگذار می شود. همچنین 68۰۰ واحد مسکن 
مشــارکتی در حال ســاخت بوده که قرار است حدود 2 
هزار واحد دیگر به این نوع ســاخت و ساز که زمین آنرا 
دولت تامین می کند، اضافه شود. در یکی از این پروژه ها 
که ســاختمان های دو طبقه در حال ساخت است هزینه 
تمام شده هر مترمربع حدود 18 میلیون تومان است. این 
واحدها که از وام ۵۵۰ میلیون تومانی نهضت ملی مسکن 
استفاده می کنند در زمان حاضر با قیمت حدود متر ۴۵ 

میلیون تومان به فروش خواهد رسید. 
به گفته یکی از دســت اندرکاران ایــن پروژه ها، از خاک 
جزیره هرمز و بوموســی برای ســاخت برخی واحدهای 

مسکونی استفاده می شود.

          
ایسنا- علی اکبر مرزبان، سرپرست معاونت امور دریایی سازمان بنادر 
و دریانوردی در مورد آخرین وضعیت خدمه کشــتی کانتینری به نام 
MSC Aries با پرچم کشور پرتغال که 2۵ فروردین ماه 1۴۰3 توقیف 
شــد، اظهار کرد: برخلاف ادعای رســانه های بیگانه و معاند از جمله 
رســانه های تحت حمایت رژیم غاصب و اشغالگر صهیونیستی مبنی 
بر گروگانگیری خدمه کشــتی مذکور که قویاً تکذیب می شود، تمامی 
2۴ خدمه کشــتی مذکور در ســلامت کامل به ســر می برند و جای 
هیچ گونه نگرانی در خصوص ســلامت، بهداشــت، رفاه و ایمنی این 

افراد وجود ندارد.
وی افــزود: در ابتدای امر 2۵ خدمه کشــتی MSC Aries با تابعیت 
کشــورهای هند، پاکستان، فیلیپین، 1 نفر روسیه و 1 نفر استونی در 
کشــتی وجود داشت که بلافاصله با هماهنگی دیپلماتیک یکی از این 
خدمه هندی که خانم بود و فعالیت کارورزی داشــت از ســایر خدمه 

جدا شد و به میهن خود بازگشت.
سرپرست معاونت امور دریایی ســازمان بنادر و دریانوردی ادامه داد: 
بلافاصله پس از توقیف کشــتی مذکور و ابراز نگرانی سفارتخانه های 
خدمه روی کشــتی، تماس های لازم از ســوی دولت هــای متبوع با 
دســتگاه وزارت امور خارجه ایران انجام شــد و با هماهنگی سازمان 

بنادر و دریانوردی مکاتبات لازم انجام تا فعالیت ها دنبال شود.
هیچ گونه تهدیدی برای خدمه کشتی توقیفی وجود ندارد

مرزبان با اشاره به اینکه طبق اعلام سازمان بنادر و دریانوردی و وزارت 
امور خارجه هیچ گونه تهدیدی برای خدمه کشــتی توقیف شده وجود 

نداشــته و ندارد، تصریح کرد: دولت جمهوری اسلامی ایران به عنوان 
یکــی از دولت های عضو کنوانســیون کار دریایی )MLC 2۰۰6  ( و 
بر اساس اصول حقوق بشــری و رویکرد انسانی و دینی خود، تمامی 
تمهیدات لازم را برای حفظ ســلامت، بهداشــت، رفاه و ایمنی جان 
خدمه کشتی مربوطه اندیشیده است و جای هیچ گونه نگرانی در این 
خصوص وجود ندارد و تمامی خدمه آزادانه در کشــتی حضور دارند و 

از تمامی حقوق لازم برخوردار هستند.
برقراری تماس تلفنی، اینترنتی و ملاقات با خدمه کشتی

وی با تأکید بر اینکه صرفا کشتی MSC Aries توقیف شده و خدمه 
کشــتی توقیف نشــده اند، عنوان کرد: این خدمه آزادانه روی کشتی 
حضور دارند و به امکانــات اینترنتی و تلفنی جهت برقراری ارتباط با 

خانواده های خود برخوردار هستند و تمامی مراتب به سفارتخانه های 
متبوع اطلاع داده شده است و در عین حال با هماهنگی صورت گرفته 
ســفرا و نمایندگان ســفارتخانه های این اتباع، دیدار کرده اند و در هر 
زمــان دیگری امکان دیدار مجدد وجود دارد و هیچ گونه مشــکلی در 

این زمینه نیست.
امکان بازگشت به میهن مازاد حداقل خدمه کشتی 

سرپرســت معاونت امور دریایی سازمان بنادر و دریانوردی با اشاره به 
اینکه سازمان بنادر و دریانوردی به نماینده مالک و دولت تحت پرچم 
کشــتی اعلام کرده است که با رعایت شــرایط ایمنی امکان بازگشت 
به میهن مازاد حداقل خدمه روی کشتی وجود دارد، اظهار داشت: از 
نماینده مذکور درخواست شــده در صورت تمایل، درخواست رسمی 

خود را ارائه کنند و پس از آن اقدامات مقتضی انجام خواهد شد.
مرزبان با تأکید بر اینکه خوشــبختانه اقدامات صورت گرفته از سوی 
ســازمان بنادر و دریانوردی و وزارت امــور خارجه به خانواده و دولت 
کشــورهای متبوع خدمه کشــتی، اطمینان داد کــه جای هیچگونه 
نگرانی در خصوص تأمین امنیت، سلامت و ایمنی خدمه وجود ندارد.
این مقام مســئول ســازمان بنادر و دریانوردی در پایان خاطر نشان 
کرد: مسیر ارتباطی از سوی انجمن صنفی کارگری دریانوردان تجاری 
ایران نیز دنبال و مراتب منعکس شــده و در حال حاضر فضای  بسیار 
آرامی در کشــتی حاکم است و خدمه در سلامت کامل به سر می برند 
و تا زمانی که تصمیم گیری نهایی صورت گیرد، شــرایط مساعد برای 

تمامی خدمه روی کشتی، فراهم خواهد بود.

باشگاه خبرنگاران- وزیر کشور گفت: ما واقعاً ظرفیت میزبانی بیش از 
این برای اتباع را نداریم و کشورمان اشباع شده است.

احمد وحیدی در آیین »سپاس معلم« ضمن تبریک روز معلم اظهار 
داشــت: حرکت رو به جلو در دنیا بدون جریان علم آموزی معنا ندارد 
و معلمان نیز موتور حرکت جامعه هســتند. وی افزود: تهران ام القرای 
سیاسی کشور محسوب می شود، لذا حل و پرداختن به مسائل تهران 

بسیار مهم است.
وزیر کشــور در ادامه گفت: درصد ســهم تهران در توســعه کشــور 
بر اســاس آمار رســمی در حدود 26 درصد اســت که بر این اساس 
در حــدود یک چهارم نرخ رشــد در این اســتان محقق می شــود و 
جمعیت این اســتان نیز در حدود 1۵ میلیون نفر اســت که نزدیک 
 به یک پنجم جمعیت کشــور را شــامل شــده که مدام نیز در حال

افزایش است.
وحیدی با تأکید بر اینکه مســئولیت سنگینی در استان تهران وجود 
دارد، ابراز داشت: انتخابات بسیار خوبی در 11 اسفند از لحاظ امنیت، 
ســلامت و رقابت و مشــارکت رقم خورد که بســیار ارزشمند و قابل 

توجه بود.
وی ادامه داد: انتخابات پیش رو نیز باید به خوبی و با صلابت، امنیت 
و مشــارکت خوب مردم برگزار شود و باتوجه به اینکه بیشترین تعداد 
کاندیدا مربوط به شهر تهران است این اولین موضوع در دست اجرای 

شورای اداری استان تهران است که باید برای آن تلاش کنند.
وحیدی با اشاره به موضوع اتباع در استان تهران اظهار داشت: اتباع از 
یک نگاه انسانی و اخلاقی بررسی می شود که عده ای تحت فشار هایی 
از طرف قدرتمندان و زورگویان و مســتکبرین عالم تحت فشــار قرار 

گرفتند و کشورشان را رها کرده و به کشور ما پناه آوردند که در نگاه 
اول انسان دوستی و اصول اخلاقی در کشور ما ساکن شدند.

وی افــزود: در نگاه دیگر، ما واقعا ظرفیت میزبانی بیش از این نداریم 
و کشــورمان اشباع شده است و بیش از این نباید وارد کشور شوند و 

اعلام کردیم که قادر به پذیرش بیشتر نیستیم.
وزیر کشور گفت: تعدادی از اتباع نیز که داخل کشورند نیز باید بستر 
برای بازگشت آنها فراهم شود و کسانی که غیرمجاز ند نیز به هیچ وجه 

مورد قبول ما نیستند.
وحیدی تصریح کرد: هــر مجموعه ای که این افراد را غیرمجاز به کار 
گرفته دارای تخلف اســت و نباید در کشور ما صنایع، ادارات و ... این 

افراد را به کار بگیرند.
نباید در کشور مان وضعیتی سازمان نیافته و بی سامان داشته باشد

وی تأکید کرد: اتباع مجاز نیز محدود به زنان هســتند و باید در زمان 
مقرر به کشــور خود بازگشــته و برای اصلاح کشورشان کمک کنند؛ 
موضوع اتباع نباید در کشــور مان وضعیتی سازمان نیافته و بی سامان 
داشته باشد و احیاناً در برخی شهر ها مردم نگران شوند لذا باید برنامه 

برای بازگشت این افراد آماده شود.
وحیدی با بیان اینکه تهران بســیار بزرگ است و کنترل این وسعت 
موجب شــده در خصوص تقســیمات کشــوری بحث شــود، گفت: 

تقسیمات کشوری یک ابزار برای اداره و رسیدگی بهتر است.
وی افزود: در حال حاضر در اســتان تهران مــا توازن خوبی نداریم و 
در برخی از شــهر ها نرخ رشد خوب است، اما در برخی شهر ها خوب 

نیست، لذا توازن و رسیدگی ضروری است.
وزیر کشور تأکید کرد: تقسیمات کشوری اهدافی را همچون جلوگیری 

از تمرکزگرایی، امکان رســیدگی بهتر به جا هایی که از لحاظ توسعه 
دچار مشکل هســتند و کنترل جمعیت و جلوگیری از ورود جمعیت 

به شهر تهران است.
وحیدی ادامه داد: برخی تصور می کنند، چون مرکز تهران اســت باید 
به سمت تهران حرکت کنند، اما در تقسیمات کشوری مراکز دیگری 
شــکل می گیرد و رشــد می کند و کنترل جمعیت و اداره بهتر را بر 

عهده بگیرند.
وی ابراز داشت: مدتی اســت که موضوع تهران غربی و تهران شرقی 
مطرح شده که سیاســت دولت در راستای ایجاد عدالت و بهبود رفاه 
برای شهروندان اســت که اگر تقسیمات کشوری بتواند به اداره بهتر 

کمک کند دولت مضایقه ای ندارد.
وزیر کشــور گفت: در غرب تهران نزدیک بــه 3 میلیون نفر جمعیت 
داریم که جمعیتی فراتر از چندین اســتان اســت، لذا از تقســیمات 
کشــوری به عنــوان آورده مهم و یک ابزار توســعه و توازن بتواند به 
کارگیری شــود تا مردم بتوانند مســائل اداری و اقتصادی خود را در 
محیــط به خوبی کنترل و اداره کنند که مراحل توســعه و رشــد را 

داشته باشند.
تقسیمات کشور نیاز به مصوبه مجلس دارد

وحیدی افزود: تقســیمات کشــور نیاز به مصوبه مجلــس دارد و در 
مجلس بعدی بررسی خواهد شد، لذا نباید دغدغه خاطری باشد، بلکه 

در راستای بهبود وضعیت انجام خواهد شد.
وی ادامــه داد: انتقال پایتخت از ســابق و از همیــن بابت که بهبود 
وضعیت را در پی داشــته باشــد، مطــرح بوده که جــزو موضوعات 

کارشناسی است که باید بررسی شود و تحت بررسی قرار گیرد.

گروسی به ایران می آید
ایسنا- رافائل گروسی، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی برای شرکت در اولین کنفرانس بین المللی هسته ای 
ایران که 1۷ تا 1۹ اردیبهشت در اصفهان برگزار می شود 

به ایران می آید.
بهــروز کمالوندی، ســخنگو و معاون امــور بین الملل، 
حقوقی و مجلس ســازمان انرژی اتمی با اعلام این خبر 
افزود، در سفر گروسی، مقامات آژانس بین المللی انرژی 
اتمی و ســازمان انرژی اتمی ایران درباره موضوعات فی 
مابین مذاکره می کنند. گروســی علاوه بر شرکت در این 
کنفرانــس با مقامات کشــورمان در تهران و اصفهان نیز 

دیدار می کند.

وزیر آموزش و پرورش تشریح کرد:
۹۰ هزار معلم جدید اول مهر به 

مدارس می روند
ایســنا- وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه امســال 
بزرگ ترین اســتخدام تاریخ کشور رخ خواهد داد، گفت: 
بیش از ۷2 هزار معلم جدید در سه گروه مربیان پرورشی، 
معلمان ابتدایی و دبیران و هنرآموزان استخدام خواهیم 
داشت و این غیر از حدود 2۰هزار فارغ التحصیل دانشگاه 
فرهنگیان و شــهید رجایی است که جذب می شوند؛ به 
عبارتی در صورتی که از تمام ظرفیت ها استفاده شود ۹۰ 

هزار معلم جدید، اول مهر به مدارس می روند.
رضا مراد صحرایی درباره ثبت نام دانش آموزان برای سال 
تحصیلی جدید و سیاست ارتقای کیفیت مدارس دولتی 
گفــت: ارتفای کیفیت آمــوزش و تقویت مدارس دولتی 
در دســتور کار وزارت آموزش و پــرورش قرار گرفته و 
اقدامات متعددی در این راســتا در حال انجام اســت؛ از 
جمله نحوه سازماندهی نیروی انسانی که مدارس دولتی 
در اولویت قرار دارند. همچنین نحوه تخصیص سرانه های 
دانش آموزی که اولویت با مدارس دولتی اســت و یا در 

نوسازی که اولویت با مدارس دولتی است.

رئیس سازمان سنجش آموزش خبر داد:
دستگیری ۲۵ نفر از داوطلبان 

متقلب کنکور
رئیس ســازمان ســنجش آموزش کشــور از دستگیری 
2۵ نفر از داوطلبــان متقلب نوبت اول کنکور 1۴۰3 در 
جلســه آزمون خبر داد و گفت: این افــراد همان دقایق 
اولیه آزمون ســر جلســه شناسایی و دســتگیر شدند و 
در حــال حاضر در اختیار نیروهــای امنیتی قرار دارند. 
عبدالرســول پورعبــاس 1۴۰3 اظهار کــرد: این آزمون 
علی رغم پیچیدگی هایی که داشت و فشاری که از جانب 
فضای تبلیغاتی شــبکه های متقلب به سازمان سنجش 
وارد می شد، خوشــبختانه در نهایت سلامت برگزار شد. 
وی در ادامــه از تقلب 2۵ داوطلب نوبت اول 1۴۰3 خبر 
داد و گفــت: تمامی این 2۵ افراد متقلب بازداشــت و به 
پلیس امنیت کشور تحویل داده شدند و در مراحل انجام 
بازجویی هســتند. پورعباس در پایــان با تأکید بر اینکه 
حدوداً 12 درصد داوطلبان نوبت اول کنکور غایب بودند، 
گفت: معمولاً تعداد غایبین آزمون در گروه های مختلف 

حدود 12 درصد تخمین زده می شود.

آخرین وضعیت خدمه کشتی توقیف شده MSC Aries اعلام شد

وزیر کشور:

 دیگر قادر به پذیرش بیشتر اتباع نیستیم

در چهارمین روز نمایشگاه توانمندی های 
صادراتی ایران رقم خورد:

وقتی ظرفیت های فارس چشم نوازی 
می کند؛ کورس مذاکرات هیئت های 
تجاری داخلی و خارجی در غرفه 

صفحه ۷استان فارس

شهردار شیراز: 

 گردشگران شیراز معترف  
به تمیزی شهر هستند 

محمدحسن اسدی، شهردار شــیراز در آیین تقدیر و 
تجلیل از پاکبانان ســطح منطقه ۷ شــهرداری شیراز 
گفت: عشــق، محبت و دوســتی در دل پاکبانان موج 
می زند و با تلاش خود توانسته اند شهر شیراز را به عنوان 
تمیزترین شهر کشور، شــهر پایتخت زیست محیطی 
آســیا و شهری که در یک سال حتی یک روز آلودگی 
هم نداشته شناخته شود، تبدیل کنند. شهردار شیراز 
بابیان اینکه به عنوان همکارتان دســت همه شما را به 

گرمی می فشــارم و می بوسم، افزود: شــما عزیزان از 
اوایل صبح تا پاســی از شب کار می کنید تا کسانی که 
وارد شهر می شوند، تمیزی شهر شیراز آن ها را متحیر 
کند و گردشــگران شیراز در اعیاد مختلف معترف  به 
تمیزی شهر هستند. وی ضمن تشکر از یاوران پای کار 
شــهرداری منطقه ۷ شیراز که پیش قدم هستند، بیان 
کرد: این منطقه از مناطق کم برخوردار اســت؛ اما طی 

صفحه 3چند ماه گذشته شهرداری...

صفحه3

استاندار فارس در جمع رسانه ها خبر داد:

راه اندازی بازارچه صنایع   دستی در تمام شهرستان ها 
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در  رئیس جمهــور  رئیســی،  ابراهیــم  ســید 
ســیوپنجمین جشــنواره ملی تقدیر از کارگران 
نخبــه، گروه های کارگری و احدهای نمونه اظهار 
کرد: دشــمن حتمــاً در عرصه اقتصــادی ناکام 
خواهند ماند. تولیدمحور همه تلاش های ماســت 
و محور تولید هم کارآفرینی و کارگر است. نقش 
کارگران در این زمینه بی بدیل اســت و باید همه 
حمایت های حقوقی، مالــی و اجتماعی از کار و 
کارگر انجام شود تا تولید ما هم در کیفیت و هم 

کمیت رشد کند.
 کالای تولیدی ما باید در دنیا برتر باشد

وی ادامه داد: باید محصولی تولید شود که در دنیا 
بهترین باشــد و تولید این محصولات از کشور ما 
برمی آید. استاندارد کف مشخصات یک کالاست 
و کالای تولیــدی ما باید در دنیا برتر باشــد. در 
ســریلانکا صدور خدمات فنی و مهندسی انجام 
شــده و مهندســان آنجا می گفتند، کار بســیار 
علمی و دانش پایه انجام شــده اســت. این کار 
چند منظوره بود و سد و نیروگاه ایجاد شده بود. 
مهندسان ما گفتند شاید اولین کاری است که در 

آن منطقه انجام شده است.
وی ادامــه داد: رهبــری حکیمانــه فرمودند که 
در جامعــه کارگــری نخبگانی داریــم که مورد 
بی توجهی قرار می گیرند که باید به این نخبگان 
توجه شــود. بایــد از ایده پــردازی حمایت کرد. 
ایده پردازی در دانشگاه مهم است، اما کسی که در 
 عمل صاحب ایده شده است، باید مورد حمایت و 

توجه قرار گیرد.

 کار زمان شناسانه اهمیت دارد
رئیس جمهور با بیان اینکه رشــد فرهنگ کار در 
کشور بسیار مهم است، گفت: باید به کار و کارگر 
توجه شود. عمل برتر و مؤثر مهم است. بین نماز 
اول وقــت و نماز قضا تفاوت وجــود دارد. تأکید 
دارم کار زمان شناسانه اهمیت دارد. در زمان دفاع 
مقدس کارهایی در کارخانه ها انجام شد که ما را از 
کشورهای بیگانه بی نیاز کرد. کارهایی که همراه 
با خلاقیت و نوآوری بود. کارگران ما ســابقه این 
کارها را نداشــتند. الان هم به ما جنگ اقتصادی 
به ما تحمیل شــده اســت که تاکنــون جوانان، 
کارگران و کارفرمایان ما نشان دادند که همچنان 
که رزمندگان ما سیلی محکمی به دشمن زدند، 

کارگران ما هم در عرصه اقتصادی سیلی محکمی 
به دشــمن خواهند زد، دشمنان فکر می کنند با 
تهدید و تحریم می توانند ما را متوقف کنند. وی 
افزود: ما رشد تولید، رشد اقتصادی، رشد نوآوری 
داریم و در حوزه فناورانه رشد داریم.رشد کمّی در 
شــرکت های دانش بنیان داریم. جامعه کارگری و 
کارآفرنی ما پای کار است و این جای تقدیر دارد.
 لایحه امنیت شــغلی کارگران در مجلس 

پیگیری می شود
رئیس جمهور با اعلام اینکه لایحه امنیت شــغلی 
کارگــران در دولت تصویب شــده و در مجلس 
پیگیری می شــود تا کار سریعتر به نتیجه برسد، 
خاطرنشان کرد: ثبات شــغلی بسیار مهم است. 

ما امروز شــاهیدم که اشــتغال در کشور افزایش 
و بیکاری کاهش یافتــه و این جای افتخار دارد. 
زمینه شــغل برای تحصیل کردگان بهتر از قبل 
فراهم شده است. بیمه کارگران ساختمانی بسیار 
مهم اســت. وزیر گفته است که موانع این کار در 
حال رفع اســت. بیمه کارگران ساختمانی مورد 

تأکید دولت است.
 بانک ها با اشتغال، مسکن و ازدواج همراهی 

کنند
رئیســی همچنین با بیان اینکه سازوکار قانونی 
ســه جانبه دولت، کارفرما و کارگر خوب است و 
ادامه یابد تا تصمیم مناسب با تورم گرفته شود و 
قابل دفاع است، افزود: بانک ها با اشتغال، مسکن 
و ازدواج همراهــی کنند. تأکیــد می کنم که در 
پرداخت وام برای این ســه موضــوع که به رفع 
دغدغه جوانان کمک می کند، همراهی کنند. باز 
هم تأکید می کنم که بانک ها مساعدت بیشتری 
داشته باشند. وی خاطرنشان کرد: مسئول بانک 
رفاه کارگران اعلام کردنــد که آمادگی دارند که 
برای تســهیلات مسکن کارگران کمک کنند که 
من از وی تشــکر می کنم تا این دغدغه کارگران 
را حل کنند. سهم مسکن در سبد هزینه خانوداه 
زیاد اســت و بنای دولت این است که با امکاناتی 
که در کشــور وجــود دارد آن را حل کند. یکی 
از امکانات مهم کشــور، زمین است و ممکن در 
مرکز استان یا تهران زمین نداشته باشیم، اما آن 
طرف تر از تهران، تبریز یا مشــهد و مرکز استان 
امکان تهیــه زمین وجــود دارد. از همه مدیران 

شــرکت ها و کارخانجات می خواهم همت کنند 
تا تعاونی های مســکن فعال شــوند. وزارت راه و 
شهرســازی آمادگی برای رفع دغدغه مسکن را 
دارد. مســکن دغدغه مهمی برای کارگران است 

و باید این دغدغه رفع شود.
 مهارت و دانش باید به روز شود

رئیســی در ادامــه گفــت: مهــارت ورزی برای 
همه لازم اســت برای هــر کاری دانش افزایی و 
مهارت افزایی لازم اســت. مهــارت و دانش باید 
به روز شــود. همواره باید نسبت به کسب دانش 
اقدام کرد. دنیا هــم دنیای اطلاعات، ارتباطات و 
دانش است. در گذشــته حرف دولت الکترونیک 
مطرح بود و امروز بحث دولت هوشــمند مطرح 
اســت. در سال های گذشــته دولت ها نتوانستند 
دولــت الکترونیک را اجرایی کننــد  و الان 37 
درصد دولت الکترونیک محقق شده است. همه ما 
 محتاجیم که دانشمان به روز شود و مهارت افزایی 
و دانش افزایی برای جامعــه کارگران هم اهمتی 

زیادی دارد.
وی در پایان گفت: هزاران کارگر مشــغول به کار 
شده اند و کارخانجات تعطیل دوباره احیا شده اند. 
تعطیلی کارخانجات مشــکلات زیادی در زندگی 
کارگران ایجاد کرده اســت. کارخانه های زیادی 
بودند کــه از گردونه تولید خارج شــده بودند و 
اما الان بــه چرخه تولید بازگشــته اند. قریب به 
10 هــزار کارخانه تعطیل و نیمه تعطیل به تولید 
برگشــته اند. تأکید کرده ام که مســئولان اجازه 

ندهند کارخانه ای به هر دلیلی تعطیل شود.

رئیسجمهور:

مسئولان اجازه ندهند کارخانه ای تعطیل شود
وزیرفرهنگوارشاداسلامی:

رأی قاطع نمایندگان به جدول اعتبارات فرهنگی 
موجب تحول عظیم می شود

فارس- محمدمهدی اســماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
در جلســه صحن علنی مجلــس ضمن تبریــک روز کارگر و معلم، 
افزود: توافق خوبی بــا وزارتخانه ها صورت گرفت. البته گله هایی هم 
 داشــتیم، اما بالاخره لایحه به مجلس آمد. مجلس و دولت همکاری 

خوبی داشتند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تأکید کرد: من از نمایندگان تقاضا دارم 
که به این جدول رأی قاطع دهند تا یک تحول مهم رخ دهد؛ چراکه 
ســال 1401 نزدیک به 2 درصد برای این مهم مجاز بود که ســال 
1402 به یک درصد تکلیفی تبدیل شــد و اکنون قرار است در سال 
1403 این مهم کاملًا اتفاق بیفتد، بنابراین وضعیت بســیار خوبی در 

قانون پیش بینی شده است.

وزیرامورخارجه:
 توسعه همه جانبه مناسبات با قاره آفریقا از 

اولویت های ایران است
 

ایرنا- حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه ایران با انگاته روبارد، 
 وزیر شرکت های کوچک و متوسط آفریقای مرکزی دیدار و گفت وگو کرد.
امیرعبداللهیان در این دیدار توســعه و ارتقای همه جانبه مناســبات 
با قاره آفریقا را از اولویت های سیاســت خارجی جمهوری اســلامی 
ایران دانست. وزیر امور خارجه ایران همچنین تأکید کرد: جمهوری 
اســلامی ایران برای توسعه مناســبات دوجانبه با جمهوری آفریقای 
مرکزی در زمینه های مورد نیاز این کشــور، بــه ویژه در حوزه های 
کشاورزی، علمی و فناوری و آموزشی آمادگی خود را اعلام می دارد.

انگاته روبارد، وزیر شرکت های کوچک و متوسط آفریقای مرکزی نیز 
با اشاره به اهمیت پذیرش دعوت جمهوری اسلامی ایران برای شرکت 
در دومیــن همایش ایران و آفریقا و اکســپو تهران و ابراز قدردانی از 
حســن میزبانی از وی و هیئت همراه، پیشــرفت ها و دستاوردهای 

کشورمان در زمینه های علمی، فناوری و صنعتی را ستود.

تأکید پدافندغیرعامل بر ضرورت ارتقای امنیت 
پیام رسان های داخلی

تسنیم- نخستین جلســه کمیته پدافند غیرعامل وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات در ســال 1403 با حضور، سردار غلامرضا جلالی 
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشــور، سردار فرجی پور جانشین و 
معاونین قرارگاه ســایبری کشور، ســعید رحیمی معاون ارتباطات و 
فناوری اطلاعات این ســازمان و معاونین وزیــر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، مدیرکل حوزه وزارتی، روسای سازمان ها، شرکت های تابعه 

و اپراتور های تلفن همراه برگزار شد.
در ابتدای این جلســه ســردار جلالی به تحلیــل جامعی از عملیات 
افتخارآمیز نیرو های مســلح جمهوری اســلامی ایران در پاســخ به 
تحرکات ددمنشــانه رژیم صهیونیســتی و نتایج و آثار راهبردی این 

عملیات در تغییر معادلات نظامی منطقه پرداخت.
وی در ادامــه با توجه به ماهیت کارکردی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعــات، به تبییــن تهدیدات متصــور در این حــوزه و ضرورت 
 انجــام اقدامات برای افرایــش پایداری و تاب آوری زیرســاخت های 

این حوزه پرداخت.
در ادامه گزارشــی از اقدامات پدافنــد غیرعامل در حوزه ارتباطات و 
فناوری اطلاعات از سوی مسئولان وزارت ارتباطات ارائه شد.بررسی 
آخرین وضعیــت و پیش بینی تهدیدات و اجرای اقدامات فوری برای 
امن سازی زیرساخت های ارتباطی و مخابراتی و ارتباطات حداقلی در 
زمان بحران، اتخاذ تدابیر لازم برای ارتقای امنیت و صیانت از مراکز، 
حوضچه ها و خطوط ارتباطی مهم، اجرای طرح نظارت هوشــمند و 
تصویری و ضرورت انجام اقدامات فوری و اولویت دار برای ارتقا امنیت 
سکوها، خدمات رسان ها و پیام رســان های داخلی و برگزاری مستمر 
رزمایش ها به ویژه رزمایش های شبکه ملی اطلاعات از دیگر مواردی 

بود که در این جلسه مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

معاونحقوقیرئیسجمهور:
مجلس آینده آمیخته ای از تجربه و نگاه  نو است

مهر- محمد دهقان، معاون حقوقی رئیس جمهور با اشاره به اهمیت 
دور دوم انتخابات مجلس دوازدهم اظهار کرد: امیدوارم مردم در دور 
دوم انتخابات با احساس مسئولیت شرکت کنند و انتخابات خوبی در 
این مرحله داشته باشیم و شاهد شروع با افتخار مجلس دوازدهم در 
هفتم خرداد 1403 باشــیم. وی افزود: خوشبختانه چهره های جدید 
به مجلس راه پیدا کرده اند که می توانند ایده های تازه ای به نمایش و 
اجرا بگذارند؛ این خاصیت انتخابات است که به صورت مداوم از کف 
جامعه، جوانان و متخصصین رویش کرده و بالا می آیند؛ آنان نظرات 
جدیدی برای حل مشکلات کشور ارائه می کنند و به تجربیاتی که در 

گذشته داشتیم، اضافه می کنند.
لزوم مسابقه بین شهرهای کشور برای »جذب سرمایه گذاری«

نماینده ادوار مجلس شورای اســلامی تأکید کرد: ما در دوره جدید 
مجلس، حدود 100 نفر افراد و چهره های کاملًا جدید داریم؛ تعدادی 
از نماینــدگان ادوار هم به مجلس دوازدهــم راه یافته اند؛ همچنین 
نزدیــک به 110 نفر نمایندگان از مجلــس یازدهم به دوره دوازدهم 
راه پیدا کرده اند؛ این آمارها نشــان می دهد که آمیخته ای از تجربه و 

نگاه های نو به مجلس دوازدهم راه پیدا کرده اند.
دهقان با اشــاره به شــعار ســال گفت: امیدواریم با توجه به اولویت 
کشــور که مسائل اقتصادی است و به خصوص با توجه به شعار سال 
که جهش تولید با مشارکت مردم نام گذاری شده، نمایندگان مجلس 

آینده بتوانند نقشی ویژه در این زمینه ایفا کنند.
وی افزود: اگر بخواهیم مردم وارد صحنه شــوند، طبیعتاً نمایندگان 
که به صورت روزانه با اقشــار مختلف ســر و کار دارند باید در جذب 
ســرمایه گذاران مؤثر باشند؛ بین شهرهای کشــور باید مسابقه برای 

جذب سرمایه گذاری ایجاد شود.

ایرنا- اصغر جهانگیر، ســخنگوی قوه قضاییه درباره افزایش 
جرایم خشــن مانند زورگیری با سلاح، گفت: دستگاه قضایی 
یک اصل دارد و آن این است که جرایمی که با عنوان جرایم 
خشــن از آنها یاد می شود در دستورکار دادسراها و محاکم و 

اجرای احکام است.
جهانگیر از این نوع جرایم به عنوان خط قرمز دستگاه قضایی 
یــاد کرد و گفت: ایــن نهاد تلاش کرده بــا مرتکبین جرایم 
خشم مســامحه ای نداشته باشــد، چون از اعطای تأسیسات 
ارفاق خودداری می کنیم، اجازه نمی دهیم به بهانه اســتفاده 

از ارفاقات امنیت جامعه را با خطر مواجه سازند.

وی ادامــه داد: در معاونــت اجتماعی و پیشــگیری از وقوع 
جرم و در دادســتانی و در فراجا، اقدامات خوبی صورت گرفته 
اســت. دادستانی طرح سفید را در 1۵ استان انجام می دهد و 
مرتکبین جرایم خشــن را شناســایی و با آن ها برخورد لازم 

می کند و هم اینکه به اشد مجازات محکوم خواهند شد.
جهانگیر افزود: کســانی که از ســلاح گرم و سرد استفاده و 
منطقه خود را ناامن کردند، بعد از دوران محکومیت و آزادی 
رها نمی شــوند؛ این افراد تحت نظارت هســتند تا نتوانند بار 

دیگر مرتکب جرم خشن شوند.
معاون قوه قضاییه اظهار داشــت: کمیته هایی را در سراســر 
کشــور در رابطه با پیشگیری از جرایم خشــن را راه اندازی 
کردیم و بــا افرادی که در این حدود مرتکب جرم شــده اند 
برخورد خواهد شــد. همچنین بانــک اطلاعاتی این گروه از 

مجرمین در فراجا تشکیل شده که افراد را رصد می کند.
وی اظهار داشت: برنامه های جدید نظارتی پیش بینی شده و 
امیدواریم با این روش ها و احکام متناسبی که دستگاه قضایی 

احکام صادر می کنــد با عدم اعطای ارفاقــات، بتوانیم برای 
ارتقای امنیت جامعه گام برداریم.

  تبدیل حکم اعدام زنجانی به ۲۰ سال حبس
وی در پاسخ به ســوالی درباره آخرین وضعیت بابک زنجانی 
ادامه داد: درخواســت عفو محکوم علیه توســط دادگستری 
اســتان تهران از ریاســت قوه قضاییه مطرح شد و با تأیید و 
موافقت رهبر معظم انقلاب حکم اعدام وی نقض و حکم وی 

به 20 سال حبس تبدیل شد.
جهانگیر یادآور شــد: رأی این پرونده در ســال ۹۵ از شعبه 
3۸ دیــوان عالی صادر شــد و پیش بینی شــده بــود که در 
صــورت اســترداد اموال و جبــران خســارت وارده و اظهار 
 ندامــت و توبه محکوم علیه می تواند اســتحقاق برخورداری

 از تخفیف و عفو شد.
ســخنگوی قوه قضاییه با اشــاره به همکاری زنجانی با نهاد 
قضایی و اینکه او بیش از 10 سال در حبس بوده است، خاطر 
نشــان کرد: اموال این فرد در خارج از کشور شناسایی شد و 

با اعزام کارشناسان و ارزیابی و صحت سنجی صورت گرفت و 
همه اموال از خارج از کشور بازگردانده شد.

ســخنگوی قوه قضاییه افزود: موضــوع علمیات وعده صادق 
امری افتخارآمیز بود که مورد اتفاق و حمایت همه آحاد ملت 
با هر نوع سلیقه و مشــرب سیاسی قرار گرفت و هیچ ایرانی 

غیوری ابراز رضایت از این مهم را کتمان و انکار نمی کند.
جهانگیر اظهار داشت: منافع ملی و مصالح عمومی اقتضا دارد 
که همگان التزام لازم به قانون داشــته باشند و در چارچوب 
قانون اگر افراد معدودی بخواهند ساز مخالف بزنند به محض 
اعلام گزارش و شکایت از مراجع ذی ربط دستگاه قضایی ورود 

پیدا می کند.
 وی اضافــه کرد: در این رابطه تاکنون شــکایاتی از ســوی 
دســتگاه های مختلف مطرح و پنج پرونده تشــکیل شــده و 
افرادی به دادسرا احضار و تفهیم اتهام صورت گرفته و اکنون 
پرونده ها در حال تکمیل تحقیقات مقدماتی اســت و پس از 

حصول نتیجه اطلاع رسانی لازم انجام می شود.

تسنیم- در ادامه رســیدگی به بخش دوم لایحه بودجه 
)جداول( ســال 1403 وکلای  ملت پس از استماع نظرات 
موافقان و مخالفان با کلیات گزارش کمیسیون تلفیق در 
مورد جدول 14 درباره هدفمندی یارانه ها از مجموع 213 
نماینده حاضر بــا 1۵6 رأی موافق، 1۹ رأی مخالف و ۸ 

رأی ممتنع، موافقت کردند.
رحیم زارع، ســخنگوی کمیســیون تلفیق بودجه ســال 
1403 در این جلســه علنی در توضیــح جزئیات بخش 
درآمدی جــدول 14 لایحه بودجــه 1403 گفت: همان 
مبلغــی که دولت در نظر گرفته بود کمیســیون تلفیق و 
صحن علنی آن را تأیید کردند که 31۵همت برای یارانه 
نقدی و معیشتی در نظر گرفته شد، کار مهمی که مجلس 
انجام داد 10 درصد به مستمری مددجویان کمیته امداد 
و بهزیســتی اضافه کرد که در لایحه 20 درصد بود و به 

30 درصد افزایش پیدا کرد.
وی افــزود: 42همت برای کمیته امــداد، 23همت برای 
بهزیســتی، 143همــت برای یارانــه نــان و یارانه دارو  
شیرخشــک و ملزومات مصرفی برای وزارت بهداشت 74 

هزار و ۹00 میلیارد در نظر گرفته شد.
سخنگوی کمیســیون تلفیق بودجه اضافه کرد: مواردی 
همچــون هزینه ســرمایه گذاری در شــرکت ملی نفت و 
شــرکت پخش و پالایش فرآورده هــای نفتی و همچنین 
شــرکت گاز را مصــوب کردیــم و مبالغــی را که دولت 
بــرای بحث واردات بنزین و گازوئیل نیاز داشــت، تأمین 
کردیم کــه این موارد کلیات جدول 14 اســت که آنچه 
 دولت در لایحه گنجانده بود در کمیســیون تلفیق نیز به 

تصویب رسید.
در ادامــه جلســه حاجی بابایــی، رئیــس کمیســیون 
تلفیــق بودجــه در توضیــح جزئیات جــدول 14 گفت: 
هدفمندی یارانه ها حــدود 7۵۸همت در بخش درآمدها 
و 7۵۸همــت نیز در بخش هزینه ها اســت به دلیل اینکه 
تــوازن این جــدول به هم نخــورد ریالــی در آن کم و 
 زیاد نشــده اســت، حتی ریالی از هزینه هــای نفت نیز 

کم نشده است.
 قــرار بود دولــت 63همت از محل فروش مشــتقات به 
 دســت آورد که حذف شده اســت این 63همت از طریق

 مدیریت منابع صورت می پذیرد بنابراین این جدول بدون 
هیچ تغییری 100درصدی نظر دولت است. هرگونه تغییر 
در این جــدول موجب تغییرات کلی می شــود. در بحث 
صیادان و ملوانان نیز باید اصلاح شــود، صیادان را نیز به 

آن اضافه می کنیم.
همچنیــن داوود منظور، رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
که در جلســه علنی حضور داشــت دربــاره جدول 14 
یادآور شــد: این جــدول مربوط به هدفمنــدی یارانه ها 
است، سعی شده اســت با توجه به منابع و محدودیت ها 
تنظیم شود تا هدفمندی یارانه ها محقق شود، 2 موضوع 
در آن مورد بررســی قرار گرفت؛ یکــی کالابرگ ها که از 
محل ســایر درآمدهــا باید تعیین می شــد همچنین در 
خصــوص عنــوان صرفه جویی انرژی کــه در این جدول 
 آورده شــده اســت، این عنوان با نظر کمیســیون تلفیق 
تبدیــل به درآمدها شــده اســت که مــورد قبول دولت 
نیست. پیشنهاد می شود همان سایر درآمدها عنوان شود 
از طرفی کالابرگ هــا باید به صورت نقــدی و در جدول 

جداگانه ای مطرح شود.

باشــگاهخبرنگاران- محسن رضایی، دبیر شــورای عالی هماهنگی 
اقتصادی سران قوا در حاشیه جلســه کمیسیون تخصصی این شورا با 
بیان اینکه انقلاب اســلامی بر پایه ارزش هایــی همچون برادری، ایثار، 
فداکاری و حدت بنا شــده اســت، اظهار کرد: ایــن ارزش ها بودند که 
مردم ایران را در برابر ظلم و ستم رژیم پهلوی متحد و آنان را به سوی 

پیروزی رهنمون کردند.
وی ادامه داد: دو گوهر گرانبهای برادری و حدت در قلب انقلاب اسلامی 
و دوران دفاع مقدس می درخشــیدند و این دو ارزش، ریشه در فطرت 
پاک انســان و تعالیم بلند اســلام دارند و رمز موفقیت و پیروزی ما در 
سخت ترین دوران تاریخ کشورمان بوده اند. روح برادری، قوای رزمندگان 

ما را چند برابر و آنان را به معجزه هایی در میدان نبرد تبدیل می کرد.
عضو مجمع تشــکیل مصلحت نظام، تأکید کرد: متاسفانه در سال های 
اخیر، شــاهد کم رنگ شدن این ارزش ها در جامعه بوده ایم. این موضوع، 
نه تنها به ضرر انســجام و همبستگی ملی اســت، بلکه مانعی در برابر 

پیشرفت و توسعه کشور به شمار می رود.
رضایی افزود: دشــمنان قســم خورده این ملت، همواره در تلاش برای 
ایجاد تفرقه و نفاق برای منحرف کردن مســیر پیشرفت ایران هستند 
و مــا باید با هوشــیاری و بصیــرت، در برابر این توطئه ها ایســتادگی 
 کنیم و با تکیه بر ارزش های مشــترک خود، جبهه ای واحد و قدرتمند 

تشکیل دهیم.
وی بــا بیان اینکه جبهه انقلاب باید با کنار گذاشــتن اختلافات جزئی 
و سلایق شــخصی، حول محور منافع ملی و آرمان های انقلاب اسلامی 
حرکــت کند، گفت: فقط با وحدت و همدلــی می توانیم به آرمان های 
خود که ســاختن ایران قوی، مقتدر و آباد است، دست پیدا کنیم. همه 
فعالان سیاسی، دلسوزان انقلاب و جبهه انقلاب اسلامی با درک شرایط 
حساس کنونی، تمام تلاش خود را برای حفظ و تقویت وحدت و برادری 
در جبهه انقلاب به کار گیرند تا با گام های اســتوار در مسیر پیشرفت و 

توسعه کشور حرکت کنیم.

سخنگویقوهقضاییه:

بامرتکبینجرایمخشنمسامحهنمیشود

موافقتمجلسبایارانهنان،داروشیرخشک عضومجمعتشخیصمصلحتنظام:

دشمنان،هموارهدرتلاشبرایایجادنفاق
برایمنحرفکردنمسیرپیشرفتایرانهستند

فارس- احمد وحیدی، وزیر کشــور در نشســت هم اندیشی 
اســتانداران ضمن تقدیر از اســتاندارهای سراسرکشــور در 
برگزاری مطلــوب انتخابات، نکات تکمیلــی را در برگزاری 
مرحله دوم انتخابات مجلس شــورای اسلامی در روز جمعه 
21 اردیبهشت به حاضرین در جلسه یادآور شد. وزیر کشور 
انتخابــات مرحله اول مجلس شــورای اســلامی و مجلس 
خبرگان در اســفند 1402 را از جهــات مختلف قابل قبول 
و مطلوب دانســت و افزود: با عنایت به راهبردهای چهارگانه 
انتخاباتی رهبر معظم انقلاب اســلامی، مرحله دوم انتخابات 
نیــز به یاری خداوند متعال به شــکل مطلوب برگزار خواهد 
شد. رئیس شورای امنیت کشور با اشاره به مسئولیت توأمان 
استانداران در ســتاد انتخابات و شورای تأمین استان، اظهار 
کرد: همواره ممکن اســت اشــکالات و خطاهای کوچکی در 
عرصه اجرا وجود داشته باشــد، اما استانداران باید فرمایش 
مقــام معظم رهبــری در حق الناس بــودن رأی مردم را در 
نظر داشــته باشــند و تلاش کنند تا انتخابــات پیش رو در 

مطلوب ترین وضع ممکن برگزار شود.

وحیدی افزود: انتخابات یکی از عرصه هایی است که معاندان 
و بداندیشان آن را فرصتی برای ایجاد بدبینی نسبت به نظام 
جمهوری اسلامی در جامعه می شــمارند و از این رو تمامی 
دســت اندرکاران برگزاری انتخابات، باید پیش بینی های لازم 
را انجام دهند تا چنین افکاری همانند گذشــته ناکام بماند.
در بخش دیگری از این نشســت، اســتانداران، گزارشــی از 
وضعیت آســیب های اجتماعی و برنامه های پیش رو با تأکید 

بر مأموریت های استانی ارائه کردند و به بحث گذاشتند.
وزیر کشــور، آســیب های اجتماعــی را در کنار اســتحکام 
اقتصادی و مســئله عدالت ســه مســئله اصلی پیش روی 
نظــام جمهــوری اســلامی دانســت و افزود: آســیب های 
اجتماعــی بنا به فرمایشــات رهبر معظم انقــلاب حتی در 
اولویتی بالاتر از مســائل امنیتی و سیاســی قرار می گیرد و 
از ایــن رو توجــه دو چندانی را می طلبد. وحیدی با اشــاره 
به مســئولیت وزارت کشــور در زمینه آسیب های اجتماعی، 
عنوان کرد: استانداران باید در صف مقدم مبارزه با معضلات 
و آســیب های اجتماعی باشــند، از ایــن رو نیازمند تدوین 
 برنامــه ای جامع بــا خصوصیات کیفی و کمّی هســتیم که 
نه تنها خصوصیات خاص هر اســتان و شــهر در نظر گرفته 
شــده باشد، بلکه دارای انســجامی در روش باشد تا طرح به 
شکل ملی اجرایی شود.وزیر کشــور، وظیفه استانداری ها را 
متولی گری در حوزه کاهش آســیب های اجتماعی دانست و 
افزود: استانداری ها نمی توانند با تصدی گری در امور اجتماعی 
نقش مناســب و متناســب خود را در این حوزه انجام دهند، 
از این رو باید نهادهای واســطه ای تقویت شــوند تا بتوانند 
با تقدم رویکرد پیشــینی و پیشــگیری بر رویکرد پسینی و 
درمانــی، کاهش و حل معضلات و آســیب های اجتماعی را 

به ثمر رسانند.

ایسنا- محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در 
جلسه علنی مجلس در نطق پیش از دستور خود با گرامیداشت 
سالروز شهادت شــهید مطهری و روز معلم اظهار کرد: شهید 
مطهری پاره تن و حاصل عمر امام راحل و صدای بلند عقلانیت 
انقلاب اســلامی بود. ایشان عمر شــریف خود را صرف مبارزه 
سرســختانه با انحرافات کرد و به همیــن جهت همواره مورد 

بغض و نفرت متحجران و غرب زدگان بود.
وی ادامه داد: جوانان و نوجوانان دل باخته به انقلاب اســلامی 
اندیشــه بلند مطهری را که جوهر اندیشه امام است، چراغ راه 
خود قرار دهند تا اســاتید خودخوانده و درس  نخوانده به اسم 
اســلام و انقلاب راهزن فکر و عمل آنها نشــود؛ مطهری زنده 

است چون اندیشه مطهری راهگشا و درس آموز است.
قالیباف افزود: مجلس یازدهم مفتخر به تصویب قانون رتبه بندی 
معلمان و پیگیری مســتمر تا اجرای کامل آن است. همچنین 
در برنامه هفتم پیشرفت کشــور نیز احکام بسیار مهمی برای 
ارتقای کیفیت آموزشــی و پرورشی مدارس و افزایش رضایت 
شــغلی معلمان و اصلاح نظام تربیت معلم و ارزیابی عملکرد به 
تصویب رســیده که در صورت اجرای درســت می تواند تحول 

جدی در وضعیت تربیتی نظام آموزش و پرورش ایجاد کند.
  قانون تســهیل صدور مجوزهای کســب و کار به دوران 

رانت های صنفی پایان داد
رئیس مجلس شــورای اســلامی با تبریــک روز جهانی کار و 
کارگر به تمام کارگران گفت: مجلس یازدهم کارنامه درخشانی 
در حــوزه حمایت از تولید و اشــتغال دارد و قوانین مهمی در 
این باره به تصویب رســیده که مهم ترین اقدام مجلس یازدهم 
در این حوزه رفع انحصار از مجوزهای کســب وکار و شکستن 
قلم هــای طلایی با تصویب قانون تســهیل صــدور مجوزهای 

کسب وکار بود که به دوران تاریک رانت های صنفی پایان داد.
وی ادامــه داد: تصویب قانون جهــش تولید دانش بنیان نیز به 
عقب ماندن نظام قانون گذاری از نیازهای زیســت بوم فناوری 
کشــور پایان داد. به گفتــه معاون علمی و فناوری ریاســت 
جمهــوری قانون تولید جهش تولید دانش بنیان تاکنون منجر 

به 1/3 میلیارد دلار صرفه جویی ارزی شده است.
وی یــادآور شــد: رهبر معظم انقــلاب قانون جهــش تولید 
دانش بنیــان را یکی از ســه قانون راهبــردی مصوب مجلس 

یازدهم دانستند.
رئیس مجلس گفــت: تصویب قانون مالکیــت فکری و قانون 
حمایت از صنایع پایین دســتی نفت خــام و میعانات گازی و 
معافیت های مالیاتی بر کســب وکارهای خرد و تصویب قانون 
مالیات بر سوداگری برای هزینه دار کردن فعالیت های اقتصادی 
غیرمولد و در نهایت اختصــاص منابع تبصره 1۸ بودجه برای 
ایجاد اشــتغال به خود اســتان ها از دیگــر عناصر ریل گذاری 
مجلس در موضوع تولید و اشــتغال اســت. در صورت اجرای 
درست و دقیق، این قوانین به بهبود فضای کسب و کار در کشور 

و رونق تولید منجر می شود.

وزیرکشور:

استانداراندرصفمقدممبارزهباآسیبهای
اجتماعیباشند

رئیسمجلس:

قانونتسهیلصدورمجوزهایکسبوکاربهدوران
رانتهایصنفیپایانداد



شهردار منطقه ۱۱ شیراز:
توسعه کشور بدون تلاش کارگران میسر نیست

به مناســبت روز جهانی کارگر، مراسم تجلیل از کارگران در شهرداری 
منطقه ۱۱ شــیراز برگزار شد و از ۵ تن از کارگران نمونه این منطقه در 
بخش های مختلف خدمات شهری، فضای سبز، فنی و عمران، تأسیسات 

و اداری با اهدای لوح تقدیر و هدیه تجلیل به عمل آمد.
علی فراشــاییان، شهردار منطقه ۱۱ شیراز در این مراسم ضمن تبریک 
روز جهانی کارگر به تمامی کارگــران زحمتکش، اظهار کرد: کارگران، 
ســتون های اصلی هر جامعه ای هستند و توسعه و پیشرفت هر کشوری 

بدون تلاش و از خودگذشتگی آنان امکان پذیر نیست.
فراشــاییان بــا بیان اینکــه کارگران شــهرداری منطقــه ۱۱ با تعهد 
و مســئولیت پذیری در انجــام وظایــف خــود، نقش مهمــی در ارائه 
خدمــات شــهری مطلوب بــه شــهروندان ایفــا می کنند، افــزود: ما 
همــواره قــدردان زحمات ایــن عزیزان هســتیم و تــلاش می کنیم 
 تا با ایجاد شــرایط رفاهی مناســب، انگیزه و روحیــه کار برای آنان را 

افزایش دهیم.
در شــهرداری منطقه ۱۱ بیش از ۲۰۰ کارگر مســتقیم و غیر مستقیم 

مشغول خدمت رسانی به شهروندان هستند.

سرپرست اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
فارس خبر داد:

جابه جایی بیش از ۳4 میلیون تن کالا از مبادی 
استان فارس در سال گذشته

محســن عمادی، سرپرست اداره کل 
راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
فارس گفت: در ســال ۱4۰۲ بالغ بر 
34 میلیــون و 734 هزار تن کالا در 
جابه جا  فــارس  مختلف  محورهــای 
شــده اســت. عمادی با بیــان اینکه 
حجم بار جابه جا شده در سال ۱4۰۲ 
و در مقایســه با ســال ۱4۰۱ بالغ بر 
۱۰ درصد رشد داشــته است، گفت: 

علیرغم این افزایش، شاهد رشد 7 درصدی بارنامه در این مدت هستیم.
سرپرســت اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان فارس اظهار 
کرد: سیمان، اوره، انواع بنزین، آهن اسفنجی، گوجه فرنگی، خاک نسوز، 
سیمان فله تیپ ۲، گازوییل، شمش فولاد و سنگ لاشه کالاهای عمده 

جابه جا شده در این بازه در استان فارس هستند. 
عمادی اظهار کرد: 3۰3 شرکت حمل ونقل کالا در استان فارس مشغول 
به فعالیت هســتند که تقاضا داریم رانندگان حتماً توجه داشــته باشند 
قبــل از اقدام به بارگیری و حین ســفر قوانین و مقررات مربوط به این 

حوزه را با دقت رعایت کنند تا مشکلی متوجه آنان نشود. 
سرپرست اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان فارس در پایان 
گفت: رانندگان بخــش حمل ونقل کالا و یا ســایر کاربران جاده ای در 
صورت داشــتن هرگونه شــکایت، انتقاد و یا پیشنهاد می توانند با تلفن 
۱4۱ تماس حاصل نمایند و یا با مراجعه به سایت www.۱4۱.ir نسبت 

به ثبت شکایت و یا انتقاد و پیشنهاد خود اقدام نمایند.

نورپردازی المان های شهری شیراز با رنگ آبی
 در ماه جهانی اتیسم

بــا پیگیری های مرکز 
پایگاه  و  توان بخشــی 
طیــف  غربال گیــری 
و  مهراندیش  اتیســم 
شهرداری  همکاری  با 
شــیراز، مقــرر شــد 
روال ســال های  طبق 
از  یکــی  در  اخیــر، 
آوریل  ماه  شــب های 

کــه به عنوان مــاه جهانی آگاه ســازی عمومی اتیســم شناخته شــده 
اســت، بناهــای تاریخــی و شــهری این کلان شــهر همچــون ارگ 
 کریم خانــی، پل کابلــي ولیعصر)عج(، تقاطع بصیــرت و... با رنگ آبی 

نورپردازی شود. 
قابل ذکر است، رنگ آبي به عنوان نماد حمایت از اتیسم محسوب می شود 
و این برنامه با همکاری سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری، مناطق 

۲، ۶ و ۸ شهرداری شیراز برگزار شد.

شهردار منطقه سه : 
در پی بارش های اخیرمسیل های آب های سطحی 

مجدداً پاک سازی شدند 

ســید محمدجواد افضلی، شهردار منطقه ســه با بیان اینکه مسیل های 
آب های ســطحی محدوده شــهرداری منطقه ســه شــیراز به ویژه در 
شــهرک ســعدی پس از بارندگی های روزهای گذشته در شیراز مجدداً 
پاک ســازی شــدند، افزود: در پی بارش های سیل آســای ۵ اردیبهشت 
 در شــیراز حجم عظیمــی از مخلوط رودخانــه ای، گل و لای و زباله از 
بالادست شهرک سعدی وارد کانال های روباز و روبسته آب های سطحی 
این شهرک شده بودند که بلافاصله پس از پایان بارندگی، یعنی از مسیر 
مقابل آتش نشــانی جاده خرامه تا کوچه ۱9 بلوار شــهید وفایی مجدداً 
لایروبی و پاک ســازی شــد که طی این عملیات بیش از ۱۰۰ سرویس 
کامیون گل و لای، مخلوط رودخانه ای و زباله از این کانال ها خارج و به 

بیرون از محدوده منتقل شد. 
شــهردار منطقه ســه با بیان اینکه بیش از 3۰ نیروی خدمات شهری 
این شــهرداری بلافاصله پس از بارندگی به مدت 4 روز با اســتفاده از 
ماشــین آلات سبک و ســنگین عملیات پاک ســازی را به انجام دادند 
تأکیــد کرد: با اجرای این عملیات، شــرایط لازم برای آمادگی در برابر 

بارندگی های بعدی، کاملًا فراهم شده است. 
افضلی اضافه کرد: عملیات پاک ســازی کانال هــا و تمامی مجاری عبور 
آب در ســطح منطقه سه شهرداری خصوصاً در شهرک سعدی در حالی 
از ســوی نیروهای خدمات شهری شهرداری منطقه سه انجام شد که از 
ماه ها قبل عملیات لایروبی تمامی منهول ها، کانال های روباز و روبســته 
و مســیل های آب های سطحی منطقه خصوصا شهرک سعدی به صورت 

مکرر انجام شده بود. 
شــهردار منطقه سه با اشاره به اینکه شــدت بارندگی روزهای گذشته 
در مقایســه بــا ســال 9۸ چنــد برابر بوده اســت، خاطر نشــان کرد: 
علیرغم شــدت و مدت زمان بارش های سیل آســای روزهای گذشــته، 
اجــرای پروژه هــای زیرســاختی نظیر ســیل بند ســعدی و همچنین 
تلاش شــبانه روزی نیروهای خدوم شــهرداری باعث شــد تا شهرک 
 ســعدی و شــهروندان عزیز این شــهرک از خطرات ناشــی از سیلاب 

در امان باشند.
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حمید کشــتکار، رئیس سازمان ســیما، منظر و فضای سبز 
شهری شهرداری شــیراز به پروژه های انجام شده و در حال 
اجرای این سازمان در پایان سال ۱4۰۲ و ابتدای سال جاری 
پرداخــت و گفت: پروژه نورپردازی پل مدافعان ســلامت با 
هدف زیباســازی منظر شــهری در بولوار رحمت انجام و در 
تقاطع مدافعان ســلامت بیش از ۸ هزار متر کابل کشــی، 3 
هــزار عدد انواع چراغ، نصب ۶۵ عــدد تابلو برق، حفر ۵۰۰ 
متر کانال و غلاف گذاری و بیش از 3 هزار متر نبشی کشــی 

انجام شده است.
رئیس سازمان ســیما، منظر بیان کرد: در پروژه لوسترهای 
خیابانی با هدف زیباسازی منظر شهری در بولوارهای آزادی، 
امیرکبیر و امام رضا )ع( ۱7 هزار متر ریســه نوری و بیش از 
۵9 عدد المان نوری استفاده شــده است. به گفته کشتکار؛ 

پــروژه نورپردازی ورودی های شــهر در بولوارهای مدرس و 
دکتر حســابی شامل ۱۵ هزار متر ریسه نوری و حدود ۱۰۰ 
المان نوری انجام شــده است. وی بیان کرد: پروژه محور نور 
در بوســتان آزادی و محور ارگ کریم خان بالغ بر 9 هزار متر 
کابل کشــی، بیش از ۲۵ هزار متر ریسه، نصب 4۰ عدد تابلو 
بــرق، تعداد ۲۶ نــوع المان نوری و ۵۰۰ عــدد المان انجام 

شده است. 
پــروژه نورپردازی خیابان 9 دی با 3 هــزار متر کابل 4۵ با 
مشــخصات پایه برق، ۱3۵ شعله، ۱9 عدد تابلو برق، ۱۲۰۰ 
متر استون لایت و پروژه نورپردازی تونل نور ارگ کریم خانی 
در پشــت ارگ کریم خانی در ۱۰ هزار متر ریســه، ۱۱ عدد 
تابلــو برق، ۶۰۰ متر کابل، 94 متر طول مســیر و ۵۸ عدد 
ســتون انجام شده است که رئیس ســازمان سیما، منظر و 

فضای سبز شهری شهرداری شیراز به آن پرداخت. 
این مقام مدیریت شــهری شیراز در حوزه زیباسازی شهری 
ادامــه داد: پروژه نورپردازی طاووس فــاز ۲ در دروازه قرآن 
شامل ۵۶۵ متر چراغ استون لایت، 4 عدد تابلو برق و ۱33۰ 
متر کابل انجام و پروژه نورپردازی ساعت گل در میدان امام 

حسین شامل ۸ متر استون لایت، ۲4 اسپات جت لایت ۱۲ 
فوت لایت، یک تابلو برق و ۱4۰ متر کابل انجام شده است. 

وی گفت: پروژه نورپردازی پل غدیر باهدف نورپردازی منظر 
شهری در شــب در پل غدیر و نورپردازی باغ موزه سنگ در 
بوســتان آزادی و جهان نما 73 عــدد، چوب و فلز، نوع رنگ 

الکترواستاتیک کوره ای اقدام شده است . 
این مقام مدیریت شــهری در حوزه زیباسازی گفت: نسبت 
به مبلمان و نیمکت خانواده آماده نصب در بوستان آزادی و 
باغ جهان نما باهدف ساخت مبلمان شهری در بوستان آزادی 
و جهان نما 73 عدد، چوب، فلز و نوع رنگ الکترواســتاتیک 

کوره ای اقدام شده است.
 احداث سردیس شهدا، مشاهیر و مفاخر

کشتکار به احداث سردیس شــهدا، مشاهیر و مفاخر شامل 
سردیس های ساخته شده شهدا با متریال بتن گلاسه در ابعاد 
۱/۵ برابر اندازه حقیقی مکتبی شیرازی )شاعر قرن 9( شامل 
اســتاد صراف، هودی، سیف، شهید جاویدی، شهید سپاسی 
و شــهید ذوالفقارنسب نیز اشــاره کرد. وی بیان کرد: پروژه 
تابلوی خوش آمدگویی ورودی دروازه قرآن با سازه فلز، پروژه 

اجرای شست وشــو و نقاشــی بر روی جداره تقاطع شهدای 
مهدی آبــاد با نوع رنــگ اکرولیک- الــوان و طراحی جداره 
زیرگذر مهدی آباد از دیگر اقدامات ســازمان ســیما، منظر و 

فضای سبز شهری است. 
کشــتکار همچنین یه پروژه تبدیل جــداول خاکی به بتنی 
باهدف بهینه ســازی آبیاری باغــات و جلوگیری از هدررفت 
آب در محله منصورآباد )قنات شیخ محمدی و حاج شمس(، 
اجرای شست وشو و نقاشی بر روی جداره کنارگذرها، اجرای 
شست وشــو و نقاشــی بر روی جداره پل دفاع مقدس اشاره 
کرد. عقد قرارداد در حوزه کاشت درخت و درختچه و توسعه 
کمربند سبز، کاشــت درخت و درختچه در کمربند سبز در 
ســال ۱4۰۲ با ۱۶ هزار اصله، کاشت درخت و درختچه در 
رینگ کمربندی شیراز )از پل شهدای 7 آذر به سمت منطقه 
۵( بــا 3 هزار اصله، بذرکاری گونه های مناســب در کمربند 
سبز شــیراز ۱4۰۲ با ۲۰۰ هزار بذر و عقد قرارداد در حوزه 
بهسازی مسیرهای دسترسی ارتفاعات نصرآباد از جمله موارد 
حوزه فضای سبز شهری است که رئیس سازمان سیما، منظر 

و فضای سبز شهری به آن پرداخت.

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری شیراز تشریح کرد:

آخرین جزئیات پروژه های زیباسازی منظر شهری

گروه خبر- لیلا غضنفری 
از معرفی داشــته های گردشــگری و رتبه های 
برتر اســتان فارس تــا رای زنی بــرای احداث 
شهرک صنایع  دســتی و تکمیل زیرساخت های 
گردشــگری و طــرح نهضت ملی مســکن در 
 نشســت خبری اســتاندار فارس با رســانه ها 

مطرح شد.
استاندار فارس با بیان اینکه در سال گذشته بالغ 
بر دو میلیون و ۲۰۰ هزار دلار صنایع دستی از 
تولیدات اســتان به خارج از کشــور صادر شده 
اســت، گفت: ثبت شهر خشــت به عنوان شهر 
حصیربافی و رند بافی تنــگ چوگان، افتتاح و 
راه انــدازی 3۵ کارگاه تولیدی صنایع  دســتی 
 در ســال گذشــته از دیگــر اقدامــات انجام

شده  است.
محمدهادی ایمانیه، در اولین نشســت خبری 
خود با خبرنگاران در ســال جــاری با موضوع 
مباحث گردشــگری گفت: فارس در ایام نوروز 
۱4۰3 رتبه نخســت اسکان ، رتبه نخست ثبت 
آثــار جهانی، تاریخــی و ملی، رتبه نخســت 
برگزاری و ارائه خدمات در ســتاد اربعین، رتبه 
نخســت بهره گیری از فرصت های جام جهانی 
وزارت ورزش و جوانــان هرچند کم بود، رتبه 
نخست شهرها و روســتاهای جهانی ثبت شده 
در حوزه صنایع  دســتی، رتبه نخست پرداخت 
تســهیلات کم بهره به حوزه صنایع  دستی، رتبه 
نخست برپایی چادرهای عشــایری، رتبه سوم 
کشــوری در تعداد مراکز درمانی برای پذیریش 
بیماران بین المللی و رتبه دوم کشــوری شیراز 
 از نظــر تعــداد پذیــرش بیمــاران بین المللی 

را کسب کرده است.
ایمانیه همچنیــن از رونمایی ســکو بازاریابی 
توانمندی های تولیدی صنایع  دســتی اســتان 
فارس برای قرار گرفتــن در معرض دید عموم 
خبرداد و گفت: یکی از مشــکلات اصلی کشور 
نبود بازاریابی مناســب اســت که در نمایشگاه 
اکسپو ۱4۰3 از سکوی بازاریابی توانمندی های 

تولیدی رونمایی شد.
تمام  در  صنایع  دستی  بازارچه  راه اندازی   

شهرستان ها 
وی، با بیان اینکه به دنبــال راه اندازی و ایجاد 
بازارچه صنایع  دســتی در تمام شهرستان های 
فارس هســتیم، افــزود: اگر بتوانیــم این مهم 
را عملیاتی کنیــم، تولیدکننــدگان دلگرم به 
عرضه محصولات تولیدی خود می شــوند و از 

هزینه های آنهــا نیز از جملــه در بحث اجاره 
مکان کاسته خواهد شد.

اســتاندار فارس همچنین درباره ایجاد شهرک 
صنایع  دستی در کنار نمایشگاه بین المللی واقع 
در شهرک گلستان شــیراز گفت: با رفع موانع 
پیش رو، طی روزهای آتی شــاهد آغاز عملیات 

اجرایی این شهرک خواهیم بود.
 احتمال حذف 2 طبقه از هتل آسمان 

 ایمانیــه همچنین درباره ثبت جهانی زندیه به 
دلیل اثر گذاری منفی طبقات هتل آســمان نیز 
گفــت: تاکنون موارد مبنی بر عدم ثبت جهانی 
زندیه به دلیل هتل آســمان به صورت شفاهی 
بوده اســت؛ اما طــی صحبت بــا مالک هتل 
آســمان، مقرر شــد اگر این مورد اعلام گردد 
دو طبقــه از این هتل حذف گردد تا مانع ثبت 

جهانی آثار زندیه نباشد.
 اســتاندار فارس همچنین از برگزاری جلســه 
منتخبان مردم در مجلــس دوازدهم و مجلس 
خبرگان برای هدف گذاری اهداف اســتان در 4 
سال آینده خبر داد و گفت: در این جلسه مقرر 
شــد ۶4 پروژه کلان استان پیگیری و تا تحقق 
کامــل آنها، اجرایی شــود. پروژه هایی که نگاه 
آنها معطوف به تمام اســتان و بعضاً پروژه های 
مشــترک با سایر استان ها است و لیست آن در 

اختیار اصحاب رسانه قرار می گیرد.
اســتاندار فارس در ادامه همچنین از جلسه با 
ســرمایه گذاران اســتان فارس مقیم در تهران 
جهــت تدوین راهکارهایی بــرای تأمین منابع 
مالی جهت پیشــبرد پروژه های در دست اجرا 

استان اشاره کرد.
ایمانیه ادامه داد: در ســفر دوم هیئت دولت به 
فارس )مهرماه ۱4۰۲( ۲۰۱ تفاهم نامه به ارزش 
پنج هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال در استان منعقد 
شــد که برای عملیاتی شدن هر بخش جلسات 

هفتگی در استان برگزار می شود.
اســتاندار فــارس همچنیــن از ســامان دهی 
راهنمایان گردشــگران ســلامت با ارائه 7۰۰ 
کارت و ۸۵ مجوز کار بــه آژانس های خدمات 
مســافرت هواپیمایی در عرصــه ارائه خدمات 
سلامت به گردشگران خبر داد و گفت: ۲۸ واحد 
بیمارســتانی فعال پذیرش بیماران بین الملل را 
بر عهده دارند که بیشــترین مراجعه بیماران از 

کشورهای عمان، عراق و افغانستان بوده است.
ایمانیــه همچنیــن از افتتاح دفتــر حمایت از 
سرمایه گذاران در شهر شیراز خبر داد و تصریح 

کرد: ســومین دفتر به صورت رسمی در کشور 
در شهر شیراز افتتاح می شود. در این دفاتر در 
کنار ارائه ویزا، خدمات حمایتی به گردشــگران 

خارجی ارائه می گردد.
 از احداث 20 هزار واحد در 2 روســتا تا 
پروازه های  ترمینال  تکمیل  پروژه  شدن  فعال 

خارجی فرودگاه شهید دستغیب شیراز 
 اســتاندار فــارس در بخش دوم این نشســت 
خبری پاســخگویی ســوالات خبرنگاران بود. 
ایمانیه درباره وضعیــت پروژه های نهضت ملی 
مسکن و تحقق این فاکتور در شعار سال گفت: 
بــرای تأمین زمیــن ۲۰ هزار واحد مســکونی 
در شهر شــیراز با ایجاد شهرک در روستاهای 
داریــون و کهمره ســرخی در شــورای عالی 

شهرسازی موافقت شده است. 
ایمانیــه همچنیــن از اعتبار ۲ هــزار میلیارد 
تومانی برای تکمیل بخــش پرواز های فرودگاه 
بین المللی شهید دستغیب خبر داد و گفت: این 
پروژه بعد از 7 ســال و تغییر مدیرکل به زودی 

وارد فاز اجرایی می گردد.
 رایزنی با شــهرداری شیراز برای تعیین تکلیف 
۲/۵ کیلومتر مســیر باقی مانــده جاده صدرا - 
قره پیری بــا تغییر کاربری اراضــی اطراف در 
کمیســیون ماده ۵ برای تأمیــن اعتبار پروژه، 
تعیین تکلیــف هتل خلیخ فــارس در ابتدای 
جاده صــدرا، پیگیری بــرای جابه جایی بنای 
قدیمی ساختمان مخابرات در اطراف مجموعه 
زندیــه بــرای ثبت جهانــی ایــن مجموعه از 
 جمله موضوعات مطرح شــده در این نشســت 

خبری بود.

استاندار فارس در جمع رسانه ها خبر داد:

راه اندازی بازارچه صنایع  دستی در تمام شهرستان ها 
 تلاش تمام مسئولان و نمایندگان استان در اجرای پروژه های شاخص                        

محمدحسن اســدی، شهردار شــیراز در آیین تقدیر و تجلیل از 
پاکبانان سطح منطقه 7 شــهرداری شیراز گفت: عشق، محبت و 
دوســتی در دل پاکبانان موج می زند و با تلاش خود توانســته اند 
شــهر شــیراز را به عنوان تمیزترین شــهر کشور، شــهر پایتخت 
زیســت محیطی آسیا و شــهری که در یک ســال حتی یک روز 

آلودگی هم نداشته شناخته شود، تبدیل کنند.
شــهردار شیراز بابیان اینکه به عنوان همکارتان دست همه شما را 
به گرمی می فشــارم و می بوسم، افزود: شما عزیزان از اوایل صبح 
تا پاســی از شب کار می کنید تا کســانی که وارد شهر می شوند، 
تمیزی شــهر شــیراز آن ها را متحیر کند و گردشگران شیراز در 

اعیاد مختلف معترف  به تمیزی شهر هستند. 
وی ضمن تشــکر از یاوران پای کار شهرداری منطقه 7 شیراز که 
پیش قدم هســتند، بیان کرد: این منطقــه از مناطق کم برخوردار 
است؛ اما طی چند ماه گذشته شهرداری شیراز، بزرگراه سرلشکر 
شهید اســتوار را به بهره برداری رسانید و دو تقاطع شهید استوار 
- نصر شــرقی و شهید استوار - خلیج فارس نیز کلنگ زنی شد که 
قول دادیم طی ۱۵ ماه آینده به بهره برداری و افتتاح برســانیم و 
قطعاً امسال و سال های آینده شاهد اتفاقات خوبی در این منطقه 

خواهیم بود. 
اســدی بابیان اینکه پاکبانان از زحمتکش ترین قشــر شهرداری 
هســتند، گفت: ما فصل جدیدی در شــورای اســلامی شــهر و 
شهرداری شــروع می کنیم و آن هم توجه بیشتر به شما پاکبانان 
اســت و مسئولان مناطق با اســتفاده از ظرفیت قانون، برای همه 

پاکبانان برنامه های مختلف ارائه کنند. 
علی امینی، شــهردار منطقه 7 شــیراز نیز گفت: ســال گذشته 
پروژه های متعدد و بزرگ در منطقه 7 افتتاح و کلنگ زنی شد که 
در سال ۱4۰3 حتماً می توانیم این پروژه ها را تقدیم شهروندان در 

منطقه کنیم که نشان دهنده همت شورا و شهردار است.
امینی بیان کرد: اگر پاکبانان و کارگران نبودند، شــهر به زیبایی 

خود نمی رسید.

شهردار شیراز: 

 گردشگران شیراز معترف  به تمیزی شهر هستند 
محمــد میرزایی، سرپرســت مدیریت جهاد کشــاورزی 
شهرســتان شــیراز از آغاز عملیات اجرایی امحای مزارع 
آلوده به فاضلاب خام در شــرق کلان شهر شیراز خبر داد 
و گفت: از یازدهم اردیبهشــت ماه عملیات امحای مزارع 
مذکور در ســطح ۲7۰ هکتار از اراضی منطقه گردخون 
در حومه کلان شــهر شیراز آغاز شده است. این مسئول با 
بیان به اینکه کار قلع و قمــع مزارع گندم و جو آبیاری 
شــده با فاضلاب خام با به کارگیری قریب به ۲۰ دستگاه 
تراکتور و پنج دســتگاه لودر در حال انجام است، تصریح 
کرد: پیش بینی می شود این اقدام در بیش از ده قطعه از 
مزارع انجام شــود. وی با بیان اینکه کار امحای مزارع به 
دستور مقام قضایی و نظر شبکه بهداشت و درمان مبنی 
بر آلودگی مزارع در دستور کار مدیریت جهاد کشاورزی 
شهرستان شیراز قرار گرفته است، ابراز کرد: این عملیات 
با مشــارکت دســتگاه های متولی در قالب گشــت های 

هم پوشان برنامه ریزی و به مرحله اجرا رسیده است.
  صیانت از تولید محصول سالم امری فرادستگاهی 

است
میرزایی با تأکید بر اینکه حفظ سلامت عموم جامعه و 

تولید محصول سالم عاری از هرگونه آلودگی خط قرمز 
متولیان تولید است، بیان کرد: جهاد کشاورزی همگام 
بــا دیگر نهاد های ذی مدخل بــه طور جدی با هرگونه 
تهدید ســلامت مردم مقابله و با ســوء استفاده گران به 
هر شــکل ممکن برخورد قانونی خواهد کرد. سرپرست 
مدیریت جهاد کشــاورزی شهرســتان شــیراز ضمن 
اطمینان خاطر به مصرف کنندگان محصولات کشاورزی 
به جهــت صیانت از تولید محصول ســالم و با کیفیت 
افزود: صیانت از تولید محصول سالم امری فرادستگاهی 

است که نیازمند همکاری تمامی دستگاه است.

سرپرست مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان شیراز خبر داد:

آغاز عملیات امحای مزارع آلوده در شرق شیراز

 گروه خبر- لیلا غضنفری
 مدیرکل آموزش و پرورش استان فارس با تبریک روز معلم 
و انتخاب یک معلم نمونه از اســتان فارس در میان ۱۵ معلم 
کشور گفت: برای نخستین بار به ابتکار استان فارس قرارگاه 
هویت افزایــی مضاعف مقام معلم بــا هدف تکریم مقام معلم 
نه تنها به یک روز و یک هفته، بلکه بزرگداشــت آن در تمام 

ایام سال راه اندازی شده است. 
فرشید قاسمی در نشست خبری خود با خبرنگاران به اشاره 
اعضای این قرارگاه در ســطح استان فارس برای بزرگداشت 
مقام معلم در طول ســال گفت: اعضــای اصلی این قرارگاه 
نماینــده ولی فقیه در اســتان فارس و امام جمعه شــیراز، 
شهردار شــیراز، فرمانده سپاه فجر اســتان و مسئول بسیج 
 فرهنگیــان هســتند و تمام معلمان اســتان در آن عضویت 

خواهند داشت. 
اختصاص یک روز در ماه در ایام ســال توسط دستگاه های 
اجرایی برای حل وفصل مشــکلات معلمــان از دیگر مواردی 

بود که برای تکریم معلم ها در طول ســال از ســوی قاسمی 
به آن اشاره شد. مدیر کل آموزش و پرورش همچنین خبر از 
چهار تشــکل برای اولین در سطح استان فارس تحت عنوان 
»ایران قوی«، »کنگره معلمان انقلاب اســلامی«، »معلمان 
جوان ایران زمین« و »معلمان راهیان تحول« با عضویت ۱۲ 

هزار و۵۰۰ نفر خبر داد. 
انتخــاب معلم الگــو دیگر طرح ابتکاری از ســوی اداره کل 
آموزش و پرورش فارس بود که قاسمی در این باره گفت: در 
این طرح معلم یک کار خلاقانه که خارج از وظایف کار خود 
و با ایثارگری خاص همراه است، ارائه خواهد کرد. تاکنون ۸۰ 
معلم در این طرح شناسایی شدند و تکریم ویژه این معلمان 

در دستور کار است. 
  فارس با یک معلم نمونه در میان 15 معلم برتر ملی

قاســمی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به فرایند 
انتخاب معلم نمونه در اســتان گفت: یکی از اقداماتی که در 
روند انتخاب معلم نمونه برای نخستین بار لحاظ شد، انتخاب 

دانش آمــوزان و اعلام رأی آنها در فرآینــد این موضوع بود 
کــه تعداد 4۲ هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز در ارزیابی معلمان 

شرکت داشتند. 
قاســمی یادآور شــد پس از ارزیابی داوران تعــداد 9 معلم 
منتخــب از اســتان های مختلف معرفی شــدند و به مرحله 
کشــوری راه پیدا کردند. در مرحله کشوری »فاطمه زارع« 
از ناحیه ۲ آموزش و پرورش در دوره متوسطه دوم به عنوان 
معلم برگزیده کشور انتخاب شد. مدیرکل آموزش و پرورش 
استان فارس تأکید کرد: در سطح کشور تعداد ۱۵ معلم نمونه 
انتخاب شــدند که یک نفر از آن ها از اســتان فارس بود. وی 
ادامه داد: علاوه بر این به منظور تامین نیروی معلم، امســال 
ســامان دهی نیروی انســانی و نقل و انتقالات معلمان نیز تا 
پایان تیر ماه حل و فصل می شود و از ظرفیت حق التدریس، 
بازنشســته ها و خرید خدمات نیز استفاده می کنیم. مدیرکل 
آموزش و پــرورش فارس اظهار کرد: معلمــان نمونه و برتر 
می توانند تجربه های آموزشــی موفق خود را در سامانه الف تا 

ثبت کنند تا مورد اســتفاده همه معلمان کشــور قرار گیرد. 
وی با بیــان اینکه مدارس محل ۱۸ نوع یادگیری اســت و 
برای تحقق این هدف، فضای آموزشــی تأثیر بســزایی دارد، 
در پاســخ به پرسش خبرنگار ســبحان درباره تعداد مدارس 
سنگی در فارس گفت: این مدارس که تعداد آن کم و برخی 
در روستاهای اطراف شهر شــیراز است شناسایی شده و به 
سازمان نوسازی مدارس نیز تأکید شده تا فضاهای آموزشی 
لازم منطبق با اســتانداردهای لازم بــرای افزایش یادگیری 

مدنظر باشند.
مدیرکل آموزش و پــرورش فارس با بیان اینکه برای تربیت 
دانش آمــوزان باید از فطرت آنها اســتفاده کــرد، گفت: در 
زمان حاضر 4۵ مدرسه شــناختی برای آشنایی خانواده ها و 
دانش آموزان فعال شــده و البته باید این شمار به هشت هزار 

مدرسه برسد.

مدیرکل آموزش و پرورش استان فارس خبر داد: 

انتخاب معلم های الگو در فارس
  دستگاه های اجرایی یک روز در  ماه را به حل وفصل مشکلات معلمان اختصاص می دهند
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آسیای غربی

فرامنطقه ای

رسانهصهیونیستی:
  توقف جنگ و خروج اشغالگران، شرط السنوار برای 

توافق است
 

ایرنا- یک رســانه صهیونیســتی گزارش داد که یحیی السنوار، 
رهبــر حماس در غزه توافقی را که منجر به توقف جنگ و خروج 

اشغالگران از غزه نشود، نمی پذیرد.
روز گذشــته به نقل از رســانه صهیونیستی ماکور ریشــون، السنوار آماده شنیدن 
پیشــنهاد توافقی نیســت که شــامل توقف جنــگ و عقب نشــینی ارتش رژیم 

صهیونیستی از غزه نباشد.
ناعوم امیر، تحلیلگر نظامی رســانه ماکور ریشــون درباره گزارش رسانه ها مبنی بر 
پیشــرفت مذاکرات تبادل اسرا میان جنبش حماس و رژیم صهیونیستی گفت که 
تا صبح امروز و علیرغم انتشــار چنین گزارش هایی، السنوار، مردی که کلید آزادی 
اسرای صهیونیست دست اوست، آماده شــنیدن پیشنهاد توافقی که شامل توقف 

جنگ و خروج ارتش اسرائیل از غزه نباشد، نیست.
اخیــراً منابع فلســطینی گزارش دادنــد که هیئت حماس پــس از دریافت طرح 
پیشنهادی جدید مبادله اســرا و مذاکره با میانجی های مصری و قطری و دریافت 

توضیحات آنها، قاهره را برای رایزنی های بیشتر ترک کرده است.
بر اساس این گزارش، هیئت حماس مصر را ترک کرده و با پاسخ کتبی به پیشنهاد 

آتش بس در غزه، باز می گردد.
این در حالی اســت که احســان عطایا، عضو دفتر سیاســی جنبش جهاد اسلامی 
فلســطین در واکنش به پیشنهاد مبادله اســرا که از سوی رژیم صهیونیستی ارائه 
شــده اســت، گفت که این پیشــنهاد با مفاد و ابهامات فعلــی آن منجر به توافق 
نمی شــود. وی با بیان اینکه پیشــنهاد اخیر دارای خلاءهــای اصلی و تلاش های 
خبیثانه ای است، افزود که این پیشنهاد سه و نیم صفحه ای جزئیات سه مرحله ای 
اســت. این عضو ارشد جهاد اسلامی اضافه کرد: مفاد پیشنهادی جدید بیش از ۹۰ 
درصد نســبت به پیشــنهاد قبلی تغییر نکرده است، بنابر این دستیابی به توافق را 

رد می کنم.

سخنگوینیروهایمسلحیمن:
  ۲ ناوشکن آمریکایی و ۲ کشتی اسرائیلی را هدف 

قرار دادیم
باشگاهخبرنگاران-سخنگوی نیرو های مسلح یمن اعلام کرد 
که نیرو های نظامی این کشــور ۲ ناوشــکن آمریکایی و ۲ کشتی 
اســرائیلی را در دریای ســرخ و آب های اقیانوس هند هدف قرار 
دادند. ســرتیپ یحیی سریع گفت: علیه کشتی های جنگی دشمن در دریای سرخ 
از جمله ۲ ناوشــکن آمریکایی، با تعدادی پهپاد عملیات نظامی انجام دادیم. وی با 
بیان اینکه این عملیات موفقیت آمیز بود، افزود: نیروی دریایی، موشــکی و نیروی 
هوایی ما عملیات مشــترکی را علیه ناو ســیکلادیس )CYCLADES( در دریای 

سرخ انجام دادند و ضربه دقیق بود.
ســخنگوی نیرو های مســلح یمن، اضافه کرد: هدف قرار دادن کشتی سیکلادیس 
پس از آن صورت گرفت که این کشــتی در ۲۱ آوریل )۲ اردیبهشــت( عازم بندر 
ام الرشــراش )ایلات اشغالی( با استفاده از روشی فریبنده و استتار با ادعای اعزام به 

بندری دیگر، شده بود.
 ســریع همچنین گفت: ما با تعدادی پهپاد کشــتی اســرائیلی امِ اس ســی اوریون 
)MSC ORION( را در اقیانوس هند هدف قرار دادیم. ما با حمایت مردم بزرگمان 
و مردم آزاده امت اســلامی بــه عملیات نظامی خود در حمایــت از مردم مظلوم 

فلسطین و دفاع از یمن عزیز ادامه می دهیم.
ســخنگوی نیرو های مســلح یمن در پایان تأکید کرد که عملیات این کشور تنها 
با برداشــتن محاصره غزه و توقف تجاوز نظامی به مردم فلســطین در این باریکه، 
متوقف خواهد شــد.  ارتش یمن در ماه های گذشــته در حمایت از مقاومت ملت 
فلسطین در نوار غزه چند کشتی آمریکایی و انگلیسی و صهیونیستی یا کشتی های 
عازم ســرزمین های اشغالی را در دریای ســرخ و تنگه باب المندب هدف قرار داده 
اســت. نیرو های ارتش یمن متعهد شده اند تا زمانی که رژیم صهیونیستی حملات 
خود به غزه را متوقف نکند، کشتی های این رژیم یا کشتی های عازم سرزمین های 

اشغالی را دریای سرخ هدف قرار دهند.

 فیدان، مشتاقانه منتظر محاکمه مقامات
 اسرائیل هستیم

تسنیم- هاکان فیدان، وزیر خارجه ترکیه در پاسخ به اظهارات مقامات 
اســرائیلی علیه رجب طیب اردوغان، رئیس جمهــور ترکیه گفت: امروز 
دیگر نقاب از چهره سیاســتمداران اسرائیلی که اقدام به گستاخی علیه 
رهبر کشــورمان کرده اند، برداشته است. مشتاقانه منتظر روزی هستیم 

که عاملان قتل عام ملت فلسطین در مقابل قانون جواب پس بدهند.
وی در حســاب خــود در فضای مجازی نوشــت: ترکیــه در کنار ملت 
فلســطین قرار دارد و به تلاش برای محاکمه عاملان قتل عام مردم غزه 

ادامه خواهد داد.
وزیر خارجه ترکیه ادامه داد: مقامات اســرائیل به زیر پا گذاشتن حقوق 
بین الملل و ارزش های انســانی ادامه می دهند که این موضوع از ســوی 

افکار عمومی جهانی محکوم می شود.
همچنین فیدان در دیدارش با آنتونی بلینکن همتای آمریکایی در ریاض 
عربستان، بر پایان هرچه سریعتر قتل عام در غزه و لزوم فشار بر اسرائیل 

تأکید کرد.

نیوزیلند، بدون پایان اشغالگری اسرائیل، راهکار دو 
دولتی محقق نمی شود

فارس- وینســتون پیترز، وزیر امورخارجه نیوزیلند بامداد روز گذشته 
بر لزوم پایان اشــغالگری رژیم صهیونیستی برای محقق شدن راهکار دو 

دولتی تأکید کرد.
پیترز در مصاحبه با شــبکه »الجزیره«، با بیان اینکه کشورش از راهکار 
دو دولتی به عنــوان مبنایی برای صلح و توقف فاجعه انســانی در نوار 
غزه حمایــت می کند، گفت که صلحی در فلســطین بدون پایان دادن 
به اشــغالگری اسرائیل وجود نخواهد داشت. وی در این باره توضیح داد: 
پایان دادن به فاجعه انســانی کنونی بهتر از پایان دادن به اشغالگری در 
زمان کنونی است و باید بین قربانیان بی گناه فلسطینی و نادیده نگرفتن 

آنچه در هفتم اکتبر گذشته رخ داد، فرق گذاشت.
رئیس دســتگاه دیپلماسی نیوزیلند با اشــاره به اینکه کشورش امیدوار 
است به اشغال سرزمین های فلســطینی توسط رژیم صهیونیست پایان 
دهد، اظهار داشت: ماه هاســت که این موضوع را مطالبه کرده و جامعه 
بین الملــل باید بحــران را کنترل کند تا طرف هــا را مجبور به پذیرش 
صلح در آینده نماید.به نوشــته وبگاه الجزیره، پیترز درباره به رســمیت 
شــناختن کشــور مستقل فلســطین بدون قید و شــرط، تصریح کرد: 
 در حــال حاضر هیچ دولت فلســطینی وجود ندارد کــه بتوان آن را به 

رسمیت شناخت.
 مهمترین کار در حال حاضر توقف فاجعه انســانی کنونی و دســتیابی 
به صلح اســت.وی همچنین افزود که تلاش های انجام شــده توســط 
کشــورهایی مانند قطر و مصر می تواند در دســتیابی بــه راه حلی که 

تضمین کننده صلح پایدار در آینده باشد، موفق باشد.

 گفت وگوی بایدن و امیر قطر درباره آتش بس 
در غزه

فارس-کاخ سفید بروز گذشته از تماس تلفنی جو بایدن، رئیس جمهور 
آمریکا با شــیخ تمیم بن حمد آل ثانی، امیر قطر خبر داد.کاخ سفید با 
صدور بیانیه ای درباره این تماس، اعــلام کرد: بایدن با امیر قطر درباره 
توافق پیشنهادی برای آزادی گروگان ها و آتش بس در غزه گفت گو کرد. 
در این بیانیه آمده اســت: بایدن تأیید کرد که واشــنگتن با مصر و قطر 
برای تضمین اجرای مفاد توافقنامه آزادی گروگان ها و آتش بس در غزه 

همکاری خواهد کرد.
کاخ ســفید توضیح داد: طرف های آمریکایی و قطری در مورد ابتکارات 
در حال انجام برای افزایش جریان کمک به غزه گفت وگو کردند. بر این 
اساس، بایدن ضمن قدردانی از تلاش های امیر قطر و مقامات دوحه برای 
آزادی همه گروگان ها، بر ادامه هماهنگی مســتقیم و از طریق تیم های 

مربوطه در روزهای آینده تأکید کرد.

نخستین ایالت آمریکا قطعنامه  ای برای آتش بس 
غزه تصویب کرد

تسنیم- مجلس نمایندگان و مجلس سنای ایالتی در هاوائی با تصویب 
قطعنامه ای از دولت جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا خواســته اند در غزه 
آتش بس برقرار کند. هاوائی نخســتین ایالتی در آمریکا است که چنین 
قطعنامه ای به تصویب رســانده است. پیش از این در ماه مارس مجلس 
ســنای هاوائی با ۲4 رأی موافــق و یک رأی مخالف ایــن قطعنامه را 
تصویــب کرده بود. مجلس نمایندگان با 48 رأی موافق و 3 رأی مخالف 

این قطعنامه را روز جمعه به تصویب رساند.
 بــا آنکه هاوائی نخســتین ایالتی اســت که اقدام بــه تصویب چنین 
قطعنامــه ای می کنــد اما »اتــاق دسترســی عمومی« کنگــره ایالتی 
 هاوائی بــه هافینگتون پســت گفت کــه از قدرت لازم بــرای اجرایی 
کردن این قانون برخوردار نیســت و این قطعنامه بــه امضای فرماندار 

نیاز ندارد.
طبق نوشــته یاهونیوز، قانونگذاران ایالتی خواســتار آن شده اند که جو 
بایدن برای برقراری آتش بس فوری و دائمی در غزه تلاش کند. علاوه بر 
این، قطعنامه مذکور خواســتار آن شده که دولت بایدن در جهت ترک 

خصومت ها و تسهیل ورود کمک های انسان دوستانه به غزه تلاش کند.
دولت جو بایدن در ۲۰7 روزی که از جنگ در غزه می گذرد از اصلی ترین 
موانع برقراری آتش بس دائمی در غزه بوده و تاکنون چند قطعنامه را در 
شورای امنیت سازمان ملل متحد در حمایت از آتش بس وتو کرده است. 
این در حالی است که از زمان آغاز جنگ در غزه بیش از 34 هزار نفر به 

شهادت رسیده و ده ها هزار نفر دیگر زخمی شده اند.

آشتی داخلی، محور نشست فتح و حماس در پکن
ایسنا- نماینــدگان جنبش های حماس و فتح با 
برگزاری نشســتی در پکن به مسئله حل و فصل 

اختلافات و مغایرت ها با یکدیگر پرداختند.
منابــع مطلع در این باره به شــبکه الجزیره اعلام 
کردند در نشســت دو روز گذشته جنبش حماس 
و فتح که بــه میزبانی پکن، پایتخت چین برگزار 
شد، بر ضرورت وحدت و پایان دادن به اختلافات 
تأکید شد. این منابع افزودندکه اعضای ۲ جنبش 
تأکید کردند که این دیدار در چارچوب ســازمان 
آزادی بخش فلسطین )ساف( و با پیوستن تمامی 
احزاب و گروه های فلســطینی به آن خواهد بود 
و در نشســت بعدی که قرار اســت اواسط ژوئن 

 در پکن برگزار شــود، پرونده های مختلف را بررســی 
خواهند کرد. طبق این گزارش، از جمله این پرونده ها، 
تمرکــز بر نقش چیــن در تقویت وحدت فلســطین، 
تلاش برای پایان دادن به اشــغالگری و تشکیل کشور 
فلســطین بر اســاس قطعنامه های بین المللی اســت. 
این دو جنبش همچنین درباره ضرورت تشــکیل یک 
دولت موقــت، غیرجناحی و ملی در برهه فعلی رایزنی 
خواهند کــرد. یکی از وظایف اولیــه این دولت متحد 
کردن نهادهای فلسطینی و آماده سازی برای برگزاری 
انتخابات سراسری خواهد بود. حاضران در نشست پکن 

بر وحدت موضع فلســطین در قبــال جنگ علیه نوار 
غزه، اهمیت توقف جنگ نسل کشی، خروج کامل ارتش 
رژیم اشغالگر از این باریکه و هماهنگی تلاش های ملی 
مشــترک برای کمک های فوری امدادرســانی به نوار 
غزه تأکید کردنــد. همچنین از جمله پرونده های مهم 
در دستور کار این نشســت، بررسی هماهنگی مواضع 
و تــلاش در کرانــه باختــری و قدس بــرای مقابله با 
حملات شهرک نشینان تندرو صهیونیست به روستاها و 

شهرک ها و حمله به مسجد الاقصی بود.
حمــاس و فتح همچنیــن بر اولویت موضوع اســرا و 
ضرورت حفاظــت از حقوق و حمایــت از آنها در این 

مرحله تأکید کردند.
در سطح داخلی نیز نمایندگان ۲ جنبش علاوه بر 
توقف تبادلات رسانه ای، ضرورت احیای کمیته های 
مشترک و رسیدگی به مشکلات پیش روی آنها را 
بررسی کردند. حماس و فتح همچنین بر سر ادامه 
گفت وگو و تلاش برای دستیابی به وحدت فلسطین 

در سریع ترین زمان ممکن توافق کردند.
رویترز پیشتر به نقل از مقامات حماس و فتح اعلام 
کرد چین میزبان مذاکــرات برای گفت وگو درباره 
تلاش های آشتی داخلی خواهد بود. این خبرگزاری 
گــزارش داد ریاســت هیئــت حماس را موســی 
ابومــرزوق از اعضای دفتر سیاســی این جنبش و 

هیئت فتح را عزام الاحمد بر عهده دارد.
در همیــن حال وزارت خارجه چیــن اعلام کرد، فتح 
و حماس اراده سیاســی خود را برای تحقق آشــتی از 

طریق گفت وگو ابراز کرده اند.
لیــن جیان، ســخنگوی وزارت خارجــه چین در یک 
نشســت مطبوعاتی گفت که نمایندگان فتح و حماس 
اخیرا برای گفت وگو در مورد ترویج آشــتی فلســطین 
به پکــن آمده اند. به گفته پکن کــه میزبان مذاکرات 
وحدت فلســطین است، طرفین برای ادامه گفت وگوها 
موافقت کردند و بر ســر ایده هایی برای ادامه گفت وگو 

به توافق هایی دست یافتند.

ایسنا-یکی از رهبران حماس تأکید کردکه اگر ارتش 
رژیم صهیونیســتی وارد رفح شود آنجا برایش گلستان 

نخواهد بود و تنها یک شکست جدید خواهد خورد.
یکی از رهبران جنبش حماس جزئیاتی را درباره آماده 
کردن پاســخ نهایی مقاومت فلســطین به موضع رژیم 
صهیونیســتی درباره پیشنهادی که خود حماس درباره 

تبادل اسرا و آتش بس در غزه داده بود، فاش کرد.
این رهبر حماس در مصاحبه با العربی الجدید گفت: به 
رغم کمبود زمان رهبری حماس در خارج توانست پاسخ 
اخیر اســرائیل را از طریق کانال های امن به مقاومت در 
غزه برســاند. مقاومت غزه نیز در چارچوب تهیه پاسخ 
نهایی آن را مورد بررســی قرار داد. نــکات غزه درباره 
پاسخ اســرائیل تنها از طرف رهبری حماس نبود بلکه 
 رهبران گروه های مســلح از جمله جهاد اسلامی در آن 

شرکت کردند.
وی افــزود: به محض پایــان جنگ مردم اســرائیل و 
کمیته های تحقیقاتی که رژیم اشــغالگر آن را تشکیل 
داده است حجم شکست اطلاعاتی و امنیتی دستگاه های 
امنیتی و ارتش اسرائیل در نوار غزه را خواهند فهمید. بعد 
از گذشت بیش از ۲۰۰ روز از جنگ و آزادی ۱۱۰ اسیر 
مقاومت طی آتش بس دســتگاه های رژیم صهیونیستی 
نتوانســتند به جز یک تونل به چیزی دست یابند که آن 
هم بیشتر تصادفی بوده نه بر اساس داده های اطلاعاتی 
منظم. بــه رغم نیروهای زیــاد رژیم اشــغالگر و انواع 
بمب هایی که از آن استفاده کرده است نتوانسته شبکه 
 تونل های مقاومت را از بین ببرد. رژیم اشــغالگر تنها به 
 ۲۰ درصــد از شــبکه تونل ها دســت یافته و بیشــتر 

تونل ها هیچ آسیبی ندیدند.

ایــن رهبر حماس درباره عملیــات رفح گفت: بنیامین 
نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی و رهبران ارتش 
این رژیم این ادعا را می کنند که مقاومت تمام اســرای 
اسرائیلی را در رفح مخفی کرده است و مردم را این گونه 
فریب می دهند که عملیــات علیه رفح منجر به نابودی 
گردان های حماس و آزادی اســرا خواهد شــد. اگر آنها 
این اطلاعات دقیق را دارند پس چرا نتوانستند به یحیی 
الســنوار، رئیس حماس در غزه دســت یابند در حالی 
که وی اخیــراً در مناطق نوار غزه رفت و آمد داشــت، 
آن هــم در زمانی که پهپادهای شناســایی و هجومی 
اشــغالگران هر لحظه در آســمان نوار غزه هستند. آیا 
افراد عاقل در میان مردم رژیم صهیونیســتی هنوز این 
حجم از گمراهی و فریب را حداقل درباره جسد اسرای 
 اســرائیلی که در حملات وحشیانه خود اسرائیل کشته

 شدند، نفهمیده اند. به ویژه بعد از اینکه نیروهای اشغالگر 
بیشــتر گورهای نوار غزه را نبش قبر کردند و اجسادی 
را که در آن بودند به ســرقت بردند اما جسد حتی یک 
اســیر از 7۰ اســیری را که خود ارتش اسرائیل آنها را 
کشــت، پیدا نکردند. حتی اگر ارتش اسرائیل وارد رفح 
شود آنجا برایش گلستان نخواهد بود و تنها یک شکست 
جدید را متحمل خواهد شــد و هرگز نمی تواند اسرای 
خود یا جسدهایشــان را پیدا کند. بازگشت سالم اسرا 
تنهــا از طریق روند مذاکراتی کــه به آتش بس منتهی 

شود، ممکن است.
ایــن رهبر حمــاس گفت: در طول دوره گذشــته طی 
مذاکرات غیر مســتقیم یا از طریــق میانجی ها تمرکز 
بیشتر روی اسرای دارای تابعیت آمریکایی بود و آنتونی 
بلینکن، وزیر خارجه آمریکا می خواســت وضعیت آنها 

را بدانــد. در حالی که بقیه اســرا از جمله غیرنظامیانی 
که ما احســاس می کنیــم تنها یک بازیچه در دســت 
 نتانیاهو برای کنترل وضع مردم اسرائیل هستند، نادیده 

گرفته شدند.
از ســوی دیگر یک دیپلمات مصری در واشــنگتن در 
مصاحبه با العربی الجدید گفت: دولت آمریکا می خواهد 
توافــق معامله اســرا و آتش بس بخشــی از یک طرح 
فراگیر باشــد که شامل عادی ســازی روابط با دو کشور 
عربی، بازگشت تشــکیلات خودگردان فلسطین به غزه 
و مشارکت مصر در یک نقش امنیتی در نوار غزه باشد. 
قاهره به مســئولان دولت آمریکا موضــع ثابت خود را 
که مخالفت با حضور هرگونه نیروی غیر فلســطینی در 
غزه اســت و امکان قبول یک نقش موقت و مشخص به 
درخواست رهبری فلسطینی که درباره آن توافق حاصل 

شده باشد، اعلام کرده است.
سمیر راغب، کارشــناس نظامی و تحلیلگر استراتژیک 
مصــری گفت: مقاومت خســارت هایی دیده اســت اما 
مسئله مهم تر این است که مقاومت مسلح قادر به بقا و 

ایجاد خسارت ها و بالا بردن هزینه نزاع است. 

ایســنا- گزارش ها حاکی از آن است که اختلاف بین 
امارات و انگلیس بر ســر ســودان تشدید شده و در این 
راســتا مقام های اماراتی نشســت های برنامه ریزی شده 

خود با چند وزیر دولت لندن را لغو کرده اند.
پایگاه »میدل ایســت آی« گزارش داد، امارات متحده 
عربی بعد از متهم شدن در یک نشست درخواست شده 
توسط لندن در شورای امنیت سازمان ملل از بابت کمک 
به یک گروه شبه نظامی دخیل در جنگ در سودان، اقدام 
به لغو نشست هایی با چند وزیر کابینه لندن کرده است. 
شــورای امنیت ســازمان ملل اوایل ماه جاری میلادی 

به درخواست انگلیس نشســتی را درباره جنگ داخلی 
ســودان که حدود یک ســال پیش بــالا گرفت برگزار 
کرد. از اواســط آوریل ۲۰۲3، ارتش سودان به رهبری 
عبدالفتاح البرهان و نیروهای واکنش ســریع به رهبری 
محمد حمدان دقلــو )حمیدتی( جنگی را آغاز کرده اند 
که حدود ۱۵ هزار کشته و بیش از هشت میلیون آواره 
بر جای گذاشته است. در جریان نشست شورای امنیت 
سازمان ملل نماینده سودان، امارات را متهم به پشتیبانی 
از گروه شــبه نظامی »نیروهای واکنش سریع« کرد در 
حالــی که ابوظبی این اتهام را رد کرد. روزنامه تایمز در 
گزارشی که روز یکشنبه منتشر کرد نوشت اماراتی ها از 
بابت حمایت نکردن انگلیس از کشورشــان در شورای 

امنیت چهار نشست با وزیران انگلیسی را لغو کرده اند.
این تحول چند روز بعد از آن رخ داد که روزنامه »گاردین« 
گزارش کرد لندن بــه نوبه خود مذاکرات محرمانه ای با 
شــبه نظامیان نیروهای واکنش سریع داشته است. یک 
اندیشــکده کانادایی به نام »مرکــز رائول والنبرگ« در 
اواسط آوریل گزارشی را منتشــر و در آن نتیجه گیری 
کرد در منطقه دارفور در ســودان یک نسل کشی علیه 
گروه های غیر عرب توســط نیروهای واکنش ســریع و 

شبه نظامیان متحد با آن در حال اجرا است. خبرگزاری 
فرانسه روز شنبه گزارش داد خارطوم خواستار برگزاری 
یک نشســت اضطراری شــورای امنیت سازمان ملل از 
بابت حمایت های امارات از نیروهای واکنش سریع شد. 
کامرون هادسون، یک تحلیلگر سابق سازمان سیا و عضو 
برنامه آفریقا در مرکز مطالعات بین المللی و راهبردی به 
میدل ایست آی گفت: اگر امارات متحده عربی آنقدر بر 
تکذیب حمایتش از نیروهای واکنش ســریع اصرار دارد 
چرا آنقدر ســرمایه دیپلماتیک را برای جلوگیری از این 

مذاکرات صرف می کند؟
هادسون خاطرنشــان کرد: منابع مطلعی به او گفته اند 
امارات در حال فشــار وارد کــردن به آمریکا، انگلیس و 
دیگر اعضای شــورای امنیت سازمان ملل به منظور لغو 

این نشست اضطراری است.
او ادامه داد: در واشنگتن مناقشات میان آفریقاگرایان که 
می خواهند نسبت به رفتار امارات در سودان سخت گیری 
کنند و تیم سیاست گذاری خاورمیانه ای دولت جو بایدن 
تحت رهبــری برت مک گورک که از اســتفاده از اهرم 
 خــود بر امارات در رابطه با ســودان امتناع کرده اند بالا 

گرفته است.

اخبار کوتاه جهان

حماس:

اگر ارتش اسرائیل وارد رفح شود شکست سختی می خورد

تشدید اختلاف میان انگلیس و امارات بر سر سودان

آسیای غربی

آسیای غربی

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

موضوع اول هیات 1402603110360034۸۷ شماره رای برابر
فاقد ساختمانهای و اراضی ثبتی وضعیت تکلیف تعیین قانون
سندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه
اورنگفرزند 4تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایعباس
عبدالکریمبشمارهشناسنامه4صادرهازمرودشتدرششدانگ
اعیانییکبابخانهاحداثیدریکقطعهزمینوقفیبهمساحت
25۸/61مترمربعپلاک12۷فرعیاز۸۸4اصلیمفروزومجزی
شدهازپلاک۸۸4اصلیواقعدربخشسهواجارهعرصهملکبا
حقاحداثاعیانازطرفموقوفهمحرزگردیدهاستلذابهمنظور
میشود آگهی روز فاصله15 به نوبت دو در مراتب اطلاععموم
متقاضی مالکیت سند صدور به نسبت اشخاص که صورتی در
به اولینآگهی انتشار تاریخ از میتوانند باشند اعتراضیداشته
اخذ از پس و تسلیم اداره این به را خود اعتراض ماه دو مدت
اعتراضدادخواست تاریختسلیم از ماه رسید،ظرفمدتیک
درصورت است بدیهی نمایند. تقدیم قضایی مراجع به را خود
سند مقررات طبق اعتراض وصول عدم و مذکور مدت انقضای

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/01/29
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/02/12

744/م الف
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

آگهی فقدان سند مالکیت بخش یک شیراز 
حسبدرخواستخانمفاطمهمشهوربهسارهفقیهکهباتسلیم
شیراز 416 رسمی اسناد خانه دفتر در که استشهادیه برگ دو
مالکیت تعدادیکجلدسند که تنظیمشدهاستمدعیاست
در 15۸۷/15واقع ثبتی پلاک دانگ شش از مشاع دانگ سه
104 دفتر 51۸ صفحه 3010 شماره ذیل که شیراز یک بخش
حقیقی زاده مومن محمدحسن نام به شیراز یک بخش املاک
ثبتوسندمالکیتبهشمارهچاپی2/۸54059صادروبهموجب
رسمیشماره اسناد دفترخانه 13۷2/10/21 مورخ سند۷92۷6
14شیرازبهخانمفاطمهمشهوربهسارهفقیهمنتقلوبهدلیل
جابهجاییمفقودگردیدهاستونامبردهتقاضایصدورالمثنی
120 ماده یک تبصره اصلاحیه طبق مراتب نموده مالکیت سند
قانونثبتآگهیمیشودکههرکسنسبتبهتملکموردآگهی
معاملهایکردهویامدعیوجودسندمالکیتنزدخودمیباشدتا
دهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعهواعتراضخود
راضمنارائهاصلسندمالکیتباخلاصهمعاملهتسلیمنمایدو
اگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدویادرصورتاعتراضاصل
سندارائهنشودادارهثبتالمثنیسندمالکیتراطبقمقررات

صادروبهمتقاضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1403/02/12

755/ م الف
شاپور زارع شیبانی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز - ناحیه 4 

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
به خانه باب یک ششدانگ تحدیدی عملیات و آگهی چون
مساحت۷۸0/20مترمربعپلاک19/10۸واقعدرقطعهچهار
بخش25فارسشهرستانلامرد-روستایعالیآبادملکیخانم
مریمانصاریفرزندیوسفبرحسبتقاضایمالککهدرخواست
انتشارآگهیتحدیدحدوداختصاصینمودهوقتتحدیدحدود
شنبه1403/09/05تعیینوعملیاتتحدیدازساعت۸صبح
از اینآگهی بهوسیله بهعملخواهدآمد. درمحلشروعو
برطبقماده14 متقاضیمزبوروکلیهصاحباناملاکمجاور
قانونثبتدعوتمیگرددکهدروقتمقرردرمحلوقوعملک
حضوربهمرسانندواخواهیمجاوریننسبتبهحدودوحقوق
ازتاریختنظیمصورت بهاستنادماده20قانونثبت ارتفاقی
مجلستحدیدتاسیروزپذیرفتهخواهدشدکهبایستیکتبابه
ادارهثبتمحلتسلیمورسیدعرضحالدریافتنمائیدضمنا
معترضازتاریختسلیماعتراضبهادارهثبتیکماهفرصت
خواهدداشتکهدادخواستخودرابهدادگاهصالحهتقدیمو
گواهیتقدیمدادخواسترااخذوبهادارهثبتارائهنمایددر

غیراینصورتسندمالکیتبرابرمقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/02/12

47۰4/م الف  
منصور کشوری 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره140260311036004600هیاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
مستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه4تصرفات
امید فرزند مکان ملک سکینه خانم متقاضی بلامعارض مالکانه
باب آبادهدرششدانگیک علیبشمارهشناسنامه364صادره
از1042اصلی بهمساحت114.54مترمربعپلاک40فرعی خانه
مفروزومجزیشدهازپلاک1042اصلیواقعدربخشسهوانتقال
ملکازمالکینرسمیورثهحبیبومحمدحسنومحمدرضاهمه
کاظمزادهوخانمزمانشاهی)عصمتالزمان(بهمتقاضیداشته
محرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت
بهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبه
از میتوانند باشند داشته اعتراضی متقاضی مالکیت صدورسند
بهاین اولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرا انتشار تاریخ
ادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم
اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهی
استدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبق

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/01/29
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آگهی ثبتی و دادگستری

بانک

بورس

کشاورزی

نفت و انرژی

استفاده از منابع مسدودی آزادشده ارزی کلید خورد

فارس- محســن کریمی، معــاون بین الملل بانک مرکزی در حاشــیه اجلاس  
بانک توســعه اســلامی درباره روابط پولی کشــور اظهار کــرد: در این اجلاس  
 زمینــه ای فراهم شــد تا بــا مقامات و بانک هــای مرکزی کشــورهای مختلف 

گفت وگو کنیم.
معــاون بین الملل بانک مرکزی ادامــه داد: روابط پایدار پولــی - بانکی ایران و 
عربســتان در دســتور کار تهران و ریاض قرار گرفت. وی افــزود: در نتیجه این 
مذاکرات، اتفاقات خوبی در خصوص گشــایش منابع مســدود شــده ما صورت 

پذیرفت که در آینده خبرهای خوبی ارائه می شود.
کریمی تأکید کرد: برای حج عمره در روزهای گذشته از منابع مسدودشده کشور 
مبالغی به کشور عربستان منتقل شد که علاوه بر حل مشکل حجاج، منابع کشور 

نیز آزاد شده است.

روند نزولی بیت کوین آغاز شد؟

مهــر- ارزهای دیجیتال پیشــرو جهــان نزول کردنــد و اتریوم بیش از ســه 
درصد از دســت داد. ایــن حرکت یک روز قبــل از برنامه ریزی هنگ کنگ برای 
 راه انــدازی صندوق های قابل معامله در بــورس لحظه ای روی بیت کوین و اتریوم 

اتفاق افتاد.
بیت کوین در ســاعت سه و یک دقیقه بعد از ظهر روزگذشته ۰/۵۵ درصد سقوط 
کرد و به قیمت ۶۲ هزار و ۷۶۲ دلار فروخته شد، در حالی که اتریوم با افت ۲/۹۲ 

درصدی به قیمت ۳۱۶۹ دلار در همان زمان رسید.
مجمــوع ارزش بــازار جهانی ارزهــای دیجیتال در حال حاضــر ۲/۳۴ تریلیون 
دلار بــرآورد می شــود که این رقم نســبت بــه روز قبل ۱/۴۷ درصد بیشــتر 
شــده اســت. در حــال حاضــر ۵۳/۴۲ درصــد کل بــازار ارزهــای دیجیتال 
 در اختیــار بیت کویــن اســت کــه ۰/۳۱ درصــد افزایــش روزانــه را ثبــت 

کرده است.

افت ۱۲ هزار واحدی شاخص بورس

ایســنا- شاخص کل بازار سرمایه روزگذشته در کانال دو میلیون و ۲۶۸ هزار و 
۸۴۵ واحد ایســتاد. شاخص کل هم وزن نیز با کاهش ۶۰۱۸ واحد در تراز ۷۵۰ 

هزار و ۸۰۴ واحد ایستاد.
در این بازار ۳۰۱ هزار و ۸۳۲ معامله به ارزش۳۷۴۳ میلیارد تومان انجام شد.

ســه نماد فــولاد، فملی و شــپنا بیشــترین تأثیــر را بر شــاخص کل بورس 
نمادهــای  پراکنش تریــن  و خزامیــا  فــولاد  ذوب،  نمــاد  و ســه   داشــتند 

بورس بودند.
در بورس سه نماد افران، سیر و فردا برترین تقاضا و سه نماد افران، سپر و کارین 

برترین عرضه را به خود اختصاص دادند.
شاخص کل فرابورس نیز با کاهش ۱۸۹ واحدی در کانال ۲۵ هزار و ۹۹ واحدی 

ایستاد.
 فجهــان، خــاور، مادیرا هم ســه نماد بیشــترین تأثیر را بر شــاخص فرابورس 

داشتند.

امضای ۷ میلیارد دلار قرارداد برای تولید ۱۳۰ میلیون 
متر مکعب گاز

فارس- محســن خجســته مهر، مدیرعامل شــرکت ملی نفت در مراسم امضای 
تفاهم نامه مطالعات طرح های توســعه ۱۶ میدان گازی با هلدینگ ها، شرکت های 
پتروشــیمی و شرکت های اکتشــاف و تولید ایرانی با سرمایه گذاری ۶/۴ میلیارد 
دلار عنوان کرد: در گذشــته فقط شرکت های اکتشاف و تولید می توانستند طرف 
قرارداد شــرکت ملی نفت قرار بگیرند اما در دوره جدید این فضا ایجاد شــد که 

علاوه بر این شرکت ها، سایر سرمایه گذاران نیز به صورت توامان حضور یابند.
وی افــزود: تجربه حضور بانک ها با ســرمایه گذاری ۱۳ میلیارد دلاری در ســال 
گذشــته انجام و قراردادهای آن منعقد شــد . این اتفاق، یــک تجربه بی نظیر در 
 تاریــخ صنعت نفــت بود که ۱۲/۵ میلیــارد دلار آن مربوط به توســعه میادین 

مشترک است.
خجسته مهر اشاره کرد: ۱۱/۵ میلیارد دلار از این سرمایه گذاری مربوط به توسعه 
یکپارچه میدان مشترک آزادگان بود تا تولید نفت از این میدان را به روزانه ۵۵۰ 

هزار بشکه برساند.
مدیرعامل شــرکت ملی نفــت گفت: با درنظر گرفتن پروژه های تعریف شــده با 
هلدینگ پتروفرهنگ و باختر، نزدیک به ۷ میلیارد دلار قرارداد برای توســعه ۲۰ 
مخــزن گازی و با هدف افزایش تولیــد گاز به میزان ۱۳۰ میلیون متر مکعب در 
روز با بخش خصوصی امضا خواهد شــد که روزگذشته تفاهم نامه های بخشی از 

آن منعقد شد.

پیشنهاد ۵ ساله شدن سقف قراردادهای
 موقت به دولت رفت

ایســنا- احمد غریوی، مدیرکل روابط کار و جبران خدمت وزارت تعاون،کار و 
رفــاه اجتماعی درباره تأکید مقام معظم رهبری بر ثبات امنیت شــغلی کارگران 
و اقــدام وزارت کار در این باره اظهار کرد: یکی از دغدغه های مقام معظم رهبری 
بحث امنیت شــغلی بود که در دیدار با جامعــه کارگری مطرح فرمودند لذا پیرو 
فرمایشــات ایشــان و تأکیدات رئیس جمهور و وزیر تعــاون، کار رفاه اجتماعی 
کارگروهــی متشــکل از نمایندگان تشــکل های کارگری و کارفرمایی، اســاتید 
دانشــگاهی، قضات دیوان عدالت، مرکز پژوهش های مجلس و مرکز بررسی های 
استراتژیک ریاســت جمهوری تشکیل دادیم و در این کارگروه به موضوع امنیت 

شغلی ورود کردیم.
وی ادامــه داد: در ایــن کارگــروه مــوادی از قانــون کار که مربــوط به بحث 
امنیت شــغلی و ســاماندهی قراردادهای کار بود مورد بررســی قــرار گرفت و 
 در نهایــت پیش نویس ۵ مــاده مورد بازنگری واقــع و در قالب لایحه ای تقدیم 

دولت شد.
غریــوی اصلاح ماده ۷ قانون کار را از جمله مواد پیشــنهادی به دولت نام برد و 
گفــت: با تصویب هیئت وزیران مقرر شــده بود افرادی کــه در فعالیت های غیر 
مستمر مشــغول به کار باشند تا سقف ۴ ســال می توانند به صورت قرارداد مدت 
موقت ادامه کار بدهند و بعد از ۴ ســال قرارداد آنها باید دائمی شــود و تبصره ۲ 
مــاده ۷ قانون کار هم درخصوص فعالیت های مســتمر بود که تاکنون هیچ گونه 
محدوده یا ســقفی برای آنها پیش بینی نشده بود لذا ما خواستیم هر ۲ تبصره ۱ 
و ۲ ماده ۷ قانون کار را با هم تلفیق کنیم و نهایتاً پیشنهاد سقف ۵ سال را برای 
کارگرانی که هم در کارها و فعالیت های مســتمر و هم غیر مستمر مشغول کارند 
ارائه کردیم که قرارداد موقت آنها بعد از ۵ سال باید به دائم تبدیل شود و کارفرما 

قرارداد دائم با نیروی کار ببندد.
مدیرکل روابط کار و جبران خدمت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تأکید کرد: 
این لایحه روز شنبه در وزارت کار نهایی و تقدیم دولت شد. امیدواریم در هیئت 
وزیران تأیید و تصویب شود تا به مجلس ارسال کنیم و خوشبین هستیم با توجه 
به تأکید مقام معظم رهبری به موضوع امنیت شغلی، نمایندگان مجلس هم این 
همراهــی را با دولت و وزات کار صورت دهند تا کارگران در بحث آینده شــغلی 

دیگر دغدغه ای نداشته باشند.

اقتصاد کلان

ایســنا- جواد اوجی، وزیر نفــت در جمع 
خبرنــگاران با بیــان اینکه در بحــث تولید 
بنزین در مجتمع های پتروشــیمی بخصوص 
پتروشــیمی هایی که تولیــد محصول متانول 
دارنــد، تفاهمنامه های خوبی امضا شــد تا با 
همکاری شــرکت پالایش و پخش و شــرکت 
صنایع ملی پتروشیمی بخشی از تولید متانول 
تولید کشــور به ســمت تولید بنزین ســوق 
داده شــود. وی افــزود: امروز در بســیاری از 
کشــورها از خوراک متانول برای تولید بنزین 
اســتفاده می شــود. در ایران نیز دانش فنی و 
ظرفیت انجام ایــن کار وجود دارد. در برخی 
پتروشیمی ها که سهامداران آنها تمایل داشتند 
با همکاری شرکت ملی صنایع پتروشیمی این 
اتفاق رقم خورد و بخشی از تولید متانول را به 

تولید بنزین سوق خواهیم داد.
وی بــا تأکید بر اینکه ایــن ریل گذاری انجام 
شده و با توجه به افت قیمتی که در سال های 
گذشــته در محصولات متانول داشــتیم و از 
طرفی به منظــور حل ناترازی بنزین می توانیم 
در تولیــد بنزین از خوراک متانول اســتفاده 

کنیم.
به گفته وی، این موضوع در کشــور چین نیز 
اکنــون اتفاق می افتد و در ایران نیز می توانیم 

از این ظرفیت بهره مند شویم.
  افزایش تولید نفت و گاز در سال جاری

وزیــر نفــت از برنامه هــای وزارت نفت برای 

افزایش تولید نفت و گاز در کشــور خبر داد و 
گفت: بــا تکمیل ۷۹ پروژه نیمه تمام و اجرای 
۵۰ پروژه جدید می توانیــم به میزان ۳۰۰ تا 
۴۰۰ هزار بشــکه تولید نفت را افزایش دهیم. 
هم چنیــن به دنبال افزایــش ۳۵ میلیون متر 
مکعب گاز و ۵۰ هزار بشــکه ظرفیت پالایشی 

هستیم.
وی با اشاره به تفاهمنامه ای که امروز به امضا 
رســید، گفت: در سالی که به نام جهش تولید 
با مشارکت مردمی نام گذاری شده است، اتفاق 
خوبی رقم خورد چراکه عمده سهامداران این 

پتروشیمی ها مردم هستند.
او با بیان اینکه وزارت نفت در شــروع ســال 

جدیــد پروژه هــای کلان را بــا اســتفاده از 
منابــع داخلی مــورد توجه قرار داده اســت، 
گفــت: در توســعه میادین نشــان دادیم که 
معطــل شــرکت های خارجی نیســتیم و با 
سرمایه گذاری های خوبی که در دو سال اخیر 
صورت گرفت توانستیم نگاه خوبی را به بخش 

داخلی ایجاد کنیم.
وی با تأکید بر اینکه امروز شــاهد بودیم یک 
اتفــاق بزرگ و کم نظیــر در صنعت نفت رقم 
خــورد، گفت: اســتفاده از حداکثــر ظرفیت 
بــزرگ صنایع  و شــرکت های  هلدینگ هــا 
پتروشــیمی در توسعه میادین گازی می تواند 
شــرایط بســیار خوبی را در این صنعت رقم 

بزنــد. نزدیک به ۲۰ میلیــون مخزن گازی با 
۱۴ شــرکت و هلدینــگ بزرگ پتروشــیمی 
تفاهم نامه امضا شد و بالغ بر هفت میلیارد دلار 
شرکت های بزرگ در این حوزه سرمایه گذاری 
می کنند و رقــم بیــش از ۱۳۰ میلیون متر 
مکعب گاز را از توســعه ایــن میادین طی دو 
و سه ســال آتی به بهره برداری می رسانیم که 
ضمن تأمین خوراک پتروشیمی ها در توسعه 

میادین گازی نیز نقش مهمی دارد.
جواد اوجی در مراســم امضای تفاهم نامه های 
مطالعات طرح های توســعه ۱۶ میدان گازی 
بــا هلدینگ ها، شــرکت های پتروشــیمی و 
شرکت های اکتشاف و تولید ایرانی هم با بیان 
اینکه بیش از شــش میلیون تــن به ظرفیت 
پتروشــیمی ها و بیش از ۵۰ هزار بشــکه به 
ظرفیت فراورش نفت اضافه خواهد شد، گفت: 
ریل گذاری  مقصد  گازی هــای  در جمع آوری 
انجام شــد و اقدامات خوبی را در این راســتا 

انجام داده ایم.
وزیر نفت از بهره بــرداری ۷۹ پروژه نیمه تمام 
بــه ارزش ۱۶ میلیــارد دلار خبر داد و گفت: 
۵۰ پروژه جدید در راســتای ارزش افزوده به 
ارزش ۲۵ میلیارد دلار را نیز در دســتور کار 

قرار دادیم.
وی با بیان اینکه ســال گذشته بیش از هشت 
درصد نســبت به سال قبل از آن گاز بیشتری 
را به صنایع پتروشــیمی تحویل دادیم، گفت: 

نتیجه این مسئله این شد که تولید محصولات 
پتروشــیمی رقم خورد و امسال انتظار می رود 
که نســبت به سال گذشــته از نظر حجمی و 

ارزش تولید رقم بیشتری را محقق کنیم.
او بــا بیــان اینکه پروژه هــا و طرح های نیمه 
تمام و جدیدی را در دو ســال و نیم در دولت 
مردمی تکمیل کرده ایم و اســتارت پروژه های 
جدیدی زده شد و در سال ۱۴۰۲ شاهد رشد 

اقتصادی بخش نفت و گاز کشور بودیم.
وزیــر نفت با بیان اینکــه پروژه هایی با حجم 
سرمایه گذاری ۷ میلیارد دلار، برای توسعه ۲۰ 
مخزن گازی و با هــدف افزایش تولید گاز به 
میزان ۱۳۰ میلیون متر مکعب در روز با بخش 
خصوصی امضا خواهد شد که امروز تفاهم نامه 
۶/۴ میلیارد دلار آن منعقد شد، اظهار کرد: با 
تحقق پیوستن این تفاهم نامه ها، ظرفیت خالی 
پتروشیمی ها فعال خواهد شد و این کار باعث 
می شود شــرکت های بزرگ در تأمین خوراک 

سرمایه گذاری کنند.
اوجی بــا تذکر به صنایــع و نیروگاه هایی که 
به صورت نامتعارف ســوخت مصرف می کنند 
گفت: بــه صنایعی کــه ســوخت نامتعارف 
مصرف می کنند هشــدار می دهیم که سهمیه  
آن ها کم خواهد شد. در شــرایطی قرار داریم 
کــه هرچه تولید می کنیم مصرف می شــود و 
بنابراین باید مدیریت مصرف را بیش از بیش 

جدی بگیریم.

وزیر نفت خبر داد:

تولید بنزین از طریق متانول کلید خورد

مسکن مهر چاله های بزرگ دارد
 ۱۲۰هزار واحد باقی مانده است

معاون اجرایی رئیس جمهور:

برنج ایرانی ۹ درصد ارزان شد رشد اقتصادی ایران به بالای ۶ درصد رسیده است

تسنیم- محمدرضا مهدیار اسماعیلی، مدیرعامل صندوق 
ملی مســکن در خصوص روند ایجاد صندوق ملی مسکن، 
اظهار کرد: صندوق ملی مســکن بر اســاس تصویب قانون 
جهش تولید مسکن شکل گرفت و ماده ۳ این قانون تصریح 
می کند برای تجمیع و تخصیص بهینه منابع بخش صندوق 

تأسیس می شود.
وی بــا بیان این که به این ترتیــب صندوق مذکور در نظام 
اداری کشور پا به عرصه وجود گذاشت، ادامه داد: از ابتدای 
آبان ماه ۱۴۰۱ پس از تأســیس اساســنامه، صندوق را در 
نهضت ملی مسکن تأثیرگذار دیدیم، قبل از آن هم در قالب 
حساب ملی مســکن عملیات شکل گرفت و پشتیبانی ها و 
حمایــت صندوق ملی مســکن با هدف کمک و تســریع 

فرآیندهای نهضت ملی مسکن به ثمر نشست.
وی با یــادآوری این که ابتدا اعدادی کــه به صندوق وارد 
می شد با دستور وزیر راه و شهرسازی و ذی حساب مسئول 
مالــی صندوق برای پروژه ها تخصیص می یافت، افزود: پس 
از شــکل  گرفتن ارکان صندوق، وظایف از حالت بالقوه در 
اساســنامه عبور کرده بالفعل شــد. امروز وظیفه صندوق 
به عنوان نهاد تأمین مالی عملیات نهضت ملی مســکن در 
چنــد بخش مختلف از جمله دهک هــای کم درآمد یک تا 
۴، خدمــات عمومی و احداث ابنیه و ســرانه های عمومی، 
انتقال زیرســاخت به شــهرهای جدید و رفع موانع که از 
ســازوکارهای قبلی تأمین مالی بخش مســکن مقرر نبود، 

شکل گرفته و در حال انجام است.
مدیرعامل صندوق ملی مســکن با ابراز این که بزرگ ترین 
مشکل مسکن مهر یعنی عدم توجه به سرانه های آموزشی، 
درمانــی، رفاهــی و... را در نهضــت ملی مســکن برطرف 
کرده ایم، اضافه کرد: در این راستا ارقام قابل توجهی را برای 
ساخت مسجد، مدرسه، درمانگاه، فضای سبز و... تخصیص 

می دهیم. در طرح مســکن مهر، ساختمان ها ساخته شده 
است اما هیچ سرانه ای ندارد، اما این مسئله مهم در نهضت 
ملی مســکن انجام می شــود، حتی برای مــوارد ضروری 
مانند نانوایی و خواروبارفروشــی ضرورت ها و الزامات را در 

پروژه های نهضت ملی مسکن در نظر گرفته ام.
اســماعیلی با یادآوری این که تمام عملیــات تأمین مالی 
نهضت ملی مســکن به عهده صندوق ملی مســکن است، 
گفــت: پروژه هایی که در اطراف بافت فرســوده ســخت 
می شود، مشکل برق،  آب، زیرســاخت و... را ندارند. زمانی 
که مکان جدیدی را شناســایی می کنیم انتقال آب، برق و 
زیرساخت ها هزینه های سنگینی را در بر دارد. وزارت نیرو 
با اجرای مأموریت ها با مشکلاتی در مسکن مهر مواجه بود، 
این مسئله الآن تا حد زیادی برطرف و برای آن چاره جویی 
شده اســت، بر این اســاس یک ســوم هزینه های مربوط 
به زیرســاخت پروژه هــای نهضت ملی مســکن را به عهده 

می گیریم و این الگو را پیش می بریم.
وی با اشــاره به تکمیل واحدهای مسکن مهر گفت:  آورده 
متقاضــی در ایــن پروژه ها تکمیل می شــود و اقســاط را 
پرداخت می کنــد. وام این پروژه ها به طور کامل پرداخت و 
در پروژه صرف شــده است، اما با وجود این، پروژه به اتمام 
نرسیده اســت. برای رفع این مشکل، عملیات تأمین مالی 
از مســیر صندوق ملی مسکن این امکان را برای شهرهای 
جدید و ســازمان ملی زمین و مسکن فراهم کرد تا بتوانیم 
این مســائل را برطرف کنیم، در یک نمونه مسئله آسانسور 

پروژه های مسکن مهر بود.
وی توضیح داد: ۳۷۰۰ پروژه مسکن مهر داریم که آسانسور 
آنها به اختلال خورده است و عملًا از محل آورده متقاضیان 

تأمین منابع مالی امکان پذیر نبود.
وی یادآور شــد: در مجموع ۱۲۷ هزار واحد مســکن مهر 

رفع مشکل و با اندک هزینه تکمیل شده اند. برخی پروژه ها 
روی پیشــرفت ۷۰ درصد و برخی واحدها روی پیشــرفت 
۵۰ درصــد باقی مانده اند که طبیعتاً منابع مالی بیشــتری 

می خواهد.
وی بیان کرد:  بخش آخر مسکن مهر که آن را هسته سخت 
می بینیم آن دسته از پروژه هایی است که مشکل حقوقـــی 
دارند و خارج از وزارت راه و شهرســازی است، مثلًا هیئت 
مدیره تشکیل، اما پروژه رها شــده است، نه هیئت مدیره 
قبلی عزل شــده اند و نه کسی آمده پروژه  را تکمیل کند و 

پیشرفت فیزیکی واحدها خیلی پایین است.
مدیرعامل صندوق ملی مســکن اضافه کــرد: این پروژه ها 
خیلی از ما هزینه و انرژی خواهد برد. برای رفع این مشکل 
راهکار پیدا کنیم، وقتی ســاخت هر متر مسکن ۳۰۰ هزار 
تومان بــوده، متقاضی ۳۰۰ به اندازه ۱۰ متر پرداخت کرده 
اســت، الآن که ارزش هر متر ۱۲ میلیون تومان است باید 
انــدازه ۱۰۰ میلیون تومان کار جلو رفته باشــد، اما کاری 
پیش نرفته است. برای این پروژه ها باید عدد قابل توجهی را 

به صورت بلاعوض هزینه کنیم.
  مشکلات بزرگ برخی پروژه های مسکن مهر

اســماعیلی تأکید کرد:  کسی نیست این پروژه ها را بسازد، 
یا باید زمین برگردد یا این که در قالب نهضت ملی مســکن 
پروژه جدید تعریف شــود. منابع این پروژه یا اتلاف شده یا 
خرج کار دیگری شــده است که باید دستگاه قضایی آن را 
احقاق حق کند و به موازات صندوق ملی مسکن کمک کند.

وی بــا ابراز این که ۲۴۰ هزار واحد مســکن مهر نیمه تمام 
داشــتیم که حدود ۱۲۰ هزار واحد آن تحویل شده است، 
تصریح کــرد: حدود ۱۲۰ هــزار واحد دیگــر باقی مانده 
اســت، فکرمی کنم بتوانیم نیمی از واحدها را بدون افتادن 
در چاله هــای بزرگ رفع کنیم و به حــدود ۵۰ هزار واحد 

برســانیم. احتمالاً مشکل واحدهای باقی مانده بسیار بزرگ 
باشــد و باید راهکارهای مورد به مورد داشــته باشــیم و 

نمی توانیم یک نسخه واحد برای آنها داشته باشیم.
وی بیان کرد:  به نظرم اگر واحدهای دارای مشکلات بسیار 
بزرگ را فاکتور بگیریم، در ســال جاری بتوانیم مسکن مهر 

را تمام کنیم.
رئیس هیئت عامل صندوق ملی مســکن در ادامه با اشاره 
بــه این که بخشــی از منابع مورد نیاز تکمیــل پروژه های 
مسکن مهر از محل فروش برخی منابع سازمان ملی زمین 
و مسکن انجام شده است، اظهار کرد:  صندوق ملی مسکن 
برای تســریع در عملیات اجرایی منابــع مالی را زودتر به 
پروژه ها تزریق می کند تا در ادامه ســازمان و دستگاه های 
دولتی از جمله ملی زمین و مســکن به تعهدات خود عمل 

کنند.
اســماعیلی درباره شــهرهای جدید گفت: در شــهرهای 
جدید، به دلیل نوع توپولوژی و توســعه که هنوز بســیاری 
از زمین های آن به قیمت نرســیده اســت، در شورای عالی 
مســکن مطرح و جمع بندی شــد اگر ایــن زمین ها برای 
گــردش منابــع به فروش برســد، احتمالاً با اتــلاف منابع 
دولت مواجه می شــویم و به ثمن بخس به فروش می رسد. 
جمع بندی این شده است که بخشی از زمین های بااستعداد 
که می توانیم آنها را در آینده با قیمت بالاتر و با حفظ منافع 
دولت، به فروش برســانیم به صندوق ملی مســکن واگذار 
شــود. صندوق نیز به ازای این زمین تأمین منابع می کند و 

بعداً زمین ها را به فروش خواهد رساند.

ایرنا- محســن منصوری، معاون اجرایــی رئیس جمهور با بیان 
اینکه امروز به اســتقلال کامل در حوزه نفت رســیده ایم گفت: 
متوســط رشــد اقتصادی ما هم اینک به بالای ۶درصد رسیده 

است و این میزان در صنعت نفت بیشتر است.
معــاون اجرایــی رئیس جمهور در جمع کارگــران صنعت نفت 
گچساران با بیان اینکه در نبرد بزرگ اقتصادی ما نقش کارگران 
بی بدیل است افزود: امروز ما به استقلال کامل از لحاظ مدیریت، 
دانش، اتکا بر ظرفیت های داخلی به خودکفایی کامل رسیده ایم.

وی ابراز کرد: در ســال های گذشــته میلیون ها بشــکه از نفت 
ایران روی آب شــناور بودند و نمی توانستیم آن را بفروشیم ولی 
امروز بیش از ســه میلیون ۵۰۰ هزار بشکه نفت در کشور تولید 

می شود.
منصوری ادامه داد: هم اکنون ما هدف گذاری تولید روزانه چهار 

میلیون بشکه نفت را در کشور داریم.
وی تصریح کرد: تمام شــاخص های توســعه و آبادانی در کشور 
وجــود دارد و بایــد برای بهره وری از ایــن ظرفیت ها به منظور 
رســیده به قله موفقیت باید تلاش بیشــتر شــود تــا هر چه 
ســریع تر به توفیق نهایی دســت یابیم و امروز ایران اسلامی با 
 تکیه بر ظرفیت های خود در بســیاری از امورات به خودکفایی 

رسیده است.
وی ادامه داد: کارکنان صنعت نفت در شرایط تحریمی در برابر 
دشــمن مقابله و به مردم خدمت می کنند و بسیاری از امکانات 
که لزوم توســعه و گســترش صنعت نفت اســت به دلیل وجود 

تحریم ها در اختیار این صنعت قرار نمی گیرد.
معاون  اجرایــی رئیس جمهور گفت: این در حالی اســت که با 
اســتفاده از توان داخلی و تلاش متخصصان ایرانی بســیاری از 
قطعات فرســوده صنعت نفت بازسازی شــده و هم اکنون این 
صنعت به جایی رسیده که میزان تولید نفت آن بیشتر از روزهای 

قبل از تحریم هاست.

  در حوزه نفت به استقلال کامل رسیده ایم
وی با بیان اینکه دشــمن تمام تلاش خود را برای ضربه زدن به 
کشــورمان انجام می دهد گفت: برای مــا همه عرصه ها همانند 
عرصه عاشوراســت و جای افتخار می باشــد که بعد از گذشت 
چنــد دهه انقلاب هرکجا میدان را بــه نیروی جوان و متعهد و 

متخصص انقلابی داخلی دادیم پیشرفت کردیم.
منصوری با بیان اینکه بیش از ۶۰ ســال از عمر تأسیسات نفتی 
گچساران می گذرد افزود: با استفاده از دانش متخصصان داخلی 
صنعت نفت و شــرکت های دانش بنیان تاکنون در ســاخت و 

تعمیر بخشی از قطعات این صنعت به خودکفایی رسیده ایم.
وی افزود: شرکت های دانش  بنیان طی چند سال اخیر مسیر رو 
به رشــد خود را با ساخت، تولید و بومی سازی انواع فناوری ها و 
نوآوری در حوزه های مختلف از جمله صنایع مهم و حیاتی نفت، 
گاز و پتروشــیمی انجام داده و مسائل بزرگ را مرتفع کرده که 

این از افتخارات صنعت نفت، جامعه کارگری و ...است.
معاون  اجرایی رئیس جمهور گفت: قبل از دولت سیزدهم کمتر 
از ۱۰۰ شــرکت دانش بنیان با صنعت نفت همکاری داشته اند 
ولی خوشــبختانه هم اکنون تعداد این شــرکت ها پنج برابر از 

گذشته شده است. 
منصوری با بیان اینکه خوشبختانه کشور در بخش های مختلف 
خودکفا است، افزود: امروز با نگاه در حوزه های مختلف از جمله 
نفــت، گاز می بینیم کــه ما در تمامی بخش هــای این حوزه با 
 وجود شــرکت های دانش بنیان و نخبگانی که مشــغول به کارند 

خودکفا هستیم.
وی بیان کرد: در کنــار این زحمت ها توجه به محیط پیرامونی 
هم حائز اهمیت می باشــد و در صنعت نفت به مســئولیت های 

اجتماعی هم توجه ویژه ای شده است.
وی بــا بیان اینکه در پایان به همه کارگران خداقوت و دســت 
مریــزاد می گویم گفت: لازم می دانــم از طرف رئیس جمهور از، 
شــما کارگران نیز تقدیر و تشکر کنم که برای عزت و سربلندی 

ایران اسلامی تلاش می کنید.
میدان نفتی گچساران دومین میدان بزرگ نفتی ایران است که 
در محدوده شهرستان گچساران در استان کهگیلویه و بویراحمد 

و در فاصله ۲۲۰ کیلومتری جنوب شرقی اهواز قرار دارد.
شــرکت بهره برداری نفت و گاز گچســاران زیرمجموعه  شرکت 
ملی مناطق نفت خیــز جنوب، در زمینه اســتخراج، پالایش و 
انتقال نفت خــام، گاز طبیعی و تولید میعانــات گازی فعالیت 
می کند. شهرســتان ۱۵۶ هزار نفری گچساران در جنوب غربی 

کهگیلویه و بویراحمد قرار دارد.

ایرنــا- با وجــود کاهــش ۴۰ درصــدی واردات 
برنــج در یک ســال گذشــته، بــا مدیریــت بازار 
 توســط دولت، قیمت برنج ایرانــی ۹ درصد پایین 

آمده است.
برنــج بعد از گندم جــز محصولات اســتراتژیک و 
اساســی کشور اســت که سالانه بخشــی از آن از 
محل واردات تأمین می شــود که طبق آمار گمرک 
جمهوری اســلامی ایران با کاهــش ۶۶۰هزار تنی 
واردات این محصول؛ ارزبری آن در یک ســال اخیر 

۸۳۰ میلیون دلار کمتر شده است.
طبق آمارهای موجود میزان برنج مصرفی کشور بین 
۳/۴ تا ۳/۶ میلیون تن برآورد می شــود. بنابراین اگر 
ســالانه بین ۲/۳ تا ۲/۵ میلیون تن برنج در کشــور 
تولید شــود کســری این محصول بین ۸۰۰ هزار تا 
یک میلیون تن در ســال اســت که از محل واردات 

تأمین می شود.
از آنجایی که ایران خود یکی از تولیدکنندگان برنج 
در دنیا اســت بخشی از این محصول سالانه از محل 
تولید داخل و بخشی از محل واردات تأمین می شود 

تا بازار داخلی با کسری روبه رو نشود.
طی ســال های اخیــر دولت برای حمایــت از برنج 
داخلــی و تولیدکننــدگان ایرانی اقدام بــه ایجاد 
ممنوعیت واردات در محدوده فصل برداشت )مرداد 
تا آذرماه هر ســال( می کرد اما سال گذشته با توجه 
بــه وفور برنــج ایرانی در بــازار، ممنوعیت مقطعی 
واردات نیــز مشــکلی در بازار ایــن محصول ایجاد 
نکرد و بازار در آرامش ســپری شد زیرا حجم تولید 
و واردات به حدی بود که علاوه بر وفور برنج در بازار، 
کاهش قیمت برنج ایرانی نسبت به سال های ۱۴۰۰ 

و ۱۴۰۱ را در پی داشت.
براســاس آمار گمــرک جمهوری اســلامی ایران، 
ســال گذشــته یک  میلیون و ۱۱۷هزار تن برنج به 
ارزش یــک  میلیــارد و ۳۰۵ میلیــون و ۹۸۵ هزار 
دلار وارد کشــور شــد، این درحالی اســت که در 
همیــن بازه زمانــی در ســال ۱۴۰۱ چیزی حدود 
یــک  میلیون و ۷۸۰هزار تن از این کالای اساســی 
 به ارزشی بالغ بر دو میلیارد و ۱۳۷میلیون دلار وارد 

کشور شده بود. 
بنابراین واردات برنج طی یک ســال اخیر با کاهش 

۳۷ درصدی به لحاظ وزنی و کاهش۴۰ درصدی به 
لحاظ ارزشی روبه رو بوده است.

بنابراین با کاهش ۶۶۰هزار تنی واردات این محصول 
ارزبری آن در یک سال اخیر ۸۳۰ میلیون دلار کمتر 

شده است.
طی این مدت بــه ترتیب ۶۷۳هزار و ۹۴۲ تن برنج 
به ارزش ۷۷۰میلیون و ۹۳۲هزار دلار از مبدأ هند، 
۳۳۶هزار و ۵۷۵ تن برنــج به ارزش ۴۱۰میلیون و 
۸۴۱هــزار دلار از مبدأ پاکســتان، ۷۱هزار و ۶۷۸ 
تن برنج بــه ارزش ۸۰میلیــون و ۲۰۹هزار دلار از 
مبــدأ امارات، ۳۳هــزار و ۴۳۴ تن برنــج به ارزش 
۴۲میلیــون و ۴۴۰هــزار دلار از مبدأ مناطق آزاد و 
ویــژه و درمجموع یک هزارو ۴۸۸ تن برنج به ارزش 
یک  میلیون و ۵۶۳ هزار دلار برنج از مبدأ سه کشور 

تایلند، تایوان و عراق به کشورمان وارد شده است.
با توجه بــه وضعیت اقتصادی کشــور حمایت های 
دولت ســیزدهم و اقدامات وزارت جهاد کشــاورزی 
از تولیــد و تولیدکنندگان داخلی باعث شــده که با 
افزایش تولید برنج و مدیریت بازار داخلی ارز کمتری 

از کشور خارج شود.
وضعیت فعلی تولید داخلی و واردات برنج نیز بیانگر 
آن اســت که با مدیریت بازار هم چون سال گذشته 
مشکلی در بازار برنج نداشته باشیم و این محصول با 

قیمت های مناسب به دست مصرف کنندگان برسد.
طبق گزارش مرکز آمار، متوسط قیمت برنج ایرانی 
در فروردین ماه امســال ۹درصــد پایین تر از قیمت 
سال گذشــته بوده اســت. بنابراین با وجود کاهش 
چشــم گیر واردات برنج، با مدیریت مناسبی که در 

بازار انجام شده، قیمت ها نزولی هم شده است.

ارزدیجیتال

مسکن

 اشتغال
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»نوبت لیلی« نامزد جشنواره سریال آلمان شد

»نوبــت  ســریال 
بــه  لیلــی« 
و  تهیه کنندگــی 
کارگردانــی روح ا ... 
حجــازی به بخش 
مســابقه دهمیــن 
جشــنواره  دوره 
 DIE ســریال 
در   SERIALE
آلمــان راه یافت و 

کاندیدای بهترین سریال بلند شد.  این رویداد قدیمی ترین جشنواره آلمان است 
که به ســریال های مستقل اختصاص دارد و ۲۹ می تا ۳ ژوئن ۲۰۲۴ در گیسن 
 British Awards آلمان برگزار خواهد شد. »نوبت لیلی« پیش از این از جوایزه
در انگلســتان، جایزه بهترین سریال بین المللی و بهترین فیلمبرداری را دریافت 
کرد و در ســی و پنجمین جشنواره خیرونا اســپانیا و پنجمین دوره جشنواره 
skiptown در هالیوود آمریکا نیز حضور داشــته اســت. »نوبت لیلی« ســریال 
اختصاصی ســکو نماوا بوده است. مهدی شیرزاد، سرپرست نویسندگان و مهدی 
شیرزاد، سروش چیت ســاز و روح ا... حجازی نیز نویسندگان این سریال هستند 
که فیلمنامه این سریال را در سبک رئالیسم جادویی به نگارش در آورده اند. در 
خلاصه داستان این سریال آمده است: لیلی از طریق کتابی مرموز در می یابد که 
او و خانواده اش تاکنون در زمان و مکان های بســیاری زیسته اند و اکنون »نوبت 
لیلی« است تا با رمزگشایی از کتاب و یافتن تابلوی ارزشمند نیاکانش دست به 

انتخابی بزند که به تمام این زندگی های زیسته معنا بدهد و …

افزایش سقف حمایت از تولید فیلم کوتاه
 تا ۲۵۰ میلیون تومان

ســقف حمایت »انجمن ســینمای جوانان« از تولید فیلم کوتاه در سال ۱۴۰۳ تا 
۲۵۰ میلیون تومان افزایش یافت. این نهاد ســقف حمایت های خود از تولید فیلم 
کوتاه را در همه سطوح تولیدی افزایش داد. انجمن سینمای جوانان ایران به عنوان 
فراگیرترین مدرســه سینمایی کشور که رسالت خود را آموزش حرفه ای سینما و 
کشــف و حمایت از استعدادهای ســینمایی ایران می داند، از طریق پیچینگ به 
بررسی طرح ها و فیلم نامه های کوتاه ســینمایی می پردازد و بنابر سطح فیلم ساز 
و فیلم نامه، در ســه قالب »فیلم اولی«، »نیمه حرفه ای« و »حرفه ای« از ســاخت 
فیلم کوتاه جوانان ایران حمایت می کند. طبق مصوبه هیئت مدیره انجمن سینمای 
جوانــان ایران منوط به تأییــد فیلم نامه ها در فرآیند پیچینگ در ســال ۱۴۰۳، 
فیلم اولی ها تا سقف اعتبار ۲۵ میلیون تومان، فیلم های نیمه حرفه ای تا سقف ۱۲۵ 
میلیون و فیلم های حرفه ای می توانند تا ســقف ۲۵۰ میلیون تومان، بودجه تولید 
دریافت کنند. پیش از این انجمن ســینمای جوانان ایران از فیلم اولی ها تا سقف 
۱۵ میلیون تومان، فیلم های نیمه حرفه ای تا سقف 7۵ میلیون تومان و فیلم های 

حرفه ای تا سقف ۱۵۰ میلیون تومان حمایت می کرد.
همچنین، هنرمندان پس از ســاخت اثر خود، در صورت بالا بودن ســطح کیفی 
اثر و منوط به تأیید شــورای عالی تولید انجمن ســینمای جوانــان ایران، امکان 
درخواســت متمم قرارداد را نیز دارند که در مجموع )مبلغ قرارداد به علاوه متمم( 
برای فیلم اولی ها تا ســقف ۵۰ میلیون تومان، برای نیمه حرفه ای ها تا سقف ۲۵۰ 

میلیون تومان و برای حرفه ای ها تا سقف ۳۰۰ میلیون تومان خواهد بود.
فیلم سازان جوان می توانند از طریق سامانه »پرتال تولید انجمن سینمای جوانان 
ایران« به نشانی http://production.iycs.ir/ اقدام به ثبت طرح ها و فیلمنامه های 

خود کنند.

ورزش

ســینمای ایران تــا پیش از نیمــه دهه ۹۰، 
هرگاه به ســراغ کارگران رفــت یا به موازات 
شرافت مندی شــان بود یا برای نمایش رنجی 
که متحمل می شدند. فیلم هایی چون »نیاز« 
و »یک بار برای همیشــه« هــر دو در ابتدای 
دهه 7۰ تولید شــدند و میان همین دوگانه 

وضعیت کارگران را به تصویر کشیدند.
فیلم »نیاز« نمایانگر انســانیت و شــرافت دو 
نوجوان بود که بــرای کار کردن، به هر دری 
می زدند و یک بار برای همیشه که کارگری را 
بدون اعتراض به شــرایط، در معرض آسیب 
زدن به خود و خانواده اش به تصویر می کشید 
بلکه بتواند کمی اوضاع آشــفته زندگی اش را 

سروسامان دهد.
از میانــه دهه ۹۰ اما آنچه بیشــتر به کارگر 
هویــت داد، پول هــای بادآورده و ســودای 
یک  شبه پولدارشــدن هایی بود که سینما به 
کارگران می بخشــید. لذتی که جای نمایش 
مســائل و مشــکلات حقیقی زندگی آنها را 
گرفت و مخاطب را بــا کارگرانی همراه کرد 
کــه دیگر به جــای اعتراض به شــرایط، راه 
راحت تری را پیش گرفته بودند و آن هم »ره 

صدساله را یک شبه رفتن« بود.
ســینمای کارگری دهه ۷۰ و ۸۰ در دوگانه 

شرافت یا فلاکت
از ســال های ابتدایــی دهه 7۰ که شــروع 
کنیم، می بینیم که سینمای کارگری همواره 
برگرفته از تغییر و تحــولات اجتماعی ایران 

بوده و راهی هم جز در پیش گرفتن این 
دو سویه داستانی نداشته است. در 
انتهــای همان دهه یعنی دهه 7۰، 

زندگی  شــهر«  پوست  »زیر 
زن کارگــری را به تصویر 
کشــید که ابتدا و انتهای 
دوربین،  به  رو  داستان، 

از شــرایط اجتماعی 
و  داشت  شــکایت 

تمام طول فیلم، 
را  مصائبــی 
بیننده  برای 
نمایش  بــه 
شت  ا می گذ

از  برآمــده  کــه 
زندگــی یک کارگر 
بود و حــالا نه فقط 
او،  خــود  زندگــی 

 بلکه نســل های بعدی او را نیز تحت تاثیر قرار 
داده بود.

هرچنــد در اواخــر این دهه، »سگ کشــی« 
فضای زیســت کارگری را در سکانسی کاملًا 
قدرت مند و ســلطه جو به تصویر کشیده بود؛ 
اما این بهانه ای نشــد تا بازنمایی کارگران در 
سال های آتی سینمای ایران، مسیر قبلی اش 
را طی نکند و به چنــد دقیقه ای که بیضایی 
تصمیم گرفته بــود کارگران مــرد را مقابل 
شخصیت زن قصه اش قرار دهد، بسنده کند.

با ورود بــه دهه ۸۰ اوضــاع همچنان همان 
بود با تاکید بیشــتر. طبق گزارشی که در آن 
زمان منتشــر شد، سینمای ایران از سال ۸۴ 
تــا ۹۵ یعنی از دولت های نهــم تا دوازدهم، 
هر ســال به طور میانگین بیــن ۳ تا ۵ فیلم 
درباره شــرایط زیســت کارگری تولید کرده. 
فیلم هایی چون »آواز گنجشک ها«، »محیا«، 
»اینجا بدون من«، »جدایی نادر از سیمین«، 
»حوض نقاشی«، »پنج ستاره«، »خداحافظی 
طولانــی« و... که همگی بــر همان مضمون 
شــرافت مندی و زندگی ساده و فارغ از طمع 

کارگران تأکید داشتند.
در ایــن بیــن امــا تلاش هایــی همچــون 
»چهارشنبه ســوری« هم اتفاق افتاد تا کمی 

رندی و زیرکی 
قشــر 

کارگر را نیز بازنمایــی کند اما در میان انبوه 
فیلم های این بازه راه به جایی نبرد.

عقیم ســازی، چک بی محــل و در نهایت 
شرط بندی؛ تغییراتی که قاب گرفته شدند

در این میان اما فیلم هایی هم بودند که کمی 
رویه را تغییر دادند و اعتراض قشــر کارگر به 
وضعیت زندگی اش را نه به واسطه اعتراضات 
خیابانی بلکه با روش هــای دیگری به تصویر 
کشیدند. »آتشــکار« در سال های پایانی دهه 
۸۰ کــه با سانســور هم دســت و پنجه نرم 
کرد، به طور مشــخص مرد کارگری را روایت 
می کرد که با عقیم سازی خود، تلاش می کند 
از ازدیاد نســل جلوگیری کند. کسی که باور 
داشت با شرایط سختی که دارد، فرزندآوری، 

اوضاع را بدتر می کند.
این قدم ها در ســینمای کارگری به فیلم های 
ابتدایی دهه ۹۰ هم کشــیده شــد و »همه 
چیز برای فروش« در ســال ۹۱ به قصه مرد 
کارگری پرداخت که به جــای کنار آمدن با 
شرایط و یا اقدام از طریق راه های همیشگی، 
بــرای عمل چشــم برادرش، چــک بی محل 

می کشد و به دردسر می افتد.
»رخ دیوانه« در ســال ۹۳ نیز در ادامه همین 
جریان، دو پســر کارگــر را در موقعیتی قرار 
می دهد کــه برای بــه دســت آوردن پول، 
شــرط بندی کنند و پول هنگفتی را با کلک 
بــه جیب می زنند. در اینجاســت که واکنش 

ســینمایی قشــر کارگر به 
همچــون  اتفاقــات، 
نیســت  گذشــته 
تغییــر  آرام آرام   و 

جهت می دهد.
قدرت با چاشنی لذت؛ کارگری که هیتلر هم 

شد
هرچند ماجرا تنها به قمار ختم نمی شود و این 
عامل، به یکی از شیوه هایی تبدیل می شود که 
ســینمای کارگری طی چند سال اخیر برای 
واکنش به شــرایط پرتنــش در پیش گرفته 
و به پول های بادآورده چنگ انداخته اســت. 
یکی دیگر از اشــکال تغییر شــکل بازنمایی 
کارگــران و اعتراض به وضــع موجود، قدرت 
گرفتن های یک  شبه اســت. رویه ای که اتفاقا 
به تماشاگر نیز لذت می دهد و او را با کاراکتر 
 فرودســتی که یک  شــبه به قدرت می رسد، 

همراه می کند.
ماجرایی که هســته مرکــزی »جنگ جهانی 
سوم« بود و ســیدی به واسطه ایده فیلم در 
فیلم، یک کارگر سیاهی لشــکر را یک شبه به 
هیتلری تبدیل کرد که جماعتی را به کشتن 
داد. »رحمان ۱۴۰۰« نیــز کارگر فیلمش را 
چنان فلک زده به تصویر می کشد که مخاطب 
را برای کشتن کارفرما و گرفتن پول از پدر او 

آماده تر می کند.
بانــک  مــردی کــه پول هایــش در یــک 
قرض الحسنه به تاراج رفته، در یک رستوران 
دورافتــاده زندگــی می کند و هــم و غمش، 

و  عمــل بینــی زن و لاغــری 
ش  ختر اســت. از اینجــا د

مصرف گــرا بودن کارگران مانند باقی اقشــار 
جامعه، مزید بر علت می شــود تا هر تلاشــی 
برای رسیدن به پول را از جانب آنان بپذیریم 

و با آن قهقهه بزنیم.
حتی »گشــت ارشــاد ۲« که در سری اول، 
موضوع دیگری داشــت، در ســری دوم خود 
نیز همین خط را پیــش می گیرد و حالا که 
باید بــرای کاراکترهایش، شــغلی جز آنچه 
داشــتند انتخاب کند، ترجیــح می دهد این 
امکان با قمار و پول های بادآورده رقم بخورد. 
کاراکترهایــی که کارگری هم می کنند اما در 

نهایت به رمالی و قمار پناه می برند.
مصرف گرایی و مایی که می خواهیم ره صد 

ساله را یک شبه برویم
در چنیــن فضایی، آثاری ماننــد »قهرمان« 
و »نگهبان شــب«، به ماننــد نمونه هایی که 
گفته شــد، چنین تند و تیز با قضیه برخورد 
نمی کنند و در نهایت سعی دارند شریف بودن 
کارگــر را حفظ کنند؛ امــا انتخاب این خط 
داستانی و به ترقی رسیدن ناگهانی یک کارگر 
در »نگهبان شــب« و هم فراز و نشــیب های 
زندگی رحیم در »قهرمان« و مشــکلاتی که 
برای او به عنوان کســی که پول های بادآورده 
را به صاحبش برگردانده و اســیر طمع نشده، 
نشان از اهمیت این موضوع در سال های اخیر 

در سینمای کارگری ایران دارد.
تمام این ها یعنی شــکل برخورد ســینمای 
ایران با زیست کارگری در محتوای داستانی، 
سمت و ســویی متفاوت 
مهم،  ایــن  و  گرفتــه 
بی جهــت بــا تغییر و 
اجتماعــی  تحــولات 
مصرف گرایــی  و 
مــدرن زندگــی   در 

است  بدیهی  نیست.   
که کارگــران فیلم ها 
داشــته  تمایل  نیــز 
باشــند ره صدساله را 
کنند  یک شــبه طی 
و مخاطــب را نیز در 
لذتی  به  مســیر  این 
لذتی  برسانند.  نیابتی 
نسبت  چندین برابری 
تنها  کــه  زمانی  بــه 
فلاکت زدگی آنها را به 

تماشا می نشست.

از »تومان« تا »تمساح خونی«؛ 
سینما چگونه کارگران را قاب می گیرد؟

پیروزی دیگر برای هندبال نیروی زمینی
 شهید شاملی کازرون

بــه گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، تیم نیروی 
زمینی شــهید شــاملی کازرون فارس در رقابت های لیگ برتر هندبال مردان 
کشــور برابر تیم فراز بام خائیز دهدشت یاسوج به برتری رسید و همچنان در 

رده دوم باقی ماند.
این بازی که از هفته نوزدهم این مســابقات شــامگاه دوشنبه در سالن تختی 
شهرســتان کازرون برگزارشــد تیم میزبان با نتیجه ۳۲ بر ۲۵ از سد حریف 
خود گذشت. تیم میزبان در هر دو نیمه برابر حریف انتهای جدولی خود بازی 
بهتری انجام داد و در نهایت هم پیروز میدان شد و با ۳۳ امتیاز در مکان دوم 
ایستاد. درحالی که سه هفته به پایان این رقابت ها باقی مانده، تیم صنعت مس 
کرمان با ۴۰ امتیاز به مقام قهرمانی رســید، تیم شاملی کازرون و گیتی پسند 
اصفهان هم به ترتیب با ۳۳ امتیاز دوم و سوم هستند تا در بازی های باقی مانده 

سرنوشت تیم نایب قهرمان نیز مشخص شود.

السد با »اکرم عفیف« و »حزباوی« بهترین شد

 به گزارش ایســنا، الســد توانســت قهرمان لیگ ســتارگان قطــر در فصل
 ۲۰۲۴-۲۰۲۳ شود.

 الســد باوجود آنکه در هفته پایانی با ۴ گل برابر الریان شکســت خورد با این 
حال بهترین خط دفاعی را به خود اختصاص داد.

ســرمربی السد در بازی پایانی که تکلیف قهرمانی تیمش مشخص شده بود به 
بازیکنان اصلی تیمش در خط دفاعی به ویژه محمدامین حزباوی اســتراحت 
داد. حزباوی در نخستین فصل حضورش در السد عملکرد بسیار خوبی از خود 

نشان داد و چند بار هم در تیم منتخب هفته قرار گرفت. 
الســد با حضور این مدافع ایرانی که در بیشتر بازی ها در ترکیب اصلی تیمش 
بــه میدان رفت در ۲۲ هفته تنهــا ۲۱ گل دریافت کرد و عنوان بهترین خط 
دفاعی را به خــود اختصاص داد. این تیم پرطرفدار قطری بهترین خط حمله 
را هــم با درخشــش اکرم عفیف به خود اختصــاص داد، به طوری که در ۲۲ 
هفته ۶۵ گل به ثمر رســاند تا با شایســتگی هفدهمیــن قهرمانی خود را در 
تاریخ لیگ قطر به دســت آورد. اکــرم عفیف با زدن ۲۴ گل عنوان آقای گلی 

را به دست آورد.

مدافعسابقاینتر:
»طارمی« کار »تورام« را انجام نمی دهد

به گــزارش تســنیم، دانیله آدانی، مدافع ســابق اینتر 
دربــاره وضعیت خــط حمله نراتــزوری در فصل آینده 
سری A گفت: لائوتارو مارتینس تاکنون چیزهایی 
از خــودش نشــان داده کــه بــه نــدرت از 
ســتاره ها می بینیم؛ مواردی چون رد کردن 
پیشنهادهای تیم های بزرگی چون بارسلونا 
و رئال مادریــد. او می خواهد قراردادش با 
اینتر را تمدید کند و با رفتار خود نشــان 
می دهد که پیراهن اینتر را دوســت دارد. 
مدافع پیشــین اینتر که پنــج بازی ملی 
در کارنامــه دارد، در مــورد اینکه علاوه بر 
مارکــوس تورام، مهدی طارمی یا یوشــوا 
زیرکــزی هــم می تواننــد زوج خوبی با 
مارتینــس در خــط حمله اینتر تشــکیل 
بدهند، خاطرنشان کرد: تورام به عنوان یک 
مهاجم پرُتحــرک، فضاها را باز می کند و به 
نظرم هیچ یک از آنها )طارمی یا زیرکزی( کار 

او را انجام نمی دهند.

به گــزارش ایرنا، محمود افشاردوســت، مدرس 
FIVB در خصوص شــرایط تیم ملــی والیبال 
در فاصله ۳ هفته ای تــا آغاز لیگ ملت ها اظهار 
داشــت: هنوز فرصت نکــردم تمرینات تیم ملی 
را از نزدیک ببینــم. فاصله کمی تا لیگ ملت ها 
وجود دارد و پائز در بهترین حالت ۲ هفته با تیم 
ملی کار کند. در این دو هفته نمی توان تغییرات 
تاکتیکــی و تکنیکی ایجاد کــرد. فکر می کنم 
مهم ترین کار این اســت که روی مسائل روحی 
روانی بازیکنان کار کند. این مســئله می تواند به 

تیم ملی کمک کند.
وی در خصوص انصراف برخی بازیکنان از حضور 
در تیم ملی عنوان کرد: نسل ما و نسل قبل از ما 
امکانات فعلی تیم ملی را نداشت و با امروز قابل قیاس نیست. ولی در آن زمان همه بازیکنان تلاش می کردند پیراهن 
تیم ملی را بپوشــند. نســل فعلی هم در ۱۰ سال اخیر در خدمت تیم ملی بوده اســت. اینکه در چنین شرایطی چرا 

نمی خواهند بازی کنند مشخص نیست و باید صحبت کنند که چرا این تصمیم را گرفته اند.
مربی پیشــین تیم ملی والیبال تصریح کرد: تیم ملی از هر کســی بزرگ تر اســت. البته بازیکنان هم می دانند ارزش و 
احترام تیم ملی در چه حد اســت. به نظر من از کنار برخی بازیکنان مثل موســوی نمی شــود گذشــت. چون بازیکن 

تعیین کننده ای در لیگ بود و می توانست به تیم ملی کمک کند.
افشاردوســت درباره ارتباط انصراف برخی بازیکنان از تیم ملی با معضل بازیکن ســالاری، گفت: بازیکن سالاری معانی 
مختلفی دارد. از تعیین تکلیف برای تیم و دخالت در امور فنی. در چنین مقطع حســاس باید جوری رفتار شــود که 
ظرفیت والیبال به کمک والیبال بیاید. در این مقطع باید بازیکنان را متقاعد کنیم که برگردند. پس از این مســابقات 

فدراسیون می تواند تصمیم بگیرد.
وی با انتقاد از برخی اظهارنظرها تصریح کرد: این گونه نباشــد که مثل ســال گذشــته وقتی می گفتیم بیایید در اردو 

کمک کنید نمی آمدند، اما در جلسات ایراد می گرفتند و عجیب اینکه تیم های باشگاهی شان همان ایرادها را داشت.
مدرس فدراســیون جهانی والیبال در پایان خاطرنشان کرد: کار سختی برای صعود به المپیک داریم. با این حال نباید 

تسلیم شویم. فدراسیون باید همه هم وغم خود را بگذارد و امیدوار به موفقیت در لیگ ملت ها باشیم.

واکنشمدرسFIVBبهانصرافبرخیبازیکنانازلیگملتها؛

تیم ملی از هر کسی بزرگ تر است

به گزارش ایسنا، حمید درخشان، پیشکسوت 
تیــم فوتبــال پرســپولیس درباره شکســت 
پرســپولیس برابر آلومینیــوم و حذف از جام 
حذفی اظهار کرد: پرسپولیس در این بازی سه 
بار از حریف پیش بود، اما نتوانست برتری خود 
را حفظ کند. پرسپولیس به خودش باخت. این 
یک ایراد است که تیم نمی توانست برتری خود 
را حفظ کند. البته تعویض هایی که انجام شد 
هم، حــال تیم را بدتر کرد و باعث شــد تیم 
به عقب برود. همین بازی دفاعی باعث شــد 
دوندگی و انگیزه آلومینیوم بیشــتر شود و به 
خواسته خود برسد. پرســپولیس وقتی دو بر 
صفــر پیش بود، فکر می کرد کار تمام اســت 
و تعویض هایی انجام داد که باعث شــد روند 

تیمش به هم بریزد.
انجام داده اســت، به نظرم باز هم اشتباه بود اوسمار به خاطر حفظ بازیکنانش تعویض هایی او همچنیــن گفــت: اگر این گونه باشــد که 

چون با این کار یک جام را از دست داده است. 
در جام حذفــی هر تیم می تواند با طی کردن 
یک مســیر کوتاه به جام برسد اما پرسپولیس 
به راحتی این جام را از دســت داد. درخشان 
همچنین افزود: واقعاً برایم عجیب اســت، در 
وقت اضافه هم پرسپولیس از حریف پیش بود 
اما باز هم نتوانســت آن برتــری را حفظ کند 
و به راحتی بازی به تســاوی کشــیده شد. در 
وقت های اضافه هم تعویض هایی انجام شد که 
باز هم به پرســپولیس کمک نکرد و در نهایت 
گل تساوی را خورد تا بازی به پنالتی کشیده 
شــود. او در ادامه دربــاره اینکه وحید امیری 
پنالتی خود را از دســت داد هم گفت: وحید 
امیری بازیکن تأثیرگذاری است، اما او مدتی از 
میادین دور بوده و وقتی برمی گردد از شرایط 
آرمانی فاصله دارد. در این وضعیت اصلًا نباید 
مربی بــه او پنالتی بدهد؛ اما اوســمار به این 

موضوع توجــه نکرد و در نهایــت هم امیری 
یکی از پنالتی ها را از دســت داد. به نظر من 
پرسپولیس می توانســت برنده بازی باشد اما 
به تصمیمات اوســمار باخــت و این جام را از 
دســت داد. این باخت برای پرسپولیس بسیار 
ســنگین بود و از نظر روحــی و روانی به تیم 

فشار می آورد.
وی درباره مصاف پرســپولیس و ســپاهان در 
هفته بیســت وپنجم لیگ برتر هم گفت: بازی 
انتظار پرسپولیس است.  بسیار ســنگینی در 
سپاهان تیم قدرتمندی است و می تواند کار را 
برای پرسپولیس سنگین کند. اگر پرسپولیس 
در این بازی هم نتواند نتیجه بگیرد، شــانس 
قهرمانی اش در لیگ هم بســیار کم می شود. 
به نظرم در شرایط فعلی پرسپولیس فقط باید 
به بازی با ســپاهان فکر کند و شکســت برابر 

آلومینیوم را فراموش کند.

درخشان:

 پرسپولیس به تصمیمات »اوسمار« باخت

به گزارش تسنیم، مجید نامجومطلق، پیشکسوت تیم فوتبال استقلال درباره دیدار پیش روی استقلال مقابل تراکتور اظهار داشت: 
استقلال وضعیت خوبی دارد و سرنوشت قهرمانی دست  خودش است. قطعاً بازی با تراکتور در تبریز یک بازی سنگین است و اگر 
استقلال به برد برسد ۸۰ درصد راه قهرمانی را طی خواهد کرد. استقلال در وضعیتی است که حق اشتباه ندارد و اگر کوچک ترین 

لغزشی داشته باشد امکان دارد که قهرمانی را از دست بدهد.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: پرسپولیس هم شرایط خوبی دارد و اگر باخت این تیم برابر آلومینیوم را نادیده بگیریم، باید گفت 
که آنها خوب نتیجه گرفته اند و فوتبال خوبی را هم به نمایش می گذارند، ولی استقلال باید روی بازی های خودش تمرکز کند و 
استرس نتایج دیگر تیم ها را نداشته باشد. اینکه سرنوشت قهرمانی دست استقلال است، یک امتیاز مهم برای این تیم محسوب 

می شود، ولی مهم این است که آنها بابت نتایج رقیبان استرس یا نگرانی نداشته باشند و کار خودشان را انجام دهند.
مربی پیشــین تیم فوتبال استقلال با اشــاره به اینکه بازی در تبریز برای آبی پوشان آسان نیست، تصریح کرد: این درست است 
که تراکتور در این فصل بازی های مهم خودش را از دســت داده و نیاز به زمان دارد تا شــخصیت قهرمانی در این تیم شــکل 
بگیرد، ولی من معتقدم اســتقلال بازی آســانی نخواهد داشت و تراکتور می خواهد در تبریز و مقابل هوادارانش یک نتیجه خوب 
بگیرد. تراکتور بازیکنان تأثیرگذار و توانمندی دارد و اســتقلال قطعاً بازی آســانی نخواهد داشت. او در مورد واگذاری این تیم به 
هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس گفت: اگر این اتفاق باعث حل مشکلات مالی شود بسیار خوب است، ولی من معتقدم استقلال 
و پرسپولیس همچنان دولتی هستند و این اقدام فقط به این خاطر صورت گرفت که ما ملزومات AFC را رعایت کنیم. همه ما 

می دانیم مالکان جدید استقلال و پرسپولیس دولتی هستند.

به گزارش مهر، دومین نشست اعضای کمیته فنی فدراسیون بسکتبال به منظور برسی گزینه های هدایت تیم ملی بسکتبال 
با حضور جواد داوری، رئیس فدراسیون و دیگر اعضای این کمیته برگزار شد.

در این نشست تحلیل و ارزیابی هر یک از اعضای کمیته فنی در مورد گزین های داخلی و پیشنهادی فدراسیون برای هدایت 
تیم ملی بسکتبال ارائه شد.

این گزینه ها در نشســت اول اردیبهشــت کمیته فنی مطرح شــده بودند که »هاکان دمیر« هم یکی از گزینه های خارجی 
موردنظر بود. با نظر اعضای کمیته فنی که در نشست اخیر مطرح شد، نام وی از گزینه های موردنظر خارج شد.

بدین ترتیب قرارداد فدراســیون بســکتبال با این مربی ترکیه ای تمدید نخواهد شد. او اردیبهشت سال گذشته با قراردادی 
یک ساله هدایت تیم ملی بسکتبال را بر عهده گرفت اما عدم نتیجه گیری مطلوب در رقابت های جام جهانی که با ناکامی در 
کسب سهمیه المپیک همراه بود و حضور نه چندان پرُرونق در بازی های آسیایی در نهایت منجر به عدم تمدید قراردادش شد.

دومین نشست کمیته فنی فدراسیون بسکتبال به منظور تعیین تکلیف هدایت تیم ملی روز یک شنبه برگزار شد. قرار بود این 
نشست چهارشنبه هفته گذشته برگزار شود اما به دلیل همزمانی با مراسم مرحوم نادر کاشانی به تعویق افتاد.

فیلمکوتاه

طی شدن ۸۰ درصد راه قهرمانی استقلال با شکست تراکتور

ادامه همکاری فدراسیون بسکتبال با »هاکان دمیر« منتفی شد



مدیرکل صنعت، معدن و تجارت فارس بیان کرد: 
تعیین تکلیف ۲۹ بنگاه اقتصادی در کارگروه تسهیل 

استان فارس
ســبحان،  گــزارش  بــه 
ششــمین  و د هفتا و نصد پا
کارگــروه تســهیل و رفــع 
موانع تولید استان به ریاست 
محمد هادی ایمانیه استاندار 
فارس، دبیری صنعت، معدن 
و تجــارت و دســتگاه های 
مدیران  و  اســتانی  ذی ربط 
عامل بانک ها با هدف حل و 

فصل مشکلات تشــکیل و در جهت توسعه فعالیت های تولیدی و اقتصادی 
بنگاه های اقتصادی اتخاذ تصمیم شد.

حمیدرضا ایزدی، مدیرکل صنعت، معدن و تجارت فارس گفت: این نشست 
با طرح موضوعات ۲۸ بنگاه اقتصادی طرح در کمیته تخصصی ذیل کارگروه 
و تعیین تکلیف 1 واحد صنعتی تولید انواع قالب های پیشرفته فلزی بررسی 
و با ارائه نظرات کارشناسی درجهت حل مسائل و مشکلات و تولید بیش از 
پیش این واحد تولیدی، موانع بررسی و برای برطرف شدن آنها تصمیم گیری 
شد. ایزدی گفت نشست های تخصصی و کارگروه تسهیل استان فارس با نگاه 
تسهیل گری، بهبود فضای کسب وکار و حمایت از تولید، مشکلات واحدهای 

تولیدی را بررسی و حل می کند.

شهردار منطقه 9 شیراز اعلام کرد:
لایروبی مسیل ها ورودخانه چنارراهدار 

 به گزارش سبحان، عبدالصالح رستم زاده، شهردار منطقه 9 شیراز اعلام کرد: 
با توجه به احتمال نزول باران الهی در روزهای اخیر و احتمال جاری شــدن 
سیل، دســتورات لازم جهت لایروبی مسیل ها و محل عبور آب در رودخانه 
چنارراهدار صادر شــده و طی چند روز اخیر این مهم در دستور کار معاونت 

خدمات شهری شهرداری منطقه 9 شیراز بوده است.
وی افزود: لایروبی رودخانه ها یکی از مســائلی اســت کــه به هنگام بارش 
باران می تواند خطر جاری شــدن ســیلاب را کاهش دهد. در حقیقت عدم 
لایروبی رودخانه ها باعث شــده ظرفیت رودخانه ها برای پذیرش آب در اثر 
رسوب شــن و ماسه، کاهش پیدا کند و رودخانه با ورود کمترین حجم آب 
از مســیر خودش خارج شده و باعث طغیان و سیلاب  شود. بر همین اساس 
طی ســال قبل و همچنین با شروع سال جدید عملیات لایروبی مسیل ها و 
 رودخانه چنار راهدار به صورت ممتد در دســتور این منطقه بوده تا شــاهد

بروز مشکل نباشیم.

رئیس گروه مدیریت بحران و پدافند غیرعامل
 شرکت آب منطقه ای خبر داد:

 HSE برگزاری چهارمین جلسه کارگروه تخصصی
به گزارش سبحان، به مناسبت رروز جهانی ایمنی و بهداشت کار، جلسه ای 

در محل سد درودزن برگزار شد. 
 مصطفی عنبری زاده، رئیس گروه مدیریت بحران و پدافند غیرعامل شرکت 
آب منطقه ای در این جلســه گفت: مســائل و مشکلات ایمنی و بهداشتی 
و درصد پیشــرفت انجام کار، تدویــن الزامات HSE پیمانــکاران، برنامه 
بازرسی های HSE از پروژه های آبرسانی، سد و نیروگاه ها و پروژه های آبی 

در حال ساخت از اولویت مهمی  برخوردار می باشد.
عنبری زاده به مناســبت روز جهانی ایمنی و بهداشت کار در این جلسه از 

کارگران و کارکنان نمونه ایمنی تجلیل کرد.
رئیس گــروه مدیریت بحــران و پدافند غیرعامل شــرکت آب منطقه ای 
در پایــان اضافه کرد: اقدامات اساســی در جهت بهبــود وضعیت ایمنی و 
بهداشت پرسنل و ساختمان های اداری و آبدارخانه ها مورد بررسی و تحلیل 
قرار پرفته و دســتورالعمل هایی را جهت پیاده ســازی استاندارد IMS در 

دستورکار قرار دارد.

معاون بهره برداری و دیسپاچینگ توزیع برق فارس 
عنوان کرد:

بهره برداری از 5 هزار سامانه خورشیدی
 در سال جاری

به گزارش ســبحان، حمیدرضا جلایر، معاون بهره برداری و دیســپاچینگ 
شــرکت توزیع نیروی برق فارس گفت: در سال جاری، تعداد 5 هزار سامانه 
خورشیدی در این استان با توان تولیدی ۲5 هزار کیلو وات نصب و راه اندازی 

می شود.
جلایر افزود: از ابتدای اجرای طرح بهره گیری از ظرفیت سامانه های خورشیدی 
درسال 95 تاکنون، تعداد943 سامانه خورشیدی مختص مشترکان با توان 
تولیدی 6300 کیلووات با سرمایه گذاری بالغ بر هزار و پانصد و هفتاد و پنج 
میلیارد ریال توســط بخش خصوصی در سطح شهرستان های استان فارس 
نصب و راه اندازی شــده اســت. وی با بیان اینکه شهرســتان فسا با احداث 
100سامانه، شهرستان بختگان با 7۸ سامانه و شهرستان اقلید با 71 سامانه 
خورشیدی بیشــترین تعداد نصب سامانه ها را در میان سایر شهرستان های 
اســتان فارس دارند، گفت: متوســط میزان تابش این استان بین ۲هزار تا 
۲۲00 کیلو وات ســاعت بر مترمربع در سال است که این میزان تابش برای 

نیروگاه های خورشیدی مناسب می باشد.
معاون بهره برداری و دیســپاچینگ شــرکت توزیع نیروی برق فارس منبع 
انرژی پاک، دسترســی آســان، عدم ایجاد آلودگی صوتی و حمایت ازسوی 
دولت را از جمله مزیت های ســامانه های خورشیدی برشمرد و تصریح کرد: 
این ســامانه ها طول عمر مفید۲0 ساله داشته و با شستشوی حداقل ماهی 

یکبار می توان بازدهی آنان را افزایش داد.
جلایر، درباره شــرایط راه اندازی ســامانه های خورشــیدی در استان فارس 
نیز اظهار داشــت: داشتن انشــعاب برق به نام متقاضی در محل مورد تقاضا 
برای نصب نیروگاه خورشــیدی، مراجعه به سایت شرکت توزیع نیروی برق 
اســتان فارس برای ثبت نام و ارســال درخواســت، امکان صدور مجوز برای 
تمام تعرفه های خانگی، تجاری، صنعتی و کشاورزی و امکان اتصال نیروگاه 
متقاضی با کنتور مســتقل به شبکه برق از جمله شرایط برای نصب سامانه 
خورشــید ی در اســتان فارس اســت که متقاضیان می توانند برای دریافت 

اطلاعات بیشتر به نشانی www.satba.gov.ir مراجعه کنند.

دادستان عمومي و انقلاب مرکز استان فارس:
 دستگاه قضایي حمایت قاطع خود را از اجراي طرح 

نور فراجا اعلام مي دارد
به گزارش سبحان، سید مصطفي بحریني، دادستان عمومي و انقلاب مرکز 
اســتان بیان کرد: نیروي انتظامي وظایف متعدد ســازماني دارد که یکي از 
مهم تریــن وظایف آن به عنوان ضابط قضایي، حفظ نظم و امنیت عمومي و 

امنیت رواني جامعه در ابعاد مختلف است.
بحریني افزود: مقابله با ناهنجار هاي جامعه با هدف ارتقاي امنیت اجتماعي از 
دیگر وظایف مجموعه انتظامي است که به موجب قانون مي بایست اقدامات 

لازم را در این خصوص به عمل آورند.
وي ادامه داد: مجموعه انتظامي اســتان فــارس در اجراي طرح نور که جزء 
مطالبات اغلب جامعه و به نوعي خواسته اکثریت مردم بوده است، به خوبي 
و به نحو شایســته عمل کردند و در اغلب موارد با توصیه و تذکر لســاني و 

همراهي خوب شهروندان این طرح را با موفقیت اجرا کردند.
 دادستان عمومي و انقلاب مرکز استان فارس در پایان با بیان اینکه دستگاه 
قضایي حمایــت قاطع خود را از اجراي طرح نور فراجا اعلام مي دارد، تأکید 
کــرد: ما در کنار اکثریت شــهروندان این مطالبــه را از عزیزان انتظامي در 

استمرار اجراي طرح مقابله با ناهنجاري هاي اجتماعي داریم.

 به گزارش ســبحان، چهارمین روز از ششمین نمایشــگاه توانمندی های صادراتی 
ایران )اکســپو۲0۲4( در حالی آغــاز به کار کرد که غرفه اســتان فارس همچنان 
پررونق میزبان مسئولان ارشد کشــور و همچنین سرمایه گذاران داخلی و خارجی 

بود.
براســاس آخرین آمار دریافتی تا بعدازظهر دوشــنبه تعــداد کل مذاکرات تجاری 
و غیرتجاری در غرفه اســتان فارس ســه رقمی  شــد و از یکصد مذاکره گذشــت. 
ظرفیت های قابل توجه استان فارس در بخش های مختلف به شکلی است که چشم 

هر بیننده و مراجعه کننده ای را به خود جلب می کند.

خاطرنشــان می شــود روز گذشــته میثم لطفی، معــاون رئیس جمهــور و رئیس 
ســازمان اداری اســتخدامی  کشــور، محمدعلی نیکبخت وزیر جهاد کشــاورزی؛  
حســن نژاد، معاون امور تولیدات دامی  وزارت جهاد کشــاورزی؛  عباسی، مدیرکل 
دفتــر هماهنگی امور ســرمایه گذاری و اشــتغال وزارت کشــور؛ فولادگر، معاون 
 کســب وکار وزیر صمت؛  علیخانی رئیس ستاد تســهیل و رفع موانع تولید کشور،

 رئیــس میزصــادرات ســازمان توســعه و تجــارت ایــران، دبیــر دوم ســفارت 
ســنگال، اســتاندار بوشــهر، تعدادی از معاونان اســتانداری های بوشــهر، سمنان 
و قزویــن به همراه مدیران برخی از شــرکت های بزرگ تأمین مالی کشــور و یک 
 هیئــت مذاکــره کننده بزرگ روســی از نزدیک بــا توانمندی های اســتان فارس

آشنا شدند.
گفتنــی اســت ششــمین نمایشــگاه توانمندی هــای صادراتــی ایران )اکســپو 
۲0۲4( ابتــدای هفتــه جاری با حضور فارس و 30 اســتان دیگر کشــور در محل 

نمایشــگاه های بین المللی تهران آغاز به کار کرد. این نمایشگاه در حالی بعدازظهر 
روز گذشــته بــه کار خود پایان  داد که تــا بعدازظهر دوشــنبه در این رویداد ۲0 
محصــول جدید اســتان فارس در حــوزه فرایندها و تولیــدات رونمایی و چندین 
 تفاهم نامه همکاری و ســرمایه گذاری با ســرمایه گذاران داخلــی و خارجی منعقد

 شده است.
هدف از برگزاری این نمایشــگاه 5 روزه فراهم کــردن زمینه های لازم برای جذب 
ســرمایه گذاران داخلی و خارجی در حوزه های مختلف صنعتی، کشاورزی، شیلات، 
فرش و صنایع  دستی، گردشگری، دارو، تجهیزات پزشکی و آزمایشگاهی، محصولات 
آرایشــی، بهداشتی، صنعت ســاختمان، خدمات فنی مهندسی و پتروشیمی  اعلام 

شده است.
استان فارس نیز با تأکید بر معرفی زنجیره های ارزش در زمینه های فولاد و گیاهان 
دارویی، مشارکت جدی در این رویداد مهم اقتصادی را در دستور کار قرار داده است.
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 به گزارش سبحان، محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس 
در حاشیه مراسم رونمایی از 5 طرح گردشگری 
و صنایع دستی استان در نمایشگاه ایران اکسپو 
بر ضرورت توســعه گردشــگری مذهبی در این 
اســتان تأکید کــرد و گفت: بــا معرفی کمپین 
کرامت نور، گردشــگری مذهبی در ابعاد ملی و 

بین المللی توسعه می یابد. 
ثابت اقلیدی گفت: در کلان شــهر شیراز به عنوان 
ســومین حرم اهل بیــت )ع(، برآن شــدیم تا 
مســیرهای گردشــگری زیارت را همانند قطب 
زیارت کشــور در حرم امــام رضا )ع( و حضرت 
معصومــه )س( باهدف جذب زائــر ایجاد کنیم. 
مدیرکل میراث فرهنگی فارس افزود: با رونمایی 
از کمپین مثلت کرامت نور که با حضور استاندار 
فارس انجام شد، وارد برنامه اجرایی خواهیم شد 
که در فاز اول توسعه گردشگری مذهبی داخلی 
را دنبــال خواهیم کرد و در فــاز دوم به معرفی 
حرم مطهر شــاهچراغ )ع( در کشورهای شیعه 
می پردازیــم. ثابت اقلیــدی در خصوص کمپین 
کرامت مثلث نور گفت: ایــن کمپین با رویکرد 
توسعه گردشــگری مذهبی بین حرم های مطهر 
در سه استان فارس، خراسان رضوی و قم است.
  کمپین مثلت خلیج فارس؛ توسعه گردشگری 

دریامحور
وی همچنیــن بــا بیــان اینکه یکــی دیگر از 
کمپین هایــی که رونمایی شــد، کمپین مثلت 
خلیج فارس اســت، افزود: این کمپین با رویکرد 

توســعه گردشــگری دریایی و بین ســه استان 
فارس، بوشهر و هرمزگان است.

مدیرکل میراث فرهنگی فارس ادامه داد: درواقع 
این کمپین بین دو اســتان دریا محور و اســتان 
فــارس با قدمــت تاریخــی و در پس کرانه های 
خلیج فــارس و وجود مراکز تجــاری، خدماتی، 
پزشکی، طبیعی و گردشگری است. ثابت اقلیدی 
اضافــه کرد: ایــن کمپین مبتنی بــر بازاریابی 
گردشــگری دریایی و دریامحور به عنوان یکی از 
فرصت  هاست که مورد تأکید رهبر معظم انقلاب 
نیز است و به صورت تکنیکال در راستای توسعه 
گردشــگری در جنوب کشــور و به ویژه توسعه 

گردشگری دریایی دنبال خواهد شد.
وی گفت: در حوزه صنایع دستی نیز در نمایشگاه 

ایران اکســپو دو غرفه مجزای صنایع دســتی با 
همکاری اســتانداری فارس در ســالن های 41، 
40 و ۲5 دائر شــده اســت که وســعت غرفه 
صنایع دســتی استان در ســالن ۲5 به بیش از 
یک صد و پنجاه متر می رسد که در قالب آن ۲6 
هنرمند اســتان بیش از 30 رشته صنایع دستی 

فارس را معرفی می نمایند.
و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  مدیــرکل 
صنایع دســتی فارس خاطرنشــان کــرد: در دو 
غرفه ســالن های ۲5 و 40 بحــث معرفی همه 
ظرفیت  های صنایع دســتی و هنرهای ســنتی 
استان فارس در ابعاد مختلف با حضور راهنمایان 
مترجم مسلط به زبان های چینی، فرانسه، روسی 
و انگلیسی دنبال می شود و مترجمین به آشنایی 

بازرگانان کشورهای دیگر با پتانسیل های فارس 
به رونمایی  ثابت اقلیــدی همچنین  می پردازند. 
کتابچــه دوزبانه صنایع دســتی اســتان فارس، 
کمپین مثلث طلایی با رویکرد مسیرهای کمتر 
شناخته شــده و مقاصد گردشــگری جدید بین 
استان های فارس یزد و اصفهان، سند چشم انداز 
صنایع دســتی اســتان، کمپیــن خلیج فــارس 
بــا رویکــرد توســعه گردشــگری دریایی بین 
اســتان های فارس بوشهر و هرمزگان اشاره کرد 
و افزود: بی تردید با اجرای این برنامه ها شــاهد 
تحول عظیمی  در توســعه گردشــگری فارس 

خواهیم بود.
   انعقاد تفاهم نامه مشترک حوزه گردشگری 

با ۶ استان در نمایشگاه ایران اکسپو 
و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  مدیــرکل 
انعقــاد  از  همچنیــن  فــارس  صنایع دســتی 
تفاهم نامه های مشــترک و متعدد گردشگری با 
6 اســتان در نمایشــگاه ایران اکسپو خبر داد و 
گفت: بالغ بر ۲00 بســته فرصت سرمایه گذاری 
صنایع دســتی  و  گردشــگری  بخش هــای  در 
 اســتان فــارس در نمایشــگاه ایــران اکســپو 

ارائه شده است.
ثابت اقلیدی در حاشیه امضا تفاهم نامه  همکاری 
مشترک اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی فارس با یک سرمایه گذار درزمینه 
گردشــگری و میراث فرهنگــی در نمایشــگاه 
فرصت های سرمایه گذاری  اکســپو گفت:  ایران 
ارائه شــده در این نمایشگاه شــامل ایجاد مراکز 

اقامتی، تفریحات آبی، زیســتگاه های عشایری، 
تفرجگاه هــای بومــی  و بهره بــرداری از عناصر 
تأسیســات  به عنوان  تاریخــی شــیراز  بافــت 
گردشــگری و فرهنگی است که توسط اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس 

ارائه شده است.
و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  مدیــرکل 
صنایع دســتی فارس با اشــاره به رونمایی چند 
کمپیــن گردشــگری ازجملــه خلیج فــارس، 
مثلــت کرامت نور و مثلــت طلایی و همچنین 
اســتانداران  بیــن  تفاهم نامه  امضــای شــش 
اســتان های مدنظر این کمپین ها و مدیران کل 
میراث فرهنگی افزود: در این نمایشگاه مذاکرات 
متنوعــی با ســرمایه گذاران داخلــی و خارجی 

انجام شده است. 
ثابت اقلیــدی بابیان اینکه اجــرای کمپین های 
گردشگری نقش بسزایی در تکمیل زنجیره های 
ارزش دارد گفــت: کمپیــن مثلــت طلایــی، 
خلیج فارس و کرامت نــور همچنین برنامه های 
حوزه صنایع دستی به رشــد و توسعه اقتصادی 
هــر بخش نیز کمک خواهد کــرد. وی در ادامه 
با بیان اینکه برای نمونه هم تفاهم نامه اداره کل 
میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی استان 
فارس با یک سرمایه گذار پروژه هتل گردشگری 
در شهرستان فیروزآباد در این نمایشگاه منعقد 
شد، گفت: این پروژه ســرمایه گذاری یک هتل 
در شهرســتان فیروزآباد است که در حال حاضر 

نزدیک به 30 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس تشریح کرد:

توسعه گردشگری با کمپین های کرامت مثلث نور و خیلج فارس

در چهارمین روز نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران رقم خورد:

وقتی ظرفیت های فارس چشم نوازی می کند؛ کورس مذاکرات هیئت های تجاری 
داخلی و خارجی در غرفه استان فارس

به گزارش ســبحان، طی مراسمی  به مناسبت روز شــوراها از همراهی و همکاری 
یاوران شورای محلات منطقه چهار با حضور شهردار شیراز تجلیل شد.

در ایــن مراســم که با حضور مصطفی کیانی رحیمی  عضو و ناظر شــورای شــهر، 
حســام الدین اســدزاده شــهردار منطقه چهار و جمعی از مســئولان شــهرداری 
برگزارشــد، محمدحسن اســدی، شهردار شــیراز با قدردانی از تلاش یاوران شورا 
اظهار داشت: همکاری شــما عزیزان به عنوان افراد معتمد نقش اثرگذاری در رفع 

مشکلات محلات داشته است.
وی افزود: یاوران شورا امروز به عنوان دلسوزان محلات خدمت به مردم را داوطلبانه 
و با عشــق و افتخار دنبال می کنند که این مهم ستودنی و شایسته قدردانی است. 
شــهردار شیراز با بیان اینکه یاوران شورا نمایندگان مردم هستند، بیان کرد: وجود 
یاوران در کنار شــوراها در پیشبرد امور شــهری بسیار مؤثر و تأثیرگذار بوده و اگر 
شــورای اسلامی  شهر، یک بودجه 31 هزار و 600 میلیارد تومانی را مصوب کرده و 
شهرداری را مکلف کرده تا ۸0 درصد آن یعنی ۲5 هزار میلیارد تومان طرح عمرانی 

انجام دهد، این به خاطر وجود شوراها و یاوران محلات است.
   تلاش ما این است که از حیث ریالی شهر مناسب تر و ارزان تر مدیریت شود

مصطفی کیانی رحیمی،  عضو ناظر شــورای اســلامی  شــهر شــیراز نیز با تشکر از 

زحمات و تلاش یاوران شوراها اظهار داشت: شما پیوسته، بدون چشم داشت و ادعا، 
مخلصانه و خالصانه در راه خدا به عشق همراهی و همکاری با همشهریان و توسعه 
و تعالی شهرمان در موارد و حوزه های مختلف شهری با شورا و شهرداری همکاری 
می کنید. وی افزود: در طول مدتی که خدمت یاوران شــورای محلات بودم، درس 
متانت، صداقت، اخلاق و پیوســتگی در پیگیری امور را از شــما عزیزان آموختم. 
رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای شهر تصریح کرد: تلاش ما این است 
که از حیث ریالی شــهر مناســب تر و ارزان تر مدیریت شــود و در این راستا تلاش 

یاوران شوراها نیز در شناخت فرصت ها و نقاط ضعف مؤثر بوده است. 
کیانی رحیمی  به همبستگی موجود در شورای اسلامی  شهر و مدیریت شهری برای 
خدمت بهتر به شــهروندان اشاره کرد و افزود: هیچ اختلاف نظر بر روی توسعه شهر 
نداریــم و با اتحــاد و یکپارچگی به دنبال ایجاد زیرســاخت ها و رفع موانع موجود 
هستیم. عضو و ناظر شــورای شهر در منطقه چهار از همکاری و مودتی که یاوران 
شــورا با مدیریت شهری دارند قدردانی کرد و گفت: تقاضای ما ادامه دار بودن و نیز 

توسعه این همبستگی برای ارائه خدمت بیشتر به مردم است.
   یاوران شورا بازوان شهرداری ها تلقی می شود

حسام الدین اسدزاده، شهردار منطقه چهار شیراز نیز از زحمات تمام یاوران شورای 
محلات در این منطقه قدردانی کرد و اظهار داشــت: شما بازوان شهرداری ها تلقی 
می شــوید و اگر همراهی و همکاری هماهنگی با شما در مناطق شهرداری ها وجود 
نداشــته باشد، شــهرداری با این حجم از پروژه به تنهایی قادر نخواهد بود که امور 

را پیش ببرد.
اسدزاده افزود: در مدت زمانی که در منطقه چهار خدمت گزار هستم همواره شاهد 
همراهی و تلاش یاوران شــوراها برای پیگیری امور شــهروندان و رفع مشــکلات 
بوده ام. وی افزود: درخواســت ما از یاوران شوراها، افزایش همکاری در راستای رفاه 

و خدمات بیشتر به مردم، در راستای ایجاد امیدآفرینی است.
شــهردار منطقه چهار شــیراز گفت: همان طور که رهبر معظم انقلاب تأکید دارند، 
امیدآفرینی وظیفه آحاد مردم است و این مهم حاصل نمی شود مگر اینکه همکاری 

داشته باشیم.

شهردار منطقه چهار: 

امیدآفرینی وظیفه آحاد مردم است
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری فارس خبر داد:

آزاد سازی بیش از 20 هکتار
 از اراضی ملی

 به گزارش ســبحان، در راســتای حفظ و صیانت از انفال و جلوگیری از تصرف 
اراضی ملی ۲0 هکتار از اراضی موسوم به سکه روان شهرستان قیروکارزین تثبیت 

مالکیت و به دولت بازگردانده شد.
حجــت مرادی، مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری فارس با اعلام این خبر گفت: 
ایــن اراضی مربوط به پلاک 6 بخش 17 فارس حومه شــهر قیر می باشــد که بر 
اســاس حکم صادره ۲4 دادگاه تجدیدنظر استان و با پیگیری های قضایی و تلاش 
مستمر نیروهای منابع طبیعی شهرستان به انفال برگشت و سند آن به نام سازمان 
منابع طبیعی و آبخیزداری کشــور صادر گردید. وی در تشــریح این خبر افزود: 
متصرف این اراضی با جمع آوری اســناد جعلی و اخــذ رأی قضایی این بخش از 
اراضی ملی شهرســتان قیر را به مســتثنیات تبدیل کــرده و مدعی مالکیت آن 
می شود که ســرانجام با تلاش و پیگیری مســتمر نیروهای یگان حفاظت منابع 
طبیعی و اقدامات و تدابیر اتخاذ شــده در دستگاه قضایی این اراضی به نفع دولت 

آزاد و به بیت المال اعاده داده شد.
مرادی این اقدام را دستاوردی نوید بخش برای طبیعت دوستان و مردم شهرستان 
دانست و افزود: عرصه های منابع طبیعی امانتی که از گذشتگان به دست ما سپرده  
شده و امروز بیش از هر زمان دیگری می بایست در حفظ و صیانت از این موهبت 

و سرمایه الهی اهتمام ویژه داشته باشیم.
مدیــرکل منابع طبیعــی و آبخیزداری فارس با بیان اینکه حمایت های دســتگاه 
قضایی در جلوگیری از زمین خواری و تلاش جهت رفع بعضی از تداخلات اراضی 
قابل تقدیر اســت، اظهار داشــت: حفاظت از انفال مهم ترین وظیفه کارکنان این 
مجموعه است و مســئولیت حفاظت از منابع طبیعی به عنوان اولین و مهم ترین 
اولویتها از حساســیت و اهمیــت ویژه ای برخوردار اســت. وی ضمن قدردانی از 
حمایت همه جانبه دســتگاه قضایی از مردم خواست در صورت مشاهده هرگونه 
تخلف و موارد مشکوک در اراضی ملی مراتب را به شماره تلفن شبانه روزی 1504 

و 139 یگان امداد جنگل و مرتع گزارش دهند.

 به گزارش ســبحان، محســن پاپــری زارعی، سرپرســت 
ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان فــارس با حضور در 
شهرســتان لارســتان، ضمن بازدیــد از طرح هــای عمرانی 
 این شهرســتان به بررســی مسائل و مشــکلات شهرستان

 لارستان پرداخت.
بازدید از مجموعه ورزشــی تختی شهر لار که برای بازسازی 
اســتخر روباز و همچنین تعمیر زمین چمن این ورزشــگاه، 
در ســال 140۲ اعتبــاری بالغ بــر ۲/9 میلیــارد تومان، با 
تخصیــص 64 درصــدی اختصاص یافته اســت از مهم ترین 
برنامه های انجام شــده در ســفر به شهرســتان لارســتان 
بود. با توجه به اعتباری که ســال گذشــته بــرای این پروژه 
پیش بینی و تزریق شــده بود، تصمیم بر این شــد که استخر 
فعلی به اســتخر روبســته تغییر پیدا کند و کار کارشناســی 
 آن طــی هفته جاری انجام شــود و پیگیری برای ادامه طرح

صورت گیرد.
سرپرســت ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی اســتان فارس 
در ادامــه از مجموعه پروژه های پردیس علوم پزشــکی این 
شهرســتان بازدید کرد. برای تکمیل ایــن پروژه ها که دارای 
9۸ درصد پیشرفت فیزیکی اســت، اعتباری بالغ بر 14475 

میلیارد تومان مصوب شده است که تاکنون 14۲00 میلیارد 
تومان آن تخصیص یافته است.

به طور متوســط 35 درصد اجرای این پروژه توسط دانشکده 
علوم پزشکی لارستان انجام شده است. در جریان این بازدید، 
تصمیماتی برای بهره برداری و جمع بندی ســریع تر این طرح 

گرفته شد.
   بهره بــرداری از کتابخانه مرکزی لار همزمان با هفته 

دولت
بازدید از پروژه کتابخانه مرکــزی لار از دیگر برنامه های این 
ســفر بود. این پــروژه با اعتباری بالغ بــر 5 میلیارد تومان و 
با تخصیص 100 درصد اســت که از ســال1394 ساخت آن 
توسط اداره کل راه و شهرسازی لارستان شروع شده و دارای 

پیشرفت فیزیکی 97درصد است. 
بر اساس تصمیمات اتخاذ شــده در جریان این بازدید، مقرر 
شــد  که طی یــک الی ۲ هفتــه آینده با انتخــاب پیمانکار، 
فعالیت های این طرح نیز با جدیت پیگیری گردد. پیش بینی 
می شــود پروژه کتابخانه مرکــزی لار همزمان با هفته دولت 

سالجاری به مرحله بهره برداری برسد.
پاپری زارعی در ادامه ســفر  به شهرســتان لارستان، از راه 

روســتایی براک )جاده فرودگاه بین المللی شــهید آیت اللهی 
لارستان( بازدید نمود.

به منظور بهسازی حریم جاده فرودگاه، مبلغ 3 میلیارد تومان 
با تخصیص 50 درصدی و در قالب بهســازی و نگهداری راه 
روستایی اختصاص یافته اســت. بازدید از ساختمان در حال 
احداث بخشــداری مرکزی لار از دیگر برنامه های سرپرست 
ســازمان مدیریت و برنامه ریزی فارس در سفر به شهرستان 
لارســتان بود. احداث این ساختمان از سال 90 شروع شده و 
کل اعتبــار این پروژه بالغ بــر 317 میلیون تومان که مربوط 
به ســال های قبل از 96 بوده و به دلیل مسائل قضایی، ادامه 

ساخت این پروژه متوقف شده است.
سرپرست ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان فارس از 
محور ارتباطی مهم و زیرســاختی جهرم-لار نیز بازدید کرد. 
برای این طرح، اعتبار بســیار خوبی در ســال گذشته تأمین 
شــده و هم اکنون فعال اســت و با ظرفیت کامل در چندین 
قطعــه در حال تکمیل بوده که پیش بینی می شــود تا پایان 
ســال برخی قطعات این محور ارتباطی زیر بار ترافیک برود. 
بازدید از محور ارتباطی لار - بســتک - بندرعباس و بازدید 
از کارگاه پــروژه احداث باند دوم قطعه دوم محور لارســتان 

به بندرعباس، بازدید از راه آهن، بررســی مشکلات ساختمان 
فرماندهی انتظامی  و ســپاه و بازدید از پروژه تعمیر و تجهیز 
ســالن اجتماعات فرمانداری ویژه شهرستان لارستان از دیگر 
برنامه های ســفر  سرپرست ســازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان فارس به شهرســتان لارستان بود که تصمیماتی برای 

تسریع در روند حل مشکلات این پروژه ها اتخاذ شد.
دیدار با مســئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در ناحیه مقاومت 
بسیج سپاه شهرســتان لارســتان پایان بخش هفتمین سفر  
سرپرست ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس بود. 
یادآور می شــود؛ سرپرست ســازمان مدیریت و برنامه ریزی 
اســتان فارس، پیش از این در قالب ســفرهای  به فارس، از 
شهرستان های مرودشت، زرقان، کازرون، کوه چنار، خرامه و 

جویم بازدید نموده بود.

در سفر سرپرست سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس رقم خورد؛

بازدید از طرح های عمرانی و بررسی مشکلات شهرستان لارستان
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طرح روزحدیث روز

ادبیات

»زندگی ای که ارزش زیستن دارد«

کتاب »زندگی ای که ارزش زیستن دارد؛ آلبر کامو و تمنای معنا« نوشته رابرت 
زارتسکی منتشر شد. این کتاب با ترجمه محمدرضا عشوری در ۲۱۶ صفحه با 
شمارگان ۷۷۰ نسخه و بهای ۱۵۰ هزار تومان در انتشارات ققنوس راهی بازار 

کتاب شده است.
 در نوشته پشت جلد کتاب می خوانیم:  در اکثر کتاب هایی که درباره کامو نوشته 
شده سه موضوع ثابت وجود دارد: عصیان، میانه روی و پوچی، سه موضوعی که 
در این کتاب هم به بحث گذاشــته شده، چه شــالوده اصلی تفکرات کامو بر 
همین ها اســتوار اســت. اما این کتاب به دو موضوع مهم دیگر هم می پردازد: 
»سکوت« و »پایبندی«. کمتر  کسی بوده که به آثار کامو از این دو منظر نگاه 
کند. در آثار کامو عناصری چون ساحل، دریا و آفتاب، که به طور کلی مدیترانه 
و به طور اخــص زادگاهش الجزایر را به خاطر می آورد، بســیار به کار رفته اند 
اما نویســنده این کتاب می نویسد: »شخصیت ساکت مادر بسیار بیشتر از دریا 
بن مایه نوشته های کامو را تشکیل داده: این خورشید یا شاید سیاهچاله همه چیز 
را به سمت خود می کشد«؛ سکوتی که بر اثر حضور ساکت و خاموش مادر در 
آثار کامو بازتاب یافته، و تنها آرزوی کامو این بود که کاش مادرش می توانست 
هر آنچه نوشته بخواند. در واقع سکوت به تأثیر مادر در زندگی کامو اشاره دارد 
که تأثیر کمی نبوده و با این دید، معنای بســیاری از داستان های کامو بسیار 
متفاوت شد. فصل »پایبندی« اما به تأثیر پدر در زندگی کامو اشاره دارد، پدری 
که او فرصت نکرد هیچ وقت بشناسدش اما در تمام عمر به تنها آموزه او پایبند 

ماند: پایبندی به انسان و ذات انسانی.

»شد خزان گلشن آشنایی« یادگار کیست؟
 دهم اردیبهشــت ماه زادروز رهی معیری است، شــاعری که حتماً شعرش را 
شنیده ایم. محمدحسن بیوک معیری، با تخلص رهی از غزل سرایان معاصر ایران 
و از تصنیف سرایان بنام کشورمان که در موسیقی هم ذوق و مهارت داشت به 

سال   ۱۲۸۸ در تهران متولد شد و ۲۴ آبان  ۱۳۴۷ بدرود حیات گفت.
رهی معیری پس از تحصیلات متوسطه وارد خدمات دولتی شد و به مناصبی 
هم دست یافت. در سال های آغازین سلطنت پهلوی دوم، ریاست کل انتشارات 
و تبلیغات وزارت پیشــه و هنر را در دســت گرفت و در چارچوب سازمان های 

دولتی کارهایی انجام داد.
 رهی معیری در آغاز شــاعری در انجمن ادبی حکیم نظامی به ریاست حسن 
وحید دستگردی شرکت می کرد. او در سایر انجمن های ادبی، انجمن موسیقی 
ملی، جامعه باربد، انجمن ادبی فرهنگستان ایران و انجمن روابط فرهنگی ایران 

و شوروی نیز عضویت داشت.
امیری فیروزکوهی درباره تخلص او گفته اســت: »رهی تا سال ۱۳۱۳ تخلص 
شــعری نداشــت و کلمه »رهی« را که در انتخاب آن نیز مانند سرودن شعر 
وسواسی عجیب داشــت، بالاخره به ترجیح من بر سایر تخلص هایی که یافته 

بود برگزید.«
 خــود رهی معیری می گفت در انواع و اقســام شــعر آثــاری دارد اما به غزل 
علاقه بیشــتری دارد، زیرا در این لباس آدم  بهتر می تواند احساسات و عواطف 
عاشقانه اش را بیان کند. امیری فیروزکوهی که از دوستان او بود، درباره شعر او، 
در مجله یغما نوشته بود: »مثنویات رهی تا آن حد از کمال فصاحت برخوردار 
اســت که اغلب با ابیات برگزیده ایرج میرزا مشتبه می شود و بعضی از آن ها از 
مثنوی بیشتر گویندگان قدیم و جدید به زبان حکیم نظامی نزدیک تر می نماید، 
غزلیاتش از حیث فصاحت الفاظ از ترکیبات فصیح سعدی و حافظ و از جهت 
بلاغت معنایی از دقت و رقت ســبک صائب بهره ای تمام داشت، قصایدش در 
کمال سادگی و شیرینی و تقلیدی درست از کلام فرخی و اساتید غزنوی بود، 
سبک شناسی و توجه او به چنین تفصیل بود که سخنانش از دیگر گویندگان 
مشخص و ممتاز و به همین درست اندیشگی و ظرافت پیشگی از سایر متعین به 
امتیاز شد، شیرین ترین و لطیف تر از همه این ها اشعار انتقادی و فکاهی )غیر از 
آنچه به نام )زاغچه( و )شاه پریون( در روزنامه های فکاهی سابق منتشر می شد( 
و اهاجــی و اخوانیات او بود که همه آن هــا از صنعت ایهام و توریه برخوردار و 
در حد کمال شوایی و رسایی بود، در حالی که کمتر کسی از وجود این اشعار 
که حلاوت و شــیرینی آن ها پهلو به پهلوی قطعات سوزنی و شهاب ترشیزی 

می زند اطلاع دارد.
ترانه های »نوای نی«، »دارم شــب و روز«، »شب جدایی«، »یار رمیده«، »لاله 
خونیــن«، »مرغ حق«، »به کنارم بنشــین«، »مــن از روز ازل دیوانه بودم« و 
»کاروان« از  ساخته های اوست. از شعرهای معروف رهی معیری، خزان عشق 
یا به عبارتی همان تصنیف مشهور »شد خزان گلشن آشنایی« است که جواد 
بدیع زاده در دســتگاه همایون اجرا کرده است و در سال ۱۳۱۳ برای اولین بار 

اجرا شده و حالا نزدیک به ۹۰ سال از اجرای این تصنیف ماندگار می گذرد.
رهی معیری بیســت وچهارم آبان ماه  ســال ۱۳۴۷ و در سن ۵۹ سالگی بر اثر  

سرطان در تهران درگذشت و  در گورستان ظهیرالدوله به خاک سپرده شد.

اولین پیوند عضو جنین به جنین در موش ها انجام شد
فن آوری

جراحــان ژاپنی بافت کلیه را از یک جنین موش به 
موش دیگر پیوند زدنــد، در حالی که گیرنده هنوز 
در رحم مادرش بود. تاکاشی یوکو، نفرولوژیست در 
دانشکده پزشــکی دانشگاه جیکی توکیو، سرپرست 
ایــن مطالعــه، می گوید ایــن جراحــی اولین قدم 
بــرای پیوند یــک روزه کلیه هــای جنین خوک به 
 جنین های انسان اســت که بدون کلیه های کارآمد

 رشد کرده اند.
 محققان پیش از این ســلول ها و مایع آمنیوتیک را 
به جنین ها از جمله جنین انســان تزریق کرده اند، 

امــا این اولین گزارش ها از پیوند اعضا و بافت درون 
رحم است.

بــه نقل از نیچر، پیوند عضو قبل از تولد می تواند به 
رشــد و تکامل عضو پیوندی همراه با جنین کمک 
کند تا اندام در بدو تولد کار کند و خطر رد شــدن 

کمتری داشته باشد. 
گفتنی اســت از ۹ جنینی که بــا جراحی به چهار 
موش باردار پیوند زده شــد، هشت موش کلیه های 
سبز فلورســنت تشــکیل دادند. یوکو می گوید: در 
جنین نهم، بافت پیوند شــده احتمــالا با موفقیت 

جاسازی نشده است.
با نگاهی دقیق به کلیه ها مشــخص شد که رگ های 
خونی جنین در داخل بافت اهدایی رشد کرده اند که 
باعث می شود سیستم ایمنی بدن آنها را کمتر پس 
بزنــد. به گفته گاردنر، یکی از دلایل اصلی رد پیوند 
عضو، ناسازگاری بین عروق خونی اهداکننده و بدن 

میزبان است. این واقعا عالی بود.
تاکنون، محققان تــلاش کرده اند تا اندام های کاملًا 
رشــد یافته را اصلاح ژنتیکی کننــد تا انجام پیوند 

بیگانه را به درمان های بالینی نزدیک تر کنند. 

  افتتاح بلندترین سکوی بانجی جامپینگ دنیا

عکس خبر

  بازگشت تیم ملی فوتسال به کشور

  روز جهانی کار و کارگر

  مسابقات نمادین چوگان در میدان نقش جهان - اصفهان

 همایش شناوران دریایی در روز ملی خلیج فارس - کیش

سلامت

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی     بافت قدیم شیراز 

در ایران به دلیل قیمت بسیاری بالای خودروها، یک 
خــودرو صفر کیلومتر حداقل باید ۲۰ ســال یا یک 
میلیون کیلومتر کار کند تــا دیگر از چرخه خرید و 
فروش خارج شود. اما در بازارهای جهانی اوضاع کاملًا 

متفاوت است.
  تویوتا کمری، کارکرد متوســط: 3۷1 هزار 

کیلومتر
تویوتــا کمــری به عنــوان یکــی از محبوب ترین و 
پرفروش تریــن خودروهای ســدان در بــازار جهانی 
شناخته می شود. یکی از دلایل اصلی محبوبیت این 
خودرو، دوام و پایایی بی نظیر آن اســت. درست است 
کــه مالکان ایرانی از یک تویوتا کمری حداقل ۱/۵ تا 
۲ میلیــون کیلومتر اســتفاده می کنند و بعد به فکر 

فروش آن می افتند اما در بازارهای جهانی عمر 
مفید این خودرو بعد از رسیدن به کارکرد 
۳۷۱ هزار کیلومتر به پایان می رسد. البته 
رســیدن به این کارکرد بــه معنای این 
نیست که دیگر نتوان از خودرو استفاده 
کــرد بلکه به این معنی اســت که مالک 

باید هزینه هایی بــرای اوورهال خودرو انجام 
پرداخت کند.

  فورد F-1۵0، کارکرد متوســط: 3۷۵ 
هزار کیلومتر

فــورد F-۱۵۰ یک پیکاپ پرفــروش و محبوب 
در بازار آمریــکا و برخی دیگر از بازارهای جهانی 

اســت. این خودرو دارای ویژگی های متعددی است 
 F-۱۵۰ .که به محبوبیت بی نظیرش منجر شده است
قابلیت حمل بار تا یک تن و کشــش تریلر تا ۵/۸ تن 
را دارد. F-۱۵۰ یکی از پرفروش ترین و محبوب ترین 
پیکاپ های دنیا است. این خودرو از طراحی قدرتمند و 
عضلانی برخوردار است و می تواند بار و وزن زیادی را 
تحمل کند. به همین علت از این خودرو بیشتر برای 

کار استفاده می شود.
 شــورلت تاهو، کارکرد متوسط: 402 هزار 

کیلومتر
تاهو نیز یکی دیگر از خودروهای آمریکایی است که 
در لیست جان سخت ترین خودروها حضور دارد. این 

SUV فول سایز بیشتر در بازار آمریکا 
و  خریــد 

فروش می شــود و جزء خودروهایی اســت که افت 
قیمت نمونه دســت دوم آن به صفر کیلومتر بسیار 
کم اســت. اولین نسل تاهو در ســال ۱۹۹۲ معرفی 
شــد و به عنوان جایگزین مدل های بلیزر و سابربان 
شــورلت شناخته می شود. طی ســال های متمادی، 
 تاهو نســخه های متعــددی را از ســر گذرانده و به 
یکی از محبوب ترین SUVهای بازار آمریکای شمالی 

تبدیل شده است.
کارکرد متوسط: 40۷ هزار  پاترول،  نیسان   

کیلومتر
اولین نسل پاترول در ســال ۱۹۵۱ معرفی شد و در 
بســیاری از بازارها به عنوان یک خودروی تفریحی و 
آفرود محبوب بود. طی سال های متمادی تبذیل 
بــه یکــی از محبوب تریــن خودروهای 
بازارهــای  در  شاســی بلند 
خاورمیانــه و آفریقا تبدیل 
شــده است. نســل جدید 
پاتــرول در ســال ۲۰۱۰ 
معرفی شــد که با طراحی 
جدید و امکانات پیشرفته تر، 
محبوبیت این خودرو را افزایش 
داد. پاتــرول به دلیل موتورهای قدرتمند، سیســتم 
انتقال قدرت چهار چرخ و امکانات آفرود پیشرفته، در 
مناطق صحرایی و بیابانی عربستان و خاورمیانه بسیار 

مورد توجه است.

جان سخت ترین خودروها در جهان
خودرو

تخم مرغ، قهوه، سیب زمینی و سبزی های منجمد سال ها 
است که با بی انصافی دست کم گرفته شده اند؛ انجمن قلب 
آمریــکا تأکید می کند که افراد عموماً می توانند از مصرف 

یک یا دو تخم مرغ در روز بدون هیچ نگرانی، لذت ببرند.
چهار ماده غذایی اصلی در آشــپزخانه شــامل تخم مرغ، 
قهوه، سیب زمینی و سبزی های منجمد سال ها است که با 
بی انصافی دست کم گرفته شده اند. ازآنجا که به نظر می رسد 
توصیه های تغذیه ای در حال تغییرند، متخصصان می گویند 
وقت آن رسیده است که از بی اعتبار کردن این مواد غذایی 
هم دست برداریم و در نهایت آن مهر تأییدی را که همواره 

سزاوارش بوده اند، بر آن ها بزنیم.
نیویورک پســت درباره این مواد غذایی که می توانید بدون 
احساس عذاب وجدان آن ها را به سفره خود اضافه کنید، 

بیشتر توضیح می دهد.
 تخم مرغ

مایا وادیولو، دانشیار تغذیه می گوید که تخم مرغ، این ماده 
غذایی جذاب و خوراکی ضروری برای صبحانه، به دلیل بالا 
بودن سطح کلسترولش بدنام شد اما علم جدید این ایده را 
که مواد غذایی صرفاً به دلیل اینکه کلسترول بالایی دارند، 

باعث بالا رفتن کلسترول خون می شوند، رد کرده است.
کلســترول خون بالا که پزشــکان در مورد آن هشــدار 
می دهنــد، مشــکلات قلبی عروقــی و خطــر ابتــلا به 
 بیماری هــای قلبــی را افزایــش می دهد، امــا خوردن 
غذاهایی که کلســترول بــالا دارند، ماننــد تخم مرغ یا 
 )LDL( یا ال دی ال )HDL( صدف ، کلســترول اچ دی ال
 را به شــکل بــدی افزایش نمی دهد؛ بلکه یک مشــکل 

دیگر وجود دارد.
متخصصان هشــدار می دهند که برخی مــواد غذایی که 
کلسترول بالایی دارند، سرشار از چربی های اشباع شده اند 
و این چیزی است که باید مراقب آن بود. این مواد غذایی 
عبارت اند از گوشــت های پرچرب، غذاهای سرخ شــده، 
سوسیس های فراوری شده و لبنیات پرچرب. بنابراین اگر 
کلسترولتان بالا است، کاســتن از مصرف این موادغذایی 

مفیدتر از حذف املت سبزیجات از وعده صبحانه است.

تخم مرغ سرشار از پروتئین است و در هر تخم مرغ حدود 
شش گرم پروتئین موجود است. این ماده مغذی همچنین 
منبع مهمی از ویتامین آ، ب، دی، ای و کا اســت. انجمن 
قلب آمریکا تأکید می کند که افراد  می توانند از مصرف یک 

یا دو تخم مرغ در روز بدون هیچ نگرانی، لذت ببرند.
 سیب زمینی

متخصصان تغذیه می گویند که مشــکل از سیب زمینی 
نیســت بلکه از نحوه پخت  و طرز تهیه آن مهم است. ما 
اغلب ســیب زمینی را همراه با کره یا به صورت سرخ شده 
در روغــن مصرف می کنیم و مشــکل همین جا اســت. 
سیب زمینی پر از ویتامین سی و پتاسیم  و سرشار از فیبر 

است اما به شرطی که با پوست مصرف شود.
سیب زمینی را می توان به صورت کبابی، پخته، له شده یا 
آب پز مصرف کرد و برای مصرف ســالم تر، آن را با نمک، 

فلفل، روغن زیتون و برخی گیاهان مزه دار کرد.
 سبزیجات منجمد

به گفته کارشناســان، این باور که سبزیجات 
منجمد بسته بندی از محصولات مشابه تازه 

مواد مغذی کمتری دارند، اشتباه است.
کارولیــن ســوزی، متخصــص تغذیه، 

می گویــد:  در واقع خرید 
منجمد  غذاهــای 

بــه  می توانــد 
کاهش ضایعات 

زیرا  کنــد،  کمک 
ســبزیجات منجمد مدت 

و  می مانند  باقــی  بیشــتری 
اغلــب از نمونه هــای تازه 

مقرون به صرفه ترند.
او،  گفتــه  به 

سبزیجات 
مــواد  و 
یــی  ا غذ

منجمــد در اوج تراکــم مــواد مغذی شــان برداشــت 
 و ســپس منجمــد می شــوند. بنابرایــن در بســیاری
 از موارد، نسبت به نمونه های مشابه تازه، حاوی مواد مغذی 

بیشتری اند.
 قهوه

در میــان ایــن گزینه هــا وضعیــت قهوه شــاید کمی 
گیج کننده تر از بقیه باشــد. به نظر می رســد که هر سال 
یــا حتی هر هفته، یک مطالعه جدید ســر برمی آورد که 
می گوید قهوه برای سلامتی بسیار مفید یا بسیار بد است. 
با این همه، فعلا نتایج مثبت تحقیقات درباره نوشیدن یک 
یا دو فنجان قهوه هنگام صبح از نتایج منفی آن پیشــی 
گرفته اند و گفته می شــود افرادی که به طور منظم قهوه 
 می نوشند، ممکن اســت کمتر در معرض خطر سرطان، 
نارســایی قلبی یا حتی دیابت نوع ۲ باشند؛ البته تا زمانی 

که قهوه ساده باشد.
کارشناســان مصــرف متعــادل قهوه 
را بی خطــر می داننــد؛ به ویــژه 
اگــر مقادیــر زیــاد شــکر و 
خامــه یا مــواردی مشــابه 
 بــه آن اضافه نکنیــد. آن ها 
می گوینــد مصــرف مقــدار 

معقولی قهوه خطری ندارد.

مواد غذایی مفیدی که اسمشان بد دررفته است

 
دانستنی

قهوه برای همه افراد مناســب نیست و برای برخی افراد، 
عوارضی همچون استرس و تپش قلب را به دنبال دارد. این 
مشکلات در واقع عوارض کافئین موجود در قهوه هستند 
که در صورت مصرف زیاد قهوه یا حساســیت به کافئین 
خود را نشــان می دهند. اگر نمی توانید به خاطر عوارض 
کافئین بنوشید، با قهوه دی کف بدون اینکه دچار مشکلات 
ناشی از کافئین شوید، می توانید همچنان از عطر و طعم 

قهوه و البته مزایای آن برای سلامتی بهره مند شوید.
 قهوه دی کف چیست؟

قهــوه دی کف که با نام قهوه بدون کافئین نیز شــناخته 
می شــود، نوعی قهوه اســت که پس از استخراج و از بین 
بــردن حدود ٪۹۷ از میزان کافئیــن موجود در دانه های 
قهوه به دســت می آید. برای دســتیابی به قهوه دی کف، 
از همان دانه های قهوه ای اســتفاده می شــود که در تهیه 

قهوه هــای معمولی یا کافئین دار بــه کار می رود. در واقع 
یک ســری فرایند کافئین زدایی روی دانه های قهوه انجام 
می شود تا محصول نهایی کافئین بسیار کمی داشته باشد. 
بنابرایــن قهوه بدون کافئین همچنان کمی کافئین دارد، 
اما میزان آن ناچیز اســت. قهوه دی کف مناســب افرادی 
است که نسبت به کافئین حساس هستند و نمی خواهند 
با عوارض آن دست وپنجه نرم کنند و از طرفی نمی توانند 
نوشیدنی دیگری را جایگزین قهوه کنند. برخی از مهم ترین 

تفاوت های قهوه دی کف و قهوه معمولی عبارتند از:
 میزان کافئین

تفاوت بدیهی قهوه دیکف و قهوه معمولی، میزان کافئین 
آنهاست. در واقع همین اختلاف کافئین باعث شده این دو 
نوع قهوه ویژگی های متفاوتی داشته باشند. قهوه معمولی 
کافئین بسیار بیشتری نســبت به قهوه دی کف دارد که 

می تواند سبب افزایش انرژی و از بین رفتن خواب آلودگی 
شود. در مقابل، کافئین قهوه دی کف بسیار کم است.

 عطر و طعم
بیشــتر افراد قهوه را از روی عشق و علاقه به عطر و طعم 
آن می نوشند و دسته ای دیگر فقط به قصد دریافت کافئین 
مدنظرشان سراغ قهوه می روند. اگر شما به دسته اول تعلق 
دارید اما از مصرف کافئین منع شده اید، قهوه دی کف شما 
را راضی نگه می دارد. قهوه معمولی به خاطر میزان بالای 
کافئین، طعم برجسته و سنگینی دارد؛ اما قهوه دی کف به 
خاطر از دست دادن حجم زیادی از کافئین طعمی ملایم تر 
دارد. افــرادی که نمی توانند قهوه را ترک کنند  می توانند 
بدون درگیر شدن با عوارض کافئین، از طعم قهوه دی کف 
لذت ببرند و تجربه ای مشابه با نوشیدن یک فنجان قهوه 

کافئین دار داشته باشند.

قهوه بدون کافئین و خواص آن

بحــرانآزادیبیــانبــهروایت
كاریكاتوریستاردنی

منبع:فارس


